
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

اجرای فاز دوم تجهیز تاکسی های خطوط 
شهری به دستگاه کارت خوان

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به اجرای طرح 
تجهیز تاکسی های خطوط شهر قم به دستگاه کارت خوان، گفت: در مرحله دوم تعداد 
۳۰ دستگاه کارت خوان بر روی تاکسی های خطوط میدان جانبازان به پردیسان و گلزار 

شهدا نصب شده و رانندگان ملزم به اخذ کرایه طبق نرخ مصوب هستند.
به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری قم، علی نیک با تأکید بر اهمیت 
به  خدمت رسانی  راستای  در  داشت:  اظهار  تاکسی ها  در  نقدی  پرداخت های  حذف 
شهروندان و مسافران، طرح حذف کرایه نقدی از تاکسی ها با نصب کارت خوان بر روی 

تاکسی های خطوط در شهر قم آغاز و در حال اجراست.
وی دومین مسیر حذف پرداخت کرایه نقدی را تاکسی های خطوط میدان جانبازان به 
مقصد پردیسان و گلزار شهدا اعلام کرد و افزود: تعداد ۳۰ دستگاه کارت خوان بر روی 
تاکسی های این خط نصب شده و اطلاع رسانی لازم در ایستگاه های تجمعی و همچنین 

در داخل تاکسی ها انجام شده است.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم تصریح کرد: اجرای این 
طرح به عنوان فاز دوم در خطوط میدان جانبازان اجرا و سپس در سایر خطوط و دیگر 

تاکسی ها اعم از گردشی و بی سیم انجام خواهد شد.
وی بر اخذ کرایه تاکسی بر اساس نرخ مصوبه شورای اسلامی شهر تأکید و خاطرنشان 
کرد: دستگاه های کارت خوان در معرض دید مسافرین قرار داشته و رانندگان ملزم به اخذ 

کرایه طبق نرخ مصوب هستند.
نیک در پایان حضور بازرسان و ناظران سازمان را یادآور شد و اضافه کرد: بازرسان و 
ناظران در خطوط حضورداشته و شهروندان می توانند مراتب شکایت و انتقادات خود را با 
سامانه ۱۳۷ و یا شماره تلفن ۳۶۶۲۸۸۰۰ اداره بازرسی و نظارت تاکسیرانی اطلاع دهند.

 
معاون سازمان جهاد کشاورزی  استان قم خبر داد؛

اجرای طرح خرید حمایتی دام زنده 
کیلویی ۹۰ هزار تومان 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم از خرید حمایتی دام زنده سبک 
و سنگین نر پرواری به قیمت کیلویی ۹۰ هزار تومان در قم خبر داد.

منصور دیان اردستانی ظهر شنبه در گفتگو با خبرنگاران گفت: بر اساس مصوبات 
جلسه ستاد تنظیم بازار کشور و دستورالعمل های ابلاغی از سوی وزارت جهاد کشاورزی 
موضوع طرح خرید گوساله و گوسفند که مازاد تولید استان قم می باشد در دستور کار 

قرار گرفت.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم عنوان داشت: کمیته نرخ 
گذاری؛ بر اساس مصوبات ستاد تنظیم بازار استان قم و با توجه به رعایت حقوق مصرف 
کنندگان قیمت خرید دام زنده سبک و سنگین نر پرواری را کیلویی ۹۰ هزار تومان تعیین 

کرد.
وی ابراز داشت: خرید دام به قیمت نرخ مصوب توسط سازمان جهاد کشاورزی استان 

قم و با محوریت اتحادیه دامداران از اوایل ماه آینده انجام می پذیرد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم ادامه داد: اتحادیه دامداران نیز 
قراردادی با دو واحد بسته بندی گوشت منعقد کرده تا پس از کشتار عملیات بسته بندی به 

صورت پنج تکه به سردخانه های تحت نظارت پشتیبانی امور دام تحویل شود.

شهردار قم: 

قیمت هر دستگاه اتوبوس
 به ۶ میلیارد تومان رسیده است 

شهردار قم گفت: قیمت هر دستگاه اتوبوس هم اکنون به ۶ میلیارد تومان رسیده و 
کمک های دولت در این زمینه نیز قطع شده است. 

سید مرتضی سقائیان نژاد،شهردار قم گفت: به صورت متوسط روزانه ۴۰۰ دستگاه 
خودروی سواری در قم پلاک گذاری می شود و در این شرایط هرقدر هم که معبر، خیابان و 
زیرساخت اضافه شود هرگز نمی تواند این حجم از تقاضای حمل ونقل شخصی را پاسخگو 
باشد.او  با اشاره به کاهش قابل ملاحظه حمل ونقل عمومی از سفرهای شهری ادامه داد: 
سهم حمل ونقل عمومی قم از سفر های شهری از ۱۸ درصد به ۸ درصد رسیده است؛ 
درحالی که طبق برنامه پنجم توسعه کشور استفاده از حمل ونقل عمومی هم اکنون باید 

به ۷۰ درصد می رسید.

مهلت ثبت نام: ۱۷ لغایت ۲۳ مرداد ماه ۱۴۰۱
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مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت ۵۲ درصدی 
پروژه چهل اختران 

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

تصویربرداری از ۱۸۷۸ کیلومتر از راه های استان قم

مجید  داد.   خبر  پلاک  تملک ۱۱۰  با  اختران  چهل  پروژه  درصدی  پیشرفت ۵۲  از  قم  شهرداری  یک  منطقه  مدیر 
محمدرضاخانی اجرای پروژه چهل اختران را یکی از پروژه های مهم منطقه یک در سال ۱۴۰۱ دانست و گفت: ادامه این 

پروژه امسال با توجه به تأمین منابع مالی آن در سفر اخیر ریاست جمهوری به شهر قم، در دستور کار قرار گرفته است.

۴
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مدیرکل دفتر فنی استانداری قم:

بحث دونقشه ای درساخت وسازها
 به معضل تبدیل  شده است

تلاش می کنیم تخلفات ساخت وساز به حداقل برسد

۴

8
با حکم وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ؛

» رهسپار فرد« رئیس پارک علم و فناوری استان قم شد

مدیرکل دفتر فنی، عمرانی و حمل ونقل ترافیک استانداری قم با بیان این که بحث دو نقشه ای به یک معضل در شهر قم 
تبدیل شده است، گفت: متاسفانه برخی یک نقشه تهیه  کرده که با آن مجوزهای لازم ساخت وساز را دریافت و سپس در مرحله 
ساخت از نقشه دیگری استفاده می کنند.  عباس صادقیان پیش از ظهر شنبه در گفتگو با خبرنگاران، با اشاره به اینکه متأسفانه در 

تکمیل این پروژه نیازمند ۱۶۰ میلیارد تومان اعتباراست 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:
 زمین های بدون فعالیت در 

شهرک های صنعتی خلع ید می شود
و  صنایــع  کمیســیون  رئیــس 
معادن مجلس گفــت: زمین های 
بــه  شــهرک های صنعتــی کــه 
اگــر  واگــذار شــده  متقاضیــان 
فعالیتی در آن صورت نگیرد خلع 
ید می شــود. مصطفــی طاهری 
بــا حضــور در برنامــه صــف اول 
در مــورد چالش هــا و مشــکلات 
۲صنایــع کوچــک و شــهرک های 

محسن کوهکن: 
هیچ دولتی بدون اقناع مردم در 
اصلاحات ساختاری موفق نمی شود
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رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :
حاج قاسم و سردار همدانی ساختار 

سازمانی داعش را نابود کردند 
یــک نماینــده پیشــین مجلس 
شــورای اســلامی گفت: هیچگاه 
اقتصــادی  رفتارهــای  و  روش  از 
خودمــان کــه کمکــی بــه اصلاح 
اقتصادی نمی کند، انتقاد نمی کنیم 
و چــون توجهــی بــه ایــن مطلب 
نداریــم، دنبال اصلاح ســاختارها 
هســتیم. در صورتی که باید توجه 
داشــته باشــیم هیــچ دولتــی در 

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح 
گفــت : ما بــا حداقــل نفــرات و 
امکانــات در برابــر تروریســت ها 
ایســتادیم. نیرو های ما در سوریه 
و عراق اندک بود و سردار شهید 
حســین همدانی با بهره گیری از 
سرمایه های آن کشور ها توانستند 
ساختار ســازمانی داعش را نابود 
کنند. سرلشــکر باقری بــا بیان  ۲

چراتاکنون توافق صورت نگرفته است؟

آیا بالاخره توافق خواهد شد؟
احیای برجام و رفع تحریم ها می تواند بر اقتصاد کشور و 
این موضوعات  دلیل،  به همین  باشد.  اثرگذار  تورم  کنترل 

مهمی است که توجه سیاستمداران، اقتصاددانان و اقشار مختلف مردم را به خود جلب کرده 
است.

با این حال، مذاکرات احیای برجام در طول ۱۸ ماه گذشته در وین، کشدار و طولانی شده و 
همین امر آن را علی رغم اهمیتی که دارد، به یک موضوع خسته کننده تبدیل کرده است. اما 
سؤال مهم آن است که چرا در طول این مدت توافق نشده و آیا بالاخره توافق خواهد شد؟ در این 

یادداشت به زبان ساده به این پرسش پاسخ داده خواهد شد.
تجربه خروج دولت آمریکا در زمان دونالد ترامپ از برجام و بازگشت تحریم ها، تجربه تلخی 
برای ایران بود که خواهان تکرار آن نیست. مقامات ارشد دولتی و حکومتی تاکنون بارها تأکید 
کرده اند که خواهان توافقی »پایدار« هستند تا از منافع اقتصادی برجام به طور کامل بهره مند 
شوند. منظور آن ها این است که توافقی می خواهند که به راحتی یک دولت آمریکایی نتواند از 
آن خارج شود در حالی که ایران هم تمام ابزارهایش، از جمله اورانیوم غنی شده را، برای فشار 
از دست داده باشد. در یک کلام می توان گفت ایران خواهان »تضمین« برای توافقی پایدار 
است. معنای این تضمین به زبان خیلی ساده آن است که آمریکا به راحتی و با هر بهانه ای 

نتواند از توافق خارج شود.
مسأله تضمین برای ایران در دو سطح مطرح است؛ سطح اول به دولت فعلی آمریکا مربوط 
می شود که از برجام خارج نشود و سطح بالاتر به دولت بعدی آمریکا، که احتمالا جمهوری خواه 
باشد، برمی گردد که آن دولت نیز نتواند به راحتی از برجام خارج شود. حل موضوعات پادمانی 
که این روزها زیاد در مورد آن شنیده می شود، به ایجاد توافقی پایدار در سطح اول، یعنی با دولت 
فعلی آمریکا ارتباط مستقیم دارد. ایران این نگرانی را دارد که اگر این مسائل حل نشود، دولت 
آمریکا به همین بهانه ایران را تحت فشار گذاشته و یا آن که از برجام مجددا خارج شود و تحریم ها 
بازگردد. بنابراین حل مسائل پادمانی به ایجاد توافقی پایدار کمک می کند و عدم حل آن، یکی 

از موانع اصلی توافق است.
در سطح دوم نیز، ایران به دنبال راه حل هایی است که مانع از خروج احتمالی دولت بعدی 
آمریکا از برجام باشد و در این راستا نیز ظاهرا پیشنهاداتی را در مذاکرات دوحه و پیش از آن 
مطرح کرده است که از سوی طرف غربی به عنوان مطالبات فرابرجامی فهم شده و آن را 
نپذیرفته است. این موضوع، یکی از چالش های اساسی ایران در مذاکرات است. عدم دریافت 
تضمین و امضای توافق توسط دولت فعلی در داخل برای آن ها چالش برانگیز خواهد بود 
چرا که این دولت و حامیانش به همین دلیل برجام را خسارت محض خوانده بودند و حالا 
مجبورند توافقی بدون دریافت تضمین بکنند. بنابراین مسئله تضمین ها مهمترین عاملی است 
که تاکنون مانع توافق شده است. این در حالی است که برخی کارشناسان سیاست خارجه 
معتقدند اساسا دریافت تضمین های عملی در این سطح غیر ممکن است. فارغ از قضاوتی 
که در مورد این دغدغه های تیم فعلی مذاکرات می توان داشت، بایدگفت توافق زمانی حاصل 
خواهد شد که اولا موضوعات پادمانی برای ایران حل شده باشد و خیالش از حفظ توافق تا 
پایان دولت فعلی آمریکا تا حدی راحت شود. دوما ایران بتواند به نوعی تضمین هایی برای حفظ 
توافق در دولت بعدی آمریکا دریافت کند و یا آن که از این مطالبه خود بگذرد و به جای آن 
امتیازات دیگری در جهت کوچک تر کردن لیست تحریم ها بگیرد. تا زمانی که این دو اتفاق رخ 
ندهد، بعید به نظر می رسد که توافقی حاصل شود. حل موضوعات با آژانس در فرایند مذاکرات، 
امری مسبوق به سابقه است و در فرایند مذاکرات برجام نیز پرونده های ادعاهایی علیه ایران در 
فرایند مذاکرات بسته شد. این روزها گفته می شود که پیشرفت هایی در مذاکرات حاصل شده 
است. نگارنده از جزئیات مذاکرات اطلاع ندارد اما حل موضوعات پادمانی از یک سو و گذشتن 
ایران از مطالبه تضمین و دریافت امتیازاتی دیگر از سوی دیگر، ممکن است به معنای همین 
پیشرفت در مذاکرات باشد که می تواند احتمال توافق طی هفته های آتی را افزایش دهد. اما اگر 

چنین اتفاقی رخ نداده باشد، همچنان توافق در دسترس نخواهد بود.
 

با کاهش آمار بستری های کرونا؛

تغییر وضعیت کرونایی قم از قرمز به نارنجی 
با کاهش شهر های قرمز در کشور، وزارت بهداشت، رنگ کرونائی قم را نارنجی اعلام کرد.

مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام کرد: بر اساس آخرین به روز رسانی 
ها، تعداد شهر های با وضعیت قرمز از ۱۳۰ به ۷۸ و تعداد شهر های با وضعیت نارنجی از ۱۲۹ 

به ۱۸۴ شهر رسید.
بر این اساس با کاهش موارد بستری های کرونا، رنگ کرونایی قم از قرمز به نارنجی رسید. 
وضعیت کرونایی قم از چهاردهم مرداد، قرمز اعلام شده بود و حالا بعد از یک هفته نارنجی شد.
همچنین تعداد شهر های با وضعیت زرد از ۱۵۴ به ۱۷۴ شهر افزایش و تعداد شهر های با 

وضعیت آبی از ۳۵ به ۱۲ شهر کاهش یافت.

محمد رهبری*
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معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برخی از معایب حوزه 
حمل ونقل و ترافیک شهری، گفت: اجرای نقطه به نقطه طرح های آرام سازی 
ترافیکی در شهر قم به خاطر شناسایی نقاط ضعف و قوت بهتر نتیجه می دهد.
مسعود طبیبی در جلسه کمیته فنی شورای ترافیک استان در سالن شهید 
مولوی شهرداری قم، با اشاره به پیشنهاد و بررسی لیست بیست گانه نصب 
سرعت کاه در معابر شهری بر اساس درخواست های راهور و مناطق شهری، 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم از خرید حمایتی دام 
زنده سبک و سنگین نر پرواری به قیمت کیلویی ۹۰ هزار تومان در قم خبر داد.

اساس  بر  گفت:  خبرنگاران  با  گفتگو  در  شنبه  ظهر  اردستانی  دیان  منصور 
مصوبات جلسه ستاد تنظیم بازار کشور و دستورالعمل های ابلاغی از سوی وزارت 
جهاد کشاورزی موضوع طرح خرید گوساله و گوسفند که مازاد تولید استان قم 
می باشد در دستور کار قرار گرفت. معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تاکید کرد:
لزوم اجرای نقطه ای طرح های آرام سازی ترافیکی

معاون سازمان جهاد کشاورزی  استان قم خبر داد؛
اجرای طرح خرید حمایتی دام زنده کیلویی ۹۰ هزار تومان 

8۱

امیرآبادی نماینده مردم قم در جمع خبرنگاران :

بابت حمایت از زاکانی
 عذرخواهی می کنم

او با رفتن به شهرداری تهران درحق مردم قم بد کرد
۲هزار هکتار زمین از برخی مؤسسات پس گرفته می شود

انتقاد از تخصیص زمین های شهرک قدس به عده ای خاص 
دیگر قصد کاندیداتوری نمایندگی مجلس را ندارم
افزایش قیمت ها فقط مختص ۴ قلم کالا نبوده است
رشد 8 درصدی اقتصاد کشور دور از انتظار نیست

سپاه مانع توافقات ایران و غرب نیست



یکشنبه-23 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25557

روابط ایران و روسیه
منافع و تنگناهای استراتژیک

 در شرایطی که جمهوری اسلامی ایران به دلیل 
چالش های موجود در پرونده هسته ای خویش و 

برخی موضوعات دیگر، رودرروی آمریکا و کشورهای اروپایی قرار گرفته و اساسا 
در دولت سیزدهم نگرش مثبتی نسبت به عملکرد کشورهای غربی و توسعه روابط 
با آنها وجود ندارد، سیاست »نگاه به شرق« و به ویژه رابطه با روسیه از اهمیت ویژه 

ای برخوردار شده است. 
اگرچه روسیه در قرون گذشته، روابط خصومت آمیزی با ایران داشت و حتی 
بخش هایی از سرزمین ایران به اشغال این کشور درآمد؛ اما در سال های اخیر، 
شرایطی پیش آمده که در قالب آن همکاری و نزدیکی با روسیه به گزینه ای جدی 
برای ایران تبدیل شده است. واقعیت این است که روابط دو جانبه ایران و روسیه 
از تاریخچه ای طولانی از همکاری در خصوص موضوعات مورد علاقه مشترک 
برخوردار است و به طور غیرمستقیم در نتیجه سیاست های آمریکا در قبال ایران 
در حال تقویت نیز هست. در سال های گذشته، نزدیکی و همکاری ایران با روسیه 
باعث شد تا بازار جهانی نفت قوام بیشتری یابد و البته در کنار آن با همراهی 
برخی کشورهای دیگر، »اوپک گازی« نیز شکل گرفت تا کشورهای دارای این 
منبع استراتژیک را از قدرت کنترل بیشتری بر منابع و منافع خود بهره مند سازد. 
از سوی دیگر، تلاش های امریکا برای فراگیر ساختن و جهانی کردن نظم مورد 
نظر خویش و تک قطبی ساختن جهان مورد مخالفت هر دو کشور ایران و روسیه 
است؛ بر این اساس انگیزه دیگر همکاری دو کشور، حمایت از ایجاد یک نظام 
چندقطبی و مقابله با یک جانبه گرایی امریکا بوده است.  منافع مشترک ایران و 
روسیه در تعطیلی پایگاه های آمریکا و سایر کشورهای غربی در منطقه غرب آسیا، 
مقابله با خطر داعش و تروریسم، جذابیت همکاری های نظامی و تسلیحاتی و در 
ماه های اخیر نیز تحریم شدن روسیه از سوی کشورهای غربی به دلیل حمله به 
اوکراین و قرار گرفتن دو کشور در وضعیتی مشابه و تلاش برای بی اثر کردن تحریم 
ها، از دیگر دلایل و انگیزه هایی بوده که ایران و روسیه را به هم نزدیک کرده است.  
هر چند در همین سال ها، روابط ایران و روسیه با چالش های جدی نیز مواجه 
بوده است؛ مواضع نه چندان دوستانه روس ها در موضوع پرونده هسته ای ایران 
و قطعنامه هایی که در سال های گذشته علیه کشورمان صادر می شد، تاخیر 
در راه اندازی نیروگاه بوشهر، عدم تحویل سامانه دفاعی اس-۳۰۰ به کشورمان، 
شیطنت های روسیه برای ممانعت از حضور ناوگان دریایی ایران در دریای خزر و 
دیگر مسائل باعث شده تا در مورد مناسبات ایران و روسیه و متوازن بودن آن بحث 
های بسیاری صورت بگیرد.  برخی از تحلیلگران معتقدند جمهوری اسلامی ایران 
به دلیل موقعیت استراتژیک، ژئوپلیتیک و برخورداری از فاکتورهای مختلف قدرت 
منطقه ای، از جایگاه مهمی در سیاست خارجی روسیه برخوردار شده است و این 
امر به راهبردی شدن روابط ایران و روسیه کمک خواهد کرد. در این میان، به طور 
خاص توسعه روابط سیاسی، اقتصادی و نظامی ایران و روسیه در سطحی کلان و 
ایجاد نقشه روابط راهبردی میان دو کشور، ضمن تأمین منافع و امنیت دو کشور، 
به کابوسی تمام عیار برای کشور های غربی و بویژه آمریکا تبدیل شده است و تا حد 
زیادی می تواند بلوک قدرت ضدآمریکایی در جهان را تقویت کند.  در مقابل، عده 
ای دیگر از تحلیلگران بر این باورند که بر خلاف مقامات ایران، روسیه به مناسباتش 
با تهران نگاه راهبردی ندارد؛ چرا که این کشور طبق رویه معمول سایر کشورها، به 
دنبال منافع ملی خویش است و از آنجا که سیاست خارجی ایران همواره در حال 
تنش با غرب و به ویژه آمریکاست، مسکو حاضر نیست در شرایط معمولی )نه شرایط 
فعلی که در جنگ با اوکراین است( اعتبار و وزن بین المللی خود را پشتوانه چنین 
مناسبات تنش آلودی کند و به ارتباطاتش با آمریکا و سایر بخش های جهان خلل 
وارد آورد. همچنین روسیه مناسبات گسترده ای با رژیم اسرائیل و کشورهای حوزه 
خلیج فارس به ویژه عربستان سعودی دارد و ارتباط استراتژیک با ایران که دارای 
رویکردی تنش آلود با این بازیگران است، طبیعتاً تأثیرات منفی بر مناسبات و منافع 
مسکو در این زمینه ها خواهد داشت. بنابراین بر اساس دیدگاه این گروه، شکل 
گیری روابط راهبردی بین دو کشور عملا امکانپذیر نیست. در جمع بندی و تحلیل 
نهایی از این نظرات و دیدگاه ها باید گفت در عرصه روابط بین الملل توسعه روابط با 
کشورها و گریز از تنهایی استراتژیک، هنر و مهارتی است که از دیپلمات های همه 
کشورها انتظار می رود و جمهوری اسلامی ایران نیز از این امر مستثنی نیست؛ 
بنابراین توسعه روابط با کشوهای قدرتمند غیر غربی همچون روسیه و چین نیز به 
طور کلی امری مثبت و دارای منافع پایدار است. با این وجود، لازم است دیپلمات 
های ایرانی در توسعه روابط بین المللی و از جمله رابطه با روسیه دو اصل اساسی را 
مد نظر قرار دهند؛ نخست اینکه طبق آن توصیه معروف »نباید همه تخم مرغهایمان 
در سبد یک کشور بچینیم«؛ به عبارت دیگر توسعه روابط باید متوازن باشد و طیف 
وسیعی از کشورها و بازیگران مختلف را دربر بگیرد؛ تا در شرایط معمول و اضطراری 
بتوانیم از منافع گسترده و متنوع چنین روابطی بهره ببریم و هیچ کشوری نتواند ما 
را تحت فشار و انزوا قرار دهد. دوم؛ اینکه باید با توسعه و بهره گیری بهینه از پتانسیل 
ها و مقدورات داخلی همچون به روزرسانی زیرساخت های انرژی، توسعه مسیرهای 
ترانزیتی و تلاش برای فعال کردن آنها در سطح منطقه ای و جهانی، افزایش تولید 
محصولات کشاورزی و صنعتی استراتژیک و ...، و وابسته کردن بازیگران منطقه ای 
و بین المللی به کشورمان، روابط خارجی با همه کشورها از جمله روسیه را به نحوی 
تنظیم کنیم که دور زدن ایران، بدعهدی و اعمال فشار بر کشورمان، برای آنها نیز 
حاوی ضررها و آسیب جدی به منافعشان باشد و حداقل نتوانند به عنوان اولین 

گزینه مطلوب به سراغ چنین سیاست هایی بروند.
استاد دانشگاه

حدادعادل:

برای اداره کشور باید توجه اصلی مان
 به جوانان باشد

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه جوان ایرانی قابلیت دارد، شعار 
نیست بلکه واقعیت است، گفت: باید برای اداره کشور توجه اصلی مان به جوانان 

باشد.
غلامعلی حدادعادل رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی و عضو شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در جمع منتخبی از تشکل های جوانان که به مناسبت روز ملی 
تشکل ها و مشارکت های اجتماعی در همایش »نقش جوانان در حکمرانی نو« 
گردهم آمده بودند با تشکر از خانم رفیعی برای فراهم کردن این نشست گفت: امید 
ما از روز نخست انقلاب ۵۷ تاکنون به صحنه آوردن نیروی جوان بود و مسیر ما در 
انقلاب جوانگرایی بود؛ بهترین سند، بیانیه گام دوم انقلاب است که رهبر معظم 
انقلاب در آن بیش از هر چیزی بر نیروی جوان تأکید کردند. وی با بیان اینکه پیروزی 
انقلاب اسلامی محصول حضور جوانان در خیابان ها بود، افزود: تمام آن هایی که 
خون دادند، سنگر درست کرده و جانفشانی کردند، جوان بودند و اداره کشور هم بعد 
از دولت به جوانان سپرده شد؛ جوانان جنگ تحمیلی را اداره کردند و مدافعان حرم 
هم از جوانان بودند و این مسیر هم ادامه جنگ تحمیلی اما در مرزی دورتر است و 
در واقع مرز انقلاب ما است، پیشرفت های علمی کشور به دست جوانان حاصل شده 
و ما جوانانی با استعداد داریم. حداد عادل ادامه داد: در المپیاد ریاضی در میان 
۱۱۰ کشور جهان مقام هشتم را کسب کردیم و موفقیت های ورزشی نیز نمونه ای از 
موفقیت های جوانان است، هر چند برخی کشورها در دنیا می خواهند نشان دهند 
ایران از نظر بین المللی با مشکل مواجه است اما جوانان ما در میدان های بزرگ و 
رشته های ورزشی می درخشند و قد عَلَم می کنند و اینکه جوان ایرانی قابلیت دارد، 
شعار نیست بلکه واقعیت است و باید برای اداره کشور توجه اصلی مان به جوانان 
باشد. حدادعادل یادآور شد: خصوصیت آرمان گرایی در جوانان ارزشمند است و 
جوان همیشه می خواهد افق دورتری را فتح کند و به آینده می اندیشد و بهترین ها 
را می خواهد زیرا آرمان گرایی لازمه این مرحله از رشد انسان است و سبب می شود 
جوان کاسب کارانه عمل نکند و محافظه کار نباشد البته دغدغه و نگرانی جوانِ آینده 
می تواند جوانان را گرفتار کند و دشمن برای محروم کردن کشور از استعدادهای 
جوانی بر روی آن سرمایه گذاری می کند و بیش از هر چیز در رابطه با این نگرانی 
به دنبال ناامیدی آنها است. متأسفانه برخی افراد جوانان و دانشجویان را تشویق به 

مهاجرت می کنند؛ باید آرمان گرایی را حفظ و آن را با واقع بینی همراه کرد.

اخبار

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح:

دشمن روی قدرت بازدارندگی ایران 
حساب باز کرده است

 سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت: دشمنان روی قدرت بازدارندگی جمهوری 
اسلامی در جنگ سخت حساب زیادی باز کردند و در غیر این صورت ساعتی صبر 

نمی کردند و حرکت هایی انجام می دادند.
سردار ابوالفضل شکارچی مروز در همایش روز خبرنگار و آئین اختتامیه و تجلیل از 
برگزیدگان جشنواره های رسانه ای سال سپاه به نقش خبرنگاران و رسانه ها در پیروزی 
دفاع مقدس اشاره کرد و اظهار داشت: رسانه ها و خبرنگاران در دفاع از حرم میدان داری 
و پرچم داری کردند و سهم زیادی در شکست داعش پلید و افول قدرت پوشالی آمریکا 
و رژیم پلید و کودک کش صهیونیستی دارند. سردار شکارچی افزود: اگر دفاع مقدس 
هشت سال زمان برد، کار و رسالت رسانه هشت ساله نیست و کار خبرنگاران با پایان 
کار داعش و رژیم خبیث صهیونیستی نیز پایان نمی یابد. معاون فرهنگی و تبلیغات 
دفاعی ستاد کل نیروهای مسلح با تاکید بر اینکه باید فرهنگ ایثار و شهادت را به دنیا 
صادر و ترویج و تثبیت کنیم، تصریح کرد: آنچه که باعث شد جبهه عاشورای حسینی 
ماندگار شود، رسالت پیام رسانی بود و اگر رسالت زینبی نبود، این واقعه فراموش و 
تحریف می شد. سردار شکارچی با بیان اینکه لشکر ۲۵ کربلا از لشکرهای شجاع، با 
تدبیر و ارزشمند به شمار می رود، اظهار داشت: رزمندگان این استان در دفاع مقدس در 
جبهه های جنوب و غرب و در دفاع از حرم اهل بیت علیهم السلام حضور داشتند و این 
استان شهدای زیادی را تقدیم انقلاب اسلامی کرده است. وی با بیان اینکه مازندران 
در دفاع از انقلاب پیشرو و پیشران بوده است، افزود: زمانی بر این افتخار افزوده می شود 
که به افکار عمومی در سطح استان، ملی و بین المللی تبلیغ و ترویج شود و این مسئله 
رسالت خبرنگاران را مضاعف می کند. سردار شکارچی رسالت خبرنگاران را انقلابی و 
دینی برشمرد و عنوان کرد: رویکرد انقلابی و دینی امری بسیار مهم به شمار می رود؛ زیرا 
هرجا موفق بودیم این رویکرد رسالت محور و تکلیف محور اصل بوده است. وی با تاکید 
بر اینکه پیام انقلاب را به مردم کشورهای جهان صادر کنیم، عنوان کرد: کشورهایی 
که با امپراطوری رسانه ای به صورت منجسم با ما جنگ می کنند، جمهوری اسلامی را 
به عنوان آماج اصلی جنگ رسانه ای مطرح می کنند. سخنگوی ارشد نیروهای مسلح 
با اظهار اینکه جهاد تبیین را به عنوان یک اولویت قرار دهیم، گفت: تمام کلید واژه های 
مرتبط با جهاد تبیین از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی تشریح شده است و نیازمند 
اقدام و عملیات هستیم. سردار شکارچی با بیان اینکه امروز در حوزه نظام و دفاعی 
توانمندی بالایی داریم و به دستاورد عظیم دسترسی پیدا کردیم که برای دنیا حیرت 
آور است، گفت: این دستاورد بزرگ انقلاب اسلامی باید تبیین شود. سخنگوی ارشد 
نیروهای مسلح با عنوان اینکه باید عمق راهبردی به حوزه رسانه و خبرنگاری دهیم، 
گفت: رسانه و خبرنگار باید حقایق را کشف کند و هر مکتبی که ضد منافع ملی و مردم 
است باید از انتشار آن پرهیز کرد. سردار شکارچی با عنوان اینکه قبل از دشمن، روایت 
کرد، روایت اول را کارساز دانست و بیان داشت: پرهیز از ورود به جنگ روایت ها مورد 
توجه قرار گیرد زیرا نوعی دام محسوب می شود و نباید اسیر جنگ روایت های دشمن 
شد. وی با بیان اینکه عفاف ریشه حجاب است، تصریح کرد: دشمن هزاران کامنت 
منفی علیه این حرف در فضای مجازی تبلیغ و ترویج کرد تا موضوعات اصلی کشور را به 
انحراف برد. سردار شکارچی با تاکید بر تزریق امید و صبوری در جامعه، مطالبه گری را 
رسالت رسانه ها برشمرد و تصریح کرد: این مطالبه گری باید دل مردم را شاد، دل دشمن 
را ناشاد کند و مسئولان را به تحرک وادارد. سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی با اظهار اینکه قدرت بازدارندگی بسیار بالایی در جنگ سخت داریم، بیان کرد: 
دشمنان روی این قدرت حساب زیادی باز کردند و در غیر این صورت ساعتی صبر 

نمی کردند و حرکت هایی انجام می دادند.
 

معاون سازمان حفاظت محیط زیست خبر داد:

خسارت سه هزار میلیارد تومانی 
خشکسالی به محیط زیست

 معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
طبق برآوردهای اولیه، خشکسالی سه هزار میلیارد تومان به محیط زیست کشور 

خسارت وارد کرده است. 
حسن اکبری روز شنبه در آیین تکریم و معارفه مدیران جدید و قدیم محیط زیست 
استان ایلام اظهار داشت: یک هزار میلیارد تومان پروژه برای کاهش خسارت های 

ناشی از خشکسالی ارائه شده است.
وی افزود: با انجام طرح هایی چون غُرُق اراضی و مراتع، کاهش فشار چَرا دام، 
کاهش تخریب زیستگاه ها از جمله راه های حفظ اراضی طبیعی و زیستگاه ها است 
و با توجه به گسترش خشکسالی و تغییرات اقلیمی باید نوع نگاه به طبیعت تغییر کند 
و در این راستا همکاری دستگاه هایی چون دامپزشکی، جهادکشاورزی، آب منطقه 
ای، دستگاه قضا و انجمن های مردم نهاد ضروری است. وی درخصوص سایت احیا 
و تکثیر گوزن زرد ایرانی استان ایلام هم توضیح داد: در کشور سه سایت موفق احیا و 
تکثیر در استان های ایلام، مازندان و فارس وجود دارد که سایت ایلام در زمره موفق 
ترین سایت های تکثیر کشور است. اکبری با بیان اینکه تخریب یا تقویت منابع زیستی 
و طبیعی بر روی اقتصاد هم تاثیرگذار است، ادامه داد: حفظ گونه های جانوری و 
ایستگاه های موجود در گرو بکارگیری از ظرفیت مردم و آگاه سازی و آموزش آنها است. 
وی درآمدزایی از محیط زیست را یک مقوله مهم در راستای سودآوری از طبیعت برشمرد 

و تاکید کرد: باید از ظرفیت گردشگری طبیعت و اکوتوریسم طبیعی استفاده شود. 
وی یادآور شد: باوجود نگاه زیست محیطی دولت اما سازمان محیط زیست به تنهایی 
امکان حفظ و حراست از طبیعت و زیستگاه ها با توجه به گستره و تنوع زیستی جانوری 
و گیاهی را ندارد بلکه همراهی مردم، دستگاه ها و انجمن های مردم نهاد را می طلبد.

 
یک فعال اصلاح طلب: 

حضور مدافعان حرم از تحقق ایده 
اسرائیل بزرگ جلوگیری کرد

یک فعال اصلاح طلب گفت: اگر جبهه مقاومت و حضور مدافعان حرم نبود، ایده 
اسرائیل بزرگ محقق می شد و داعش نیز احتمالًا در مناطقی از ایران جولان می داد 

و آن را اشغال کرده بود. 
محمدعلی وکیلی فعال اصلاح طلب در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به اظهارات مغرضانه 
مطرح شده علیه مدافعان حرم و حافظان امنیت، گفت: حضور منطقه ای ایران باعث 
شده است که جبهه مقاومت از یک جبهه منفعل، به یک جبهه کنشگر تهاجمی 
تبدیل شود. نماینده سابق مجلس اضافه کرد: اگر جبهه مقاومت و حضور مدافعان 
حرم نبود، بخشی از ایده اسرائیل بزرگ محقق می شد و داعش نیز احتمالًا در مناطقی 
از ایران جولان می داد و آن را اشغال کرده بود. این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان 
اینکه بهار عربی دو تعبیر دارد، گفت: تعبیر اول آن است که در منظومه تغییرات مورد 
نظر غرب تعریف می شود و تعبیر دوم مربوط به بیداری ملت های عرب است. هرچند 
پس از ناکامی هایی که بعد از بیداری در برخی از این کشورها که نقطه کانونی بیداری 
اسلامی بودند، رخ داد نوعی سرخوردگی در دیگر کشورهای عربی ایجاد شد.  وکیلی 
خاطرنشان کرد: با وجود اینکه کشورهای غربی همچنان تلاش می کنند دامنه بهار 
عربی مورد نظر خود را در قالب های مختلفی گسترش دهند اما این بیداری اسلامی 
که به معنای تقویت بنیان جریان مقاومت است، در حال گسترش در نقاط مختلف 

جهان است.
 

در دیدار معاون وزیر خارجه قطر؛

تاکید امیرعبداللهیان بر ضرورت اجرای 
توافقات بین ایران و قطر

وزیر امور خارجه در دیدار معاون وزیر امور خارجه قطر بر ضرورت اجرایی کردن 
توافقات صورت گرفته در سفر رئیس جمهور اسلامی ایران به دوحه و متقابلا امیر دولت 

قطر به تهران تأکید کرد. 
به گزارش ایرنا، هیات وزارت خارجه قطر به ریاست محمد بن عبدالعزیز الخلیفی 
معاون وزیر خارجه قطر در امور منطقه ای بعد از ظهر چهارشنبه با حسین امیرعبدللهیان 
وزیر امور خارجه دیدار کرد. در این دیدار در مورد روابط دوجانبه و موضوعات مورد علاقه 
مشترک میان دو کشور و رشد و توسعه روابط تهران و دوحه در تمامی حوزه ها بحث و 
گفت وگو شد. امیرعبداللهیان در این دیدار بر ضرورت اجرایی کردن توافقات صورت 
گرفته در سفر رئیس جمهور کشورمان به دوحه و متقابلا امیر دولت قطر به تهران تأکید 
کرد. الخلیفی نیز در این ملاقات با ابلاغ سلام وزیر خارجه قطر، بر عزم دولت متبوعش 

بر گسترش مناسبات با ایران تاکید کرد.

رئیس جمهور نقش مردم در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها را در منظومه 
گفتمانی دولت مردمی بسیار موثر توصیف و تصریح کرد: دولت مردمی به دنبال 
ایجاد تحولی اساسی بر محور عدالت است و ایجاد این تحول در گرو نقش آفرینی 

همه آحاد جامعه است. 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر روز جمعه در ادامه برنامه های 
دومین روز از سفر دولت مردمی به استان کرمان، در دیدار با جمعی از خانواده های 
شهدا، ایثارگران و نخبگان کرمان، با قدردانی از نظرات ارائه شده در این جلسه 
گفت: بنای دولت مردمی، توسعه شبکه نخبگانی در کشور و التزام به بهره گیری از 

نظرات نخبگان در اداره کشور است. 
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت و اهمیت اجرای عدالت در جامعه، عدالت 
را مهمترین معروف امروز جامعه دانست و افزود: همه تلاش ما معطوف به رشد 
و پیشرفت کشور است، اما این پیشرفت باید در پرتو عدالت باشد، اگر نه ما هم 
به سرنوشت برخی جوامع توسعه یافته مبتلا می شویم که با وجود پیشرفت های 

فناورانه گرفتار عقب ماندگی  در عرصه اخلاق و معنویت و عدالت هستند.
دکتر رئیسی بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی را سند بالادستی دولت مردمی برای 
اجرای عدالت معرفی کرد و اظهار داشت: دولت در راستای اجرای عدالت، بودجه 
سال ۱۴۰۱ را مستند به سند آمایش سرزمینی تدوین کرد تا در توزیع منابع به 

نسبت پیشرفت و برخورداری مناطق مختلف یک توازن ایجاد شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز رهبر معظم انقلاب پرچمدار بزرگ عدالت 
است، خاطرنشان کرد: بنده و همکارانم در سراسر کشور و همه کارگزاران نظام 
جمهوری اسلامی و همچنین مردم سربازان میدان تلاش برای تحقق عدالت 
تحت هدایت های مقام معظم رهبری هستیم تا عدالت به شکل عینی و عملی 
تحقق یابد. آیت الله رئیسی تحقق تحول گرایی را در گرو استفاده از نیروی انسانی 
متعهد و باورمند به مبانی فکری انقلاب اسلامی دانست و گفت: ایجاد تحول 
اساسی در گرو نقش آفرینی افرادی است که در وهله اول خودشان از روحیه 
تحولی برخوردار باشند. از همین رو در تمام سفرهای استانی تاکید کرده ام که 
مدیران باید نیروهای جوانِ انقلابی را که به لزوم تحول باور داشته و حاضرند برای 

ایجاد تحول مسئولیت پذیرفته و خطر کنند، بر مصدر امور قرار دهند.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه در کنار ویژگی های ذکر شده، به کار گرفتن 
نیروهای بومی در شرایط برابر اولویت دارد، گفت: به همه مدیران دولت گفته ام که 
برای مشورت در زمینه انتصابات هیچ محدودیتی قائل نشوند و از نظر همه کسانی 
که می توانند مشورت دهند، استفاده کنند، اما به هیچ وجه استقلال عمل خود 

در عمل و تصمیم و انتصابات را مخدوش نکنند.
دکتر رئیسی در ادامه سخنانش با اشاره به دستور خود برای ساماندهی وضعیت 
حضور، زندگی، اشتغال و تردد اتباع بیگانه در کشور افزود: کار تخصیص شناسه به 
همه اتباع بیگانه در وزارت کشور آغاز شده و با قوت ادامه خواهد یافت. همچنین 

ایجاد سازمان مهاجرین در مجلس در حال بررسی است و به زودی به نتیجه 
خواهد رسید.

رئیس جمهور در بخش بعدی سخنانش بر ضرورت رفع موانع رونق کشاورزی 
به عنوان یکی از ظرفیت های اقتصادی مهم استان کرمان تاکید کرد و اظهار 
داشت: اگر موانع رونق کشاورزی برداشته شود، اقتصاد روستایی رونق گرفته و 
صرفه پیدا می کند و در نتیجه روستائیان انگیزه بیشتری برای ماندن در روستاها 

پیدا می کنند.
آیت الله رئیسی با اشاره به تکرار سیلاب های فصلی در برخی مناطق جنوبی 
استان کرمان تصریح کرد: این منطقی نیست که اجازه دهیم مشکلی مثل سیل 
که تقریبا هر سال تکرار می شود، همچنان مردم را آزار دهد. اید با ساخت سد و 
آب بندها هم مانع تکرار سیل شد و هم تهدید سیل را به فرصتی برای تامین آب در 

مناطقی کرد که با مشکلات کم آبی هم مواجه هستند.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: ساخت سید و آب بند، نیروگاه، مسکن کافی 
متناسب با نیاز کشور و امثال آن کارهایی بوده که باید انجام می شده اما از نشده 
است. دولت مردمی به دنبال گلایه از گذشته ها نیست، در عوض کمر همت را 

بسته تا با حرکتی تحولی و انقلابی کاستی ها و عقب ماندگی ها را جبران کند.
رئیس جمهور در ادامه به گردشگری به عنوان یکی دیگر از ظرفیت های استان 
و  تمدنی، فرهنگی  تاریخی،  و گفت: در کنار ظرفیت های  اشاره کرد  کرمان 
هنری متعدد کرمان در عرصه گردشگری، ظرفیت گردشگری مقاومت نیز به این 
مجموعه اضافه شده است که باید برای بهره گیری شایسته از آن و خدمت رسانی 

به زائران مزار حاج قاسم سلیمانی طرحی جامع آماده و اجرایی شود.
و غنی  متنوع  از ظرفیت معادن  بهینه  استفاده  بر ضرورت  رئیسی  آیت الله 
در استان کرمان تاکید کرد و افزود: کرمان بهشت معادن کشور است و برای 
بهره گیری شایسته، این ظرفیت باید به دست افراد کاربلد، متعهد و دلسوز سپرده 
شود که فکرشان این باشد این معادن به شکل صحیح مورد بهره برداری قرار بگیرد. 
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت گذر از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده در 
بهره برداری از معادن، افزود: بهره برداران معادن باید نسبت به مسئولیت های 

اجتماعی خود در قبال شهرهای محل استقرار این معادن نیز غافل نباشند.
رئیس جمهور ادامه داد: دولت تصمیم گرفته بود که صندوقی تحت عنوان 
توسعه و پیشرفت در استان ها ایجاد شود تا منابعی مثل حق مالکانه معادن 
هر استان در آن واریز شود و در راستای توسعه و تکمیل طرح های نیمه تمام 
استان ها هزینه شود، اما این طرح در مجلس تغییر کرد. البته این مساله نافی 
و  اجرایی  مسئولان  و  نیست  معادن  از  بهره برداران  اجتماعی  مسئولیت های 
استاندار باید به طور جدی پیگیری اجرای مسئولیت های اجتماعی واحدهای 

تولیدی مثل معادن باشند.
تیم مذاکره کننده با قدرت، منطق و استدلال قوی

 به دنبال رفع تحریم ها است 
رئیس جمهور در ادامه سخنانش با بیان اینکه با وجود تهدیدها و تحریم ها، بارها 
اعلام کرده ایم پیشرفت کشور را به اراده دیگران یا نتیجه مذاکرات گره نخواهیم زد، 
خاطرنشان کرد: در کنار اقدامات دولت برای خنثی سازی حربه تحریم از سوی 

دشمن، تلاش برای رفع تحریم های موجود را نیز دنبال می کنیم.
و  با قدرت، منطق  تیم مذاکره کننده  رئیسی گفت: در عین حال که  دکتر 
استدلال قوی به دنبال رفع تحریم ها است، رونق تولید، افزایش صادرات نفتی 
و غیرنفتی و جذب سرمایه گذاری های کلان داخلی و خارجی را با قوت دنبال 
کردیم. رئیس جمهور افزود: دولت همچنین اصلاحات اقتصادی را نیز آغاز کرده 
است. این اصلاحات صرفا در یک اقدام خلاصه نمی شود و بسته از اقدامات 
است که باید دنبال شود. اگر این اصلاحات در سال های قبل اجرا می شد قطعا 
کم هزینه تر بود، اما به هر حال با توکل بر خدا و با تکیه بر پشتیبانی مردم از نظام 

این اصلاحات را به پیش خواهیم برد.

رئیس جمهور در دیدار خانواده شهدا، ایثارگران و نخبگان استان کرمان:

بنای دولت مردمی، توسعه شبکه نخبگانی در کشوراست 

معاون اول رئیس جمهور با محکوم کردن تلاش های 
اخیر برای زیر سوال بردن جریان مقاومت و مدافعان 
حرم، گفت: آنچه قدرت جمهوری اسلامی ایران را 
از دیگران متمایز می کند، روحیه و فرهنگ ایثار و 

شهادت است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس 
جمهور، محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در 
نقشه  هماهنگی  ستاد  جلسه  دوازدهمین  ابتدای 
مهندسی فرهنگی کشور با محکوم کردن تلاش های 
اخیر جریان معاند برای زیر سوال بردن فرهنگ ایثار و 
شهادت، جریان مقاومت و مدافعین حرم، گفت: لازم 
است شورای عالی انقلاب فرهنگی و دستگاه های 
مرتبط با حوزه فرهنگ برای پاسخگویی به این گونه 
سخنان که برنامه ریزی شده و وابسته به جریان معاند 

هستند، اقدامات لازم را انجام دهند.
قدرت  آنچه  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
جمهوری اسلامی ایران را از دیگران متمایز می کند، 
روحیه و فرهنگ ایثار و شهادت است چرا که همه 
برخوردار  نظامی  تجهیزات  و  سلاح  از  کشور ها 

هستند، اما روحیه ایثار و شهادتی که در ملت ایران 
متبلور است، ما را از سایر کشور ها متمایز ساخته 
است. وی ادامه داد: فرهنگ ایثار و شهادت امروز 
در عرصه بین الملل نشر پیدا کرده و بدین جهت 
دشمنان مقابله با این فرهنگ را در دستور کار خود 
قرار داده اند و به صورت برنامه ریزی شده به دنبال 
و جریان  مدافعین حرم  بردن  زیر سوال  و  تضعیف 

مقاومت هستند.
مراسم  از  همچنین  جمهور  رئیس  اول  معاون 
و  العاده  فوق  به عنوان فرصتی  اربعین  راهپیمایی 
استثنایی برای ترویج ارزش های دینی و فرهنگی یاد 
کرد و افزود: دولت آمادگی دارد تمامی امکانات لازم را 
برای تکمیل زیرساخت های فرهنگی و ترویج ارزش ها 

در این مراسم پراهمیت فراهم کند.
وی همچنین به اهمیت دیپلماسی فرهنگی نیز 
اشاره و تصریح کرد: دیپلماسی فرهنگی و دیپلماسی 
منطقه ای از رویکرد های مهم دولت سیزدهم است که 

باید اقدامات بیشتری در این بخش صورت گیرد.
مخبر بر لزوم احصاء دقیق شاخص های فرهنگی 

گفت:  و  کرد  تاکید  شاخص ها  این  شدن  کمی  و 
مجلس  فرهنگی  کمیسیون  ظرفیت  از  استفاده 
اندیشکده های  از  گیری  بهره  و  اسلامی  شورای 
احصاء  برای  می تواند  دانشجویی  و  دانشگاهی 

شاخص های فرهنگی موثر و مفید باشد.
در این جلسه که وزرای فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و فناوری، معاون 
رییس جمهور در امور زنان و خانواده و رییس نهاد 
نیز  دانشگاه ها  در  رهبری  معظم  مقام  نمایندگی 
حضور داشتند، حجت الاسلام عاملی دبیر شورای 
اخیر  سخنان  به  اشاره  با  فرهنگی  انقلاب  عالی 
جریان فتنه گفت: برخی که در دوره ای تلاش کردند 
امروز  ببرند،  سوال  زیر  را  کشور  انتخابات  سلامت 
تلاش می کنند مشروعیت جهاد و دفاع از حرم اهل 

بیت )ع( را زیر سوال ببرند.
وی افزود: اگر رشادت مدافعین حرم و در رأس آن ها 
شهید سردار سلیمانی که منجر به عقب نشینی و 
و  منطقه  وضعیت  امروز  نبود،  شد  داعش  نابودی 
کشور های آن می توانست شکل دیگری داشته باشد.

معاون اول رئیس جمهور :

جریان معاند به دنبال زیر سوال بردن مدافعین حرم است 

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح گفت : ما با حداقل نفرات و امکانات در برابر 
تروریست ها ایستادیم. نیرو های ما در سوریه و عراق اندک بود و سردار شهید حسین 
همدانی با بهره گیری از سرمایه های آن کشور ها توانستند ساختار سازمانی داعش 

را نابود کنند.
سرلشکر باقری با بیان این که باید به نسل نو گفته شود که چرا جوان ما و نیروی ما 
وارد دفاع از حرم شد افزود: استکبار به صورت رسمی در رسانه هایش اعتراف کرد که 

داعش را ابداع کرد تا سوریه را به تصرف درآورد.  
 وی  ادامه داد: آن وقت چه اتفاقی برای مسلمانان سوریه و عراق و بعد چه بر سر 
ایران می آمد. همان سه نفر فریب خورده که پایشان به تهران افتاد، چه کردند! در 
حالی که ما با حداقل نفرات و حداقل امکانات در برابر این تروریست ها ایستادیم. 
نیرو های ما در سوریه و عراق اندک بود و سردار شهید حسین همدانی و شهید حاج 
قاسم با بهره گیری از سرمایه های آن کشور ها توانستند ساختار سازمانی داعش را 
نابود کنند و امنیت حریم اهل بیت تأمین شد. رئیس ستاد کل نیرو های مسلح بیان 

داشت: درباره امنیت کشور، امنیت مرز ها و کار های بزرگی که اتفاق می افتد، اینکه 
برخی کشور های مرزی دست بردار نیستند و تلاش می کنند و با برنامه ریزی های 
مختلف، بمب و نفرات انتحاری را به کشور می فرستند، اما باز می بینید که الحمدلله 
با حضور نیرو های مسلح، امنیت در کشور برقرار است. این توان و اقتدار نیرو های 
مسلح، اتفاق کوچکی نیست.  سردار باقری دستیابی، پیشرفت در زمینه های 
موشکی، پهبادی، فضایی، هوایی و حتی زمینی را در سایه تحریم ظالمانه کشور 
را یک دستاورد بی نظیر توصیف کرد و اظهار داشت: این کار های کوچکی نیست. 
این کار ها برکاتی است که خدا به ملت ما داده است. در حوزه موشک های نقطه زن، 
ایران جزو معدود کشور هایی است که به این فناوری دست یافته است.  رئیس ستاد 
کل نیرو های مسلح گفت: درباره آزمایش های موشکی، هیچ گاه موشکی به ۱۰ 
مورد نرسیده و زود به بهره برداری رسیده است. این برکتی است که در هیچ جا وجود 
نداشته و باید واقعیت ها برای مردم بازگو شود. این واقعیت ها موجب امید، نشاط و 

حرکت رو به جلوی جوان هایمان می شود.

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :

حاج قاسم و سردار همدانی ساختار سازمانی داعش را نابود کردند 

وزیر کشور:
 زائران عتبات عالیات باید بیمه شوند

 وزیر کشور گفت: در حوزه ایمنی، زائران عتبات عالیات 
باید بیمه شوند تا اگر در این حوزه دچار مشکلی شدند 

بتوان خسارت ها را از محل بیمه جبران کرد. 
»احمد وحیدی« روز شنبه در حاشیه نشست تشکل ها 
و مشارکت های اجتماعی درباره لزوم بیمه اجباری زائران 
عتبات عالیات گفت: همه پیش بینی ها و تلاش ها بر 
این است که سفر اربعین، سفری ایمن و خوب باشد و 
بر همین اساس مذاکراتی با طرف عراقی انجام شده و 
اطمینان داده اند امنیت را برقرار کنند اما موضوع ایمنی 
و امنیت دو مساله است و  زائران باید بیمه باشند که اگر از 

نظر ایمنی دچار مشکلی شدند بیمه بتواند جبران کند.
وزیر کشور گفت: سازمان مربوطه عددی را به عنوان 
بیمه دریافت می کند تا اگر در حوزه ایمنی مشکلی پیش 
آمد بتوان خسارت ها را از محل بیمه جبران کرد. این عدد 

حدود ۱۷ الی ۱۸ هزار تومان خواهد بود.

وحیدی گفت: درباره معطلی در مرز برای زائریان از 
طرف ایران مشکلی وجود ندارد و از طرف عراقی نیز 
کشور،  دروازه های  از  خروجی  میزان  به  شده  خواسته 
ورودی در نظر بگیرد تا زائران معطل نشوند و قول داده اند 
که تعداد ورودی ها را افزایش دهند که اگر این امر محقق 
شود ماندگاری در مرز نخواهیم داشت؛ یعنی کار زائران 
به همان اندازه که در خروجی ایران انجام می شود در 

ورودی عراق نیز انجام خواهد شد تا معطل نشوند.
زائرین می توانند از خودروهای شخصی استفاده کنند

وزیر کشور در خصوص حمل و نقل زائران نیز گفت: 
اساس بر این است که از ناوگان عمومی استفاده شود 
و  هستیم  رو  روبه  زائر  زیادی  حجم  با  حال  هر  به  اما 
کمبودهایی در حوزه حمل و نقل عمومی داریم و گفته 
شد که زائران با خودروهای خود بیایند و برای این کار نیز 
پارکینگ در نظر گرفته شده است. در حقیقت اولویت 

ما حمل و نقل عمومی است اما با توجه به کمبودی که 
وجود دارد، زائران می توانند از خودروهای شخصی نیز 

استفاده کنند.
به گفته وحیدی پیش بینی ما برای اربعین امسال پنج 
میلیون زائر است اما خواسته شده است که داوطلبان 
در سامانه ثبت نام کنند تا اعداد و برآورد دقیق تری پیش 

بینی شود.
وحیدی در خصوص ورود خودروها از ایران به عراق نیز 
گفت: هنوز حرف قطعی و توافق قطعی در این مورد با 
طرف عراقی زده نشده است. در خصوص مرزها نیز بر 
اساس قولی که طرف عراقی داده از ۱۶ محرم تردد از مرز 
خسروی امکان پذیر خواهد بود و مقرر شده از مرزهایی 
چون تمرچین و باشماق به عنوان یکی از گزینه ها برای 
افرادی که به این مرزها نزدیک هستند، تردد امکان پذیر 

شود.

محمدمهدی مظاهری*
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دانستنی های یک سرطان زنانه

افسردگی خندان یا walking depression نوعی افسردگی است که بدون اینکه جلوی کار و 
زندگی و روابط فرد را بگیرد و اختلال ایجاد کند، بر خلق وخو و احساسات و افکار و نگرش فرد به 
زندگی اثر می گذارد. افسردگی خندان مانند دیگر انواع افسردگی، نوعی بیماری روحی و روانی 

جدی است که به درمان نیاز دارد، حتی اگر مانند دیگر انواع افسردگی از بیرون دیده نشود.
افسردگی یک اختلال روحی بسیار شایع است. هرچند بسیاری از ما افسردگی را به صورت 
اندوه و کاهش توانایی در عملکردهای روزانه و از دست دادن علاقه مندی ها می شناسیم؛ اما در 

واقع افسردگی برای هرکسی می تواند متفاوت باشد.
اگر احساس افسردگی می کنید اما هنوز می توانید زندگی نرمال شخصی و حرفه ای خود را 
 walking داشته باشید، ممکن است به افسردگی خندان دچار باشید.  افسردگی خندان یا
depression نوعی افسردگی است که بدون اینکه جلوی کار و زندگی و روابط فرد را بگیرد 
و اختلال ایجاد کند، بر خلق وخو و احساسات و افکار و نگرش فرد به زندگی اثر می گذارد. 
افسردگی خندان مانند دیگر انواع افسردگی، نوعی بیماری روحی و روانی جدی است که به 

درمان نیاز دارد، حتی اگر مانند دیگر انواع افسردگی از بیرون دیده نشود.
افسردگی خندان چیست؟

افسردگی خندان عبارتی است که به نوعی بیماری روحی گفته می شود که خیلی از علائم 
افسردگی مانند بدبینی، از دست دادن علاقه به خیلی از فعالیت ها و احساس ناامیدی و 

بی ارزش بوده و گناه را شامل می شود.
افسردگی خندان برخلاف دیگر انواع افسردگی که می توانند عملکردهای روزانه فرد را مختل 
کنند، اغلب جلوی چشم دیگران نیست و به فرد اجازه می دهد با وجود اینکه از درون حس و 

حال خوبی ندارد و دچار اندوه است، زندگی عادی خود را ادامه دهد.
افسردگی خندان مانند اختلال عمده افسردگی می تواند اثر جدی بر تندرستی تان بگذارد، 
سلامت روانتان را تهدید کند و اعتمادبه نفستان را از بین ببرد و به شما احساس بی ارزش بودن 

بدهد، حتی اگر از بیرون فردی با اعتمادبه نفس و با روانی سالم دیده شوید.
علائم افسردگی خندان چیست؟

افسردگی خندان شامل خیلی از علائم مشابه اختلال افسردگی است که البته بعضی از این 
علائم می توانند کم شدت تر یا کمتر آشکار باشند. این علائم ممکن است بر شما اثر بگذارند، اما 

مانع چندانی برای زندگی شخصی و اجتماعی تان ایجاد نکنند.
. احساس ناامیدی، بی ارزش بودن و گناهکار بودن نسبت به چیزی

. احساس مداوم اندوه، تهی بودن و اضطراب
. زیاد حساس شدن و آستانه ی تحمل پایین

. نگاهی بدبینانه به زندگی و ناتوانی در احساس شاد بودن
. بی علاقگی نسبت به سرگرمی ها و فعالیت هایی که قبلا دوست داشتید

. مشکل در تمرکز، یادآوری اطلاعات یا تصمیم گیری
. خستگی و احساس اینکه هیچ وقت انرژی کافی ندارید

. احساس بی قراری و عدم توانایی برای آرام شدن
. تغییرات ناگهانی در اشتها، عادت های غذایی و ساختار بدن

. کُند شدن حرکات بدن، مثلا کُند و شُل حرف زدن
. مشکل در به خواب رفتن، خواب ماندن و بیدارشدن در زمان معمول

. درد، گرفتگی، سردرد و دیگر ناراحتی های جسمی
. زیاد خوابیدن و خستگی که در طول روز وجود دارد

. افکار مرگ و خودکشی یا تلاش برای خودکشی
اگر افسردگی خندان داشته باشید ممکن است فقط چند علامت بالا را داشته باشید و شاید 

احساس کنید اثرات آن روی زندگی تان چندان شدید نیست.
نشانه هایی که نشان می دهند افسردگی خندان دارید

یک راه حل ثابت برای درمان افسردگی وجود ندارد اما وقتی افراد افسرده اند معمولا علائم 
مشابهی را تجربه می کنند که می تواند آشکار یا دور از چشم باشد.

. خیلی زودرنج و حساس شده اید
تحریک پذیری عصبی یکی از علامت های رایج افسردگی است که می تواند حتی زمانی که 
احساس بدی ندارید هم وجود داشته باشد. اگر خیلی زود می رنجید یا بیشتر از حد معمول 

واکنش نشان می دهید می تواند علامت افسردگی خندان باشد.
. میل جنسی تان ضعیف تر و کمتر شده است

افسردگی در خانم  ها ارتباط بسیار نزدیکی با افت تمایلات جنسی شان دارد. اگر افسردگی 

خندان داشته باشید ممکن است احساس کنید مثل قبل احساسات جنسی ندارید و انگار 
رابطه جنسی برایتان چندان لذت بخش نیست.

. تمرکز روی کارها برایتان سخت تر شده است
وقتی افسرده اید به سختی می توانید روی کاری تمرکز کنید یا درست تصمیم بگیرید. انگار 

انجام کارها و مسئولیت ها سخت تر از قبل به نظر می رسد.
. اغلب احساس می کنید چیزی درست نیست

به جای اینکه آشکارا احساس اندوه، اضطراب و نارضایتی کنید ممکن است فقط این احساس 
را به طور مداوم داشته باشید که چیزی در زندگی تان درست نیست.

. احساسات خود را از دیگران پنهان می کنید
به جای اینکه اجازه دهید دیگران از احساسات شما باخبر شوند یا علائم افسردگی را نشان 
دهید، به عنوان یک مکانیسم دفاعی سعی می کنید هیجانات واقعی خود را از دیگران مخفی 

کنید.
. با وجود علائمی که دارید باز هم می توانید زندگی طبیعی خود را حفظ کنید

برای برخی از افراد، افسردگی یک بیماری روحی ناتوان کننده است؛ اما اگر شما افسردگی 
خندان داشته باشید، شاید بتوانید جلوی تاثیر علائم بر کار و زندگی تان را بگیرید. بنابراین 
خانواده و دوستان تان به سختی می توانند متوجه شوند شما حال و احساس خوبی ندارید و 

همین می تواند درمان را سخت تر کند.
علت افسردگی خندان چیست؟

اختلالات افسردگی بی نهایت شایع اند، با این وجود کارشناسان هنوز نتوانسته اند علت های 
دقیق آن را مشخص کنند؛ اما می دانیم که عوامل خطر خاصی در سبک زندگی ممکن است 

احتمال ابتلا به افسردگی را بیشتر کنند:
. عوامل ژنتیکی مانند سابقه ی افسردگی در خانواده

. تغییرات ناگهانی در زندگی، مثلا از دست دادن یک عزیز یا از دست دادن شغل
. کاهش حمایت اجتماعی یا از دست دادن افرادی که پشتیبان بوده اند

. تجربیات تروماتیک یا مزمن، استرس مداوم و یا شدید
. بیماری های جسمی مانند دیابت، سرطان یا بیماری قلبی

. داروها ازجمله آن هایی که برای عوارض گفته شده در مورد قبل مصرف می شوند
. اضطراب زیاد طی دوران کودکی یا نوجوانی

ظاهرا عوامل ژنتیکی یکی از بزرگ ترین نقش ها را در افسردگی دارند. اگر یکی از اعضای درجه 
یک خانواده تان افسردگی داشته باشد، احتمال اینکه شما نیز به این مشکل دچار شوید سه 

برابر بیشتر خواهد شد.
درمان افسردگی خندان

افسردگی قابل درمان است و افسردگی خندان هم درمان می شود. اگر فکر می کنید دچار 
افسردگی خندان هستید، اولین کاری که باید بکنید این است که به روان شناس مراجعه کرده و 

در مورد علائمتان حرف بزنید.
داروهای ضدافسردگی

افسردگی اغلب با داروهای ضدافسردگی درمان می شود. این دسته از داروها با افزایش سطح 
برخی از هورمون های بدن، رفتارها و خلق وخویتان را تنظیم می کنند.

داروهای رایج ضدافسردگی شامل مهارکننده  های انتخابی بازجذب سروتونین )SSRIs( و 
مهارکننده های بازجذب سروتونین – نوراپی نفرین )SNRIs( می شوند.

داروهای ضدافسردگی در کاهش شدت علائم این عارضه و کمک به بهبودی موثرند اما یک 
شبه اثر نمی کنند. داروهای ضدافسردگی به دو تا چهار هفته زمان نیاز دارند تا کم کم احساس 
کنید بهتر شده اید. همچنین ممکن است متوجه شوید علائم غیرخُلقی تان مانند عادات خواب 
و اشتها، پیش از اینکه روحیه  و افکار و احساساتتان بهتر شود، شروع به بهبودی کرده اند. اگر 
پزشک برایتان داروی ضدافسردگی تجویز کرده حتما آن را طبق دستور پزشک مصرف کنید. 

بدون نظر پزشک و خودسرانه مصرف دارو را قطع نکنید یا دوز مصرفی تان را تغییر ندهید.
روان درمانی

روان درمانی یکی از معمول ترین درمان های افسردگی است. از این شیوه معمولا در کنار 
دارودرمانی استفاده می شود تا به شما کمک کند کنترل علائمتان را به دست بگیرید و طرز 

فکرتان را تغییر دهید و کم کم از شدت افسردگی تان بکاهید.
 ،)CBT( شناختی  رفتاردرمانی  شامل  افسردگی  کنترل  برای  روان درمانی  رایج  انواع 

حل مسئله درمانی )PST( و روان درمانی میان فردی )IPT( می شود.
در این شیوه های درمانی از تکنیک ها و رویکردهای گوناگونی برای کمک به تغییر طرز فکر و 
آموزش مهارت های غلبه بر علائم افسردگی استفاده می شود. روان درمانی نیز مانند دارودرمانی 
موثر است؛ اما نتایج فورا به دست نمی آیند. شاید لازم باشد چندین جلسه درمانی را هفته ها و 

ماه ها پشت سر بگذارید تا تغییرات شروع شوند و مهارت ها را یاد بگیرید.
تغییرات در سبک زندگی و رفتارها

هرچند یک سبک زندگی سالم نمی تواند جای دارودرمانی و روان درمانی را بگیرد؛ اما تغییراتی 
که در عادات و سبک زندگی تان ایجاد می کنید می تواند از شدت علائمتان بکاهد و کیفیت 

زندگی تان را بالا ببرد.
اجازه دهید عزیزانتان بدانند با چه حس و حالی مواجهید

یکی از مشکلات افسردگی خندان این است که دیگران متوجه نمی شوند حال روح و روانتان 
خوب نیست و برای همین نمی توانند به کمکتان بشتابند. وقتی احساس افسردگی می کنید، 
از اعتماد کردن به یک عزیز یا یک دوست صمیمی نترسید. یادتان باشد این افراد می توانند 

شبکه ای از حامیان شما را تشکیل بدهند.
از دیگران دوری نکنید

اگر افسرده اید شاید وسوسه شوید بیشتر وقتتان را تنهایی بگذرانید؛ اما تحقیقات نشان داده 
محدودکردن ارتباطات اجتماعی، استرستان را بیشتر می کند و به علائم افسردگی و اضطرابتان 
شدت می دهد. سعی کنید بیشتر با دیگران وقت بگذرانید، حتی اگر احساس می کنید این کار 
را دوست ندارید. دیدار با دوستان و عزیزان در یک دورهمی شام یا ناهار یا حتی یک گپ کوتاه به 

شما کمک می کند حال بهتری پیدا کنید و از انزوا خارج شوید.
برای کمک به بهبودی تان هدف تعیین کنید

هدف های واقع گرایانه و کوچکی برای خود در نظر بگیرید تا بیشتر احساس ارزشمند بودن 
کنید و در جهت بهبودی روانتان سریع تر پیش بروید. هدف هایی تعیین کنید که قابل دسترس 
باشند، مثلا یک روز را بدون افکار منفی و غم انگیز طی کنید. کم کم که پیشرفت کردید و حالتان 
بهتر شد، هدف هایتان را نیز بزرگ تر و جدی تر کنید تا به طور پیوسته در حال تلاش به سمت 

وضعیت روحی و روانی سالم تر و متعادل تر باشید.
به طور منظم ورزش کنید

ورزش کردن فقط برای سلامت جسمتان مفید نیست، بلکه حالتان را نیز بهتر می کند. مثلا 
فعالیت بدنی منظم می تواند ترشح اندورفین ها را افزایش داده و به عملکرد بهتر مغز کمک کند.

سعی کنید در هفته دست کم ۱۵۰ دقیقه ورزش با شدت متوسط ورزش کنید، حتی اگر یک 
پیاده روی ساده یا دوچرخه سواری باشد. کمی فعالیت هوازی هم می تواند برای سلامت جسم 

و روانتان عالی باشد.
از اینکه افسردگی دارید خجالت نکشید

افسردگی بی نهایت شایع است و افسرده بودن به این معنی نیست که شما ضعیف هستید، 
در زندگی شکست خورده اید یا ایراد زیاد دارید. هیچ دلیل و توجیهی برای احساس خجالت 
شما وجود ندارد. به جای اینکه سعی کنید افسردگی تان را پنهان کنید، درک کنید که احساس 

افسردگی کردن مثل هر مشکل دیگری است که راه حل دارد.

افسردگی خندان را بیشتر بشناسید
محققان استرالیایی می گویند؛

استفاده از جایگزین نمک می تواند 
خطرات قلبی را کاهش دهد

یک تحلیل جدید نشان می دهد که جایگزین کردن نمک با کلرید پتاسیم، فشار 
خون و در نتیجه خطر حمله قلبی، سکته و بیماری های قلبی عروقی را کاهش 

می دهد.
 دکتر »بروس نیل«، محقق ارشد و مدیر اجرایی مؤسسه جرج استرالیا، توضیح 
داد: »بیشتر مردم در کشورهای توسعه یافته نمک خود را از غذاهای آماده و 

فرآوری شده دریافت می کنند.«
وی افزود: »تامین کنندگان باید به جای فروش نمک معمولی از نمک غنی از 

پتاسیم استفاده کنید و به این ترتیب مردم از مزایای آن بهره مند خواهند شد.«
نیل گفت: »با جایگزینی کلرید پتاسیم در مقادیر مختلف به جای کلرید سدیم 
)نمک معمولی غذا(، فشار خون افراد و خطر سکته مغزی، حمله قلبی و سایر 

عوارض فشار خون بالا به طور چشمگیری کاهش می یابد.«
آخرین یافته ها بر اساس یک مطالعه بزرگ در روستاهای چین بود که با استفاده 
از یک جایگزین نمک غنی شده با پتاسیم، کاهش چشمگیری در حملات قلبی 

و سکته مغزی نشان داد.
اما تیم به این فکر کرد که آیا نتایج مشابهی در سایر کشورها و جمعیت ها نیز 
دیده می شود. بنابراین نیل و همکارانش نتایج ۲۱ مطالعه منتشر شده را که شامل 
نزدیک به ۳۰,۰۰۰ نفر بود، بررسی کردند. این مطالعات در اروپا، منطقه غربی 

اقیانوس آرام، قاره آمریکا و آسیای جنوب شرقی انجام شد.
مقدار کلرید سدیم در جایگزین های نمک از ۳۳% تا ۷۵% و مقدار کلرید پتاسیم 
از ۲۵% تا ۶۵% متغیر بود. تجزیه و تحلیل نشان داد که جایگزین های نمک فشار 

خون را در همه شرکت کنندگان کاهش می دهند.
کاهش فشار خون سیستولیک نزدیک به ۵ میلی متر جیوه و کاهش فشار خون 

دیاستولیک تقریباً ۲ میلی متر جیوه بود.
هر میزان کاهش ۱۰ درصدی در کلرید سدیم در جایگزین نمک با کاهش ۱.۵ 
میلی متر جیوه در فشار خون سیستولیک و کاهش حدود ۱ میلی متر جیوه در 

فشار خون دیاستولیک مرتبط بود.
تجزیه و تحلیل های بیشتر نشان داد که جایگزین های نمک خطر مرگ زودهنگام 
را تا ۱۱ درصد، بیماری های قلبی عروقی را تا ۱۳ درصد و خطر حمله قلبی یا 

سکته را تا ۱۱ درصد کاهش می دهند.
تیم تحقیق همچنین دریافتند که برای اکثر مردم استفاده از پتاسیم بی خطر 

است.
به گفته محققان، »با این حال، جایگزین های نمک زمانی که شرایطی مانند 
یا دیابت دارید،  بیماری کبد  بالا،  بیماری قلبی، فشار خون  بیماری کلیوی، 

می توانند خطرناک باشند.«
این بیماری های مزمن گاهی اوقات می توانند سطح پتاسیم را در خون افزایش 
دهند و پتاسیم موجود در جایگزین های نمک می تواند به طور خطرناکی تعادل 

را برهم زند.
ویژه  به  داروها،  برخی  مصرف  حین  در  نمک  جایگزین های  از  استفاده  و 
مهارکننده های ACE و دیورتیک های نگهدارنده پتاسیم، می تواند سطح پتاسیم 

خون را بیش از حد بالا ببرد.
جمعیت های  بین  در  نمک  جایگزین های  »اثربخشی  می گویند:  محققان 
مختلف، به عنوان مکملی برای درمان پزشکی و تغییرات سبک زندگی از جمله 

ورزش، یک یافته عالی است.«
 

متخصص پوست، مو و زیبایی:

کک و مک و جای جوش صورت چگونه 
درمان می شوند؟

متخصص پوست، مو و زیبایی با اشاره به اینکه کک و مک و جای جوش دو مقوله 
متفاوت هستند و درمان های متفاوت دارند اظهار داشت: کک و مک دانه های 
تقریبا یک تا دو میلیمتری قهوه ای رنگ است که معمولا روی پوست صورت به 
وجود می آید اما  جای جوش در اثر التهاب جوش ها به وجود می آید. پس از خوب 
شدن جوش ها، جاهای گود و فرورفته ای در روی پوست به وجود می آید که البته 

می تواند رنگ قهوه ای و تیره هم داشته باشد. 
فیروزه دادور افزود: در ایجاد کک و مک بیشتر عوامل ژنتیکی نقش دارند. افرادی 
که پوست روشن تری دارند مستعد ایجاد کک و مک بر روی پوست هستند و البته 
نور خورشید در ایجاد آن بسیار موثر است به همین دلیل در فصل تابستان که 
خورشید بیشتر می تابد، کک و مک ها بزرگتر و تعداد آنها بیشتر می شود و بالعکس 
در زمستان دوباره کم رنگ و کوچک می شوند.  نکته مهم استفاده مستمر افراد از 
ضدآفتاب است. داروهای روشن کننده هم کک و مک ها را کم رنگ می کنند و 

در کنار آنها می توان از لیزر هم برای کوچک و کم رنگ کردن آنها استفاده کرد.
دادور تاکید کرد: در تمامی ایام سال همه باید از کرم ضد آفتاب استفاده کنند. در 
فصل گرما، آفتاب سوختگی به وجود می آید اما اشعه ماوراء بنفش در تمامی ایام 
سال وجود دارد و به همین دلیل حداقل SPF یعنی ۳۰ توصیه می شود اما معمولا 
چون مصرف ضد آفتاب بر روی پوست کم است به مرور زمان تاثیر آن کم می شود 
به همین دلیل اگر از کرم ضد آفتاب با SPF بالاتر به اندازه ۵۰ استفاده شود بهتر 
است. این کرم باید نیم ساعت قبل از خروج از منزل برای نقاطی که در معرض نور 
آفتاب است استفاده شود. این متخصص پوست، مو و زیبایی درباره درمان جای 
جوش گفت: همیشه پیشگیری بهتر از درمان است. افراد باید زمانیکه جوش فعال 
دارند آن  را درمان کنند. با این کار اسکار و جای جوش به وجود نمی آید. پیش از 
این داروهای مناسبی برای درمان جوش وجود نداشت اما در حال حاضر داروهای 
خوبی وجود دارند که می توان جوش ها را درمان و از ایجاد جای جوش جلوگیری 
کرد. وی افزود: لیزر، میکرونیدلینگ، تزریق فیلر و ساب سیژن، روش های درمانی 

هستند که تا ۷۰ درصد می توانند جای جوش را ترمیم کنند.

عضو هیات علمی دانشکده تغذیه:

علائم فیبرومیالژیا را بشناسیم
استادیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، بر اهمیت نقش حیاتی ویتامین 

D در بهبود وضعیت بیماران تاکید کرد.
بیماری  تشخیص  ابتدای  در  بزرگسالان  از  بسیاری  گفت:  باژن  مرجان 
فیبرومیالژیا، مبتلا به کمبود ویتامین D هستند، در حالی که این ویتامین برای 

این بیماران حیاتی است.
وی با اشاره به مطالعات انجام شده افزود: کمبود ویتامین D می تواند موجب 
تخفیف  به  است  ممکن  آن  سطح  افزایش  و  شود  استخوانی  و  عضلانی  درد 
علائم بیماری کمک کند. بنابراین تمامی بیماران باید از نظر کمبود این ویتامین 
غربالگری شوند و در صورت نیاز، با تجویز پزشک از مکمل این ویتامین استفاده 
کنند. به گفته استادیار دانشکده تغذیه، مواجهه با نور خورشید و مصرف برخی 

مواد غذایی از منابع تأمین کننده ویتامین D هستند.
وی، زرده تخم مرغ را منبع خوب ویتامین D برشمرد و ماست کم چرب غنی شده 
با ویتامین D، آب پرتقال غنی شده با ویتامین D، غلات غنی شده با ویتامین D و 

ماهی تن را از دیگر مواد غذایی حاوی این ویتامین ذکر کرد.
در  است  ممکن   D ویتامین  یادآور شد: گرچه مصرف غذاهای حاوی  باژن 
همه مبتلایان به فیبرومیالژیا منجر به کاهش علائم بیماری نشود، اما مصرف 

آنها به دلیل کمک به ساخت 
بسیار  سالم تر  استخوان های 

مفید است.
سندرم  نوعی  فیبرومیالژیا 
اسکلتی  دردهای  با  که  است 
عضلانی، احساس خستگی، 
و حتی گاهی  اختلال خواب 
مشکل در حافظه، اضطراب و 

افسردگی همراه است.

سلامت

عضو هیئت علمی دانشکده تغذیه مطرح کرد:

نقش تغذیه در کنترل فشار خون بارداری
عضو هیئت علمی دانشکده تغذیه، فشار خون بارداری را یکی از مشکلات دوران 

بارداری برشمرد که تغذیه در کنترل این بیماری و پیادمد های ناشی از آن مؤثر است.
خانم دکتر غزاله اسلامیان استادیار دانشگاه و دکترای تخصصی علوم تغذیه با اشاره به 
این که فشارخون بارداری نیاز به توجه جدی دارد، پرفشاری خون مزمن، پره اکلامپسی 

و فشارخون بالا به همراه پره اکلامپسی را از انواع پرفشاری خون در بارداری برشمرد.
این استادیار دانشگاه گفت: فشار خون بالا ممکن است قبل از بارداری و یا قبل از هفته 
بیستم بارداری تشخیص داده شود. در برخی موارد نیز پرفشاری خون پس از هفته ۲۰ 
بارداری تشخیص داده می شود که همراه با دفع پروتئین از ادرار است و به پره اکلامپسی 

معروف است.
 * عوارض فشار خون بارداری

این دکترای تخصصی علوم تغذیه، کنترل نکردن فشارخون بارداری را موجب بروز 
عوارض خطرناکی برای مادر و جنین برشمرد.

وی کاهش رشد داخل رحمی جنین، تولد نوزاد نارس، اختلال در عملکرد قلب، ریه، 
کلیه و کبد مادر، افزایش خطر ابتلا به بیماری های قلبی در سال های پس از زایمان را از 

جمله عوارض مذکور عنوان کرد. 
* اهمیت تغذیه در کنترل فشار خون بارداری

خانم دکتر غزاله اسلامیان گفت: سبک زندگی سالم یکی از عوامل پیشگیری کننده 
از ابتلا به فشار خون بارداری است. پیروی از یک رژیم غذایی مناسب همراه با رعایت 
دستورات پزشکِ متخصص و مصرف دارو های تجویز شده نیز می تواند این بیماری را 

کنترل و پیامد های ناشی از عوارضِ خطرناک آن را کاهش دهد.
 * رژیم غذایی مناسب برای کنترل فشار خون بارداری

میزان کالری مورد نیاز در بارداری:
خانم دکتر گلاله اصغری با اشاره به میزان کالری مورد نیاز در بارداری گفت: در دوران 
بارداری برای تأمین رشد و تکامل جنین دریافت انرژی مادر افزایش می یابد، اما نه به این 

معنا که مادر به اندازه دو نفر یا بیشتر غذا میل کند.
وی افزود: نیاز به انرژی در سه ماهه اول بارداری افزایش نمی یابد و مشابه قبل از بارداری 
است. اما این نیاز در بارداری یک قلویی در سه ماهه دوم بارداری حدود ۳۵۰ و در سه 

ماهه سوم بارداری حدود ۴۵۰ کیلوکالری در روز بیشتر از دوران قبل از بارداری می شود.
خانم دکتر اسلامیان دریافت انرژی بیش از حد نیاز را موجب اضافه وزن مادر باردار 
عنوان کرد که با افزایش خطر ابتلا به فشارخون در دوران بارداری همراه است؛ بنابراین 
تأکید کرد که دریافت کالری کافی و متناسب با نیاز از اهمیت ویژه ای در این دوران 

برخوردار است.
 * ضرورت دریافت سه واحد لبنیات در دوران بارداری

این دکترای علوم تغذیه با اشاره به نتایج مطالعات گفت: دریافت منابع غذایی حاوی 
کلسیم در زنان مبتلا به پره اکلامپسی پایین تر از زنان باردار سالم است؛ بنابراین زنان باردار 
باید روزانه ۳ واحد لبنیات دریافت کنند که هر واحد معادل یک لیوان شیر کم چرب یا یک 

لیوان سرخالی ماست کم چرب است.
 * اهمیت نقش منیزیم در تنظیم فشارخون بارداری

این استادیار دانشکده تغذیه، نقش منیزیم در تنظیم فشار خون را مهم عنوان کرد و 
افزود: به افراد دارای فشارخون بالا، مصرف کافی منابع غذایی منیزیم توصیه می شود.

 وی افزود: سبزیجات برگ سبز تیره مانند سبزی خوردن، اسفناج، شیر و ماست کم 
چرب، نان های سبوس دار، جوی دوسر، بادام، دانه های چیا و کدو و حبوبات حاوی 

منیزیم هستند. 
* اجتناب از مصرف غذا های شور

خانم دکتر اسلامیان درخصوص مصرف نمک و سدیم در این افراد گفت: در مبتلایان 
به پرفشاری خون غیر باردار، کاهش مصرف نمک و سدیم برای کنترل فشار خون توصیه 
می شود. اما در زنان باردار محدودیت بیش از حد سدیم نه تنها در درمان فشارخون بالا 

مؤثر نیست بلکه می تواند منجر به افت شدید سدیم خون و تشنج شود.
وی با تأکید بر دریافت نمک و سدیم به میزان متعادل در این افراد افزود: مصرف بیش 
از حد سدیم و بیش از ۶ گرم در روز نیز ممکن است با افزایش خطر ابتلا به این بیماری 

همراه باشد.
این عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی گفت: علاوه بر نمک افزوده شده به 
غذا ها برخی مواد غذایی مانند میوه ها، سبزی ها، لبنیات، نان ها و گوشت ها نیز دارای 
سدیم هستند؛ بنابراین با پرهیز از مصرف غذا های شور و استفاده نکردن از نمکدان سر 

سفره، می توان میزان مصرف سدیم را در حد متعادل حفظ کرد. 
* اهمیت مصرف سبزی و میوه ها در کنترل فشار خون

این استادیار دانشگاه گفت: میوه ها و سبزی ها، سرشار از انواع ویتامین ها و آنتی 
اکسیدان ها هستند و در الگوی غذایی سالم، جایگاه ویژه ای دارند. همچنین سبزی ها 
و میوه ها حاوی فیبر، پتاسیم و منیزیم هستند که در پیشگیری و کنترل پرفشاری خون 

مؤثر هستند.
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با حکم وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ؛

» رهسپار فرد« رئیس پارک علم و فناوری 
استان قم شد

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با صدور حکمی خیرالله رهسپار فرد را به عنوان رئیس 
جدید پارک علم و فناوری استان قم معرفی کرد.

به گزارش روابط عمومی پارک علم و فناوری استان قم ، در مراسم تودیع و معارفه  ای 
که امروز شنبه ۲۲ مردادماه در وزارت علوم، تحقیقات و فناوری برگزار شد، زلفی گل وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری خیرالله رهسپار فرد را به مدت چهار سال به عنوان رییس پارک 

علم و فناوری استان قم معرفی کرد.
در حکم انتصاب دکتر زلفی خطاب به رئیس جدید پارک علم و فناوری استان قم آمده 

است:
پس از حمد خدا، درود و صلوات بر محمد و آل محمد )ص(، نظر به مراتب تعهد، 
تخصص و تجربه جنابعالی  و با عنایت به پیشنهاد معاون محترم  فناوری و نوآوری،  به 
موجب این حکم به مدت ۴ سال به سمت رئیس  پارک علم و فناوری استان قم منصوب 
می شوید؛ امید است  با توجه به راهبردهای اساسی دولت مردمی  نقشی شایسته 
در تحقق اهداف نظام علم، فناوری و نوآوری به  ویژه  توسعه پارک و مراکز رشد و حل 
مشکلات پیش روی شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان مستقر در پارک ایفا نمایید.در 
این حکم، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با برشمردن برنامه های کلان و مهم کاری پارک 
های علم و فناوری، اولویت های زیر را برای رشد و ارتقای پارک به شرح زیر در دستور کار 
قرار داده است:تعامل و تکامل هم افزا با استانداری، دانشگاه ها و سایر دستگاه های 
اجرایی، صنایع خصوصی و دولتی ،ایجاد زیرساخت های مناسب برای پارک به منظور 
ارتقای کمی و کیفی خدمات مورد نیاز توسعه کسب و  کار شرکت ها و  واحدهای فناور 
،بسترسازی نرم افزاری و سخت افزاری برای ظهور و بروز نوآوری،مشارکت و ایفای نقش 
مؤثر در ارتقای زیست بوم نوآوری و فناوری منطقه ،طراحی سازوکار لازم جهت تربیت 
نیروی انسانی متخصص در سطوح و حوزه های مختلف مورد نیاز پارک علم و فناوری 
،توجه ویژه به معضل بیکاری و تلاش برای ایجاد طرح های  اشتغال زایی دانش بنیان و 
تغییر فرهنگ کارجوئی به کار آفرینی ،تدوین سازوکار عملیاتی جهت  تحقق مرجعیت 
و دیپلماسی فناوری و نوآوری و رصد فناوری های نوظهور ،بهره گیری از ظرفیت های 
بخش خصوصی و غیردولتی در راستای تحقق اقتصاد دانش بنیان ،تلاش در جهت 
ماموریت گرایی پارک و ایجاد قطب های فناوری ،سیاستگذاری، برنامه ریزی و جذب 
فن آموز ، دستیار  و پسادکتری فناوری ،مهندسی پروژه های کلان فناوری و تبدیل 
آنها به ریز پروژه ها و واگذاری آنها   به شرکت های دانش بنیان جهت اجرا زلفی گل در 
پایان ضمن آرزوی موفقیت برای رئیس پارک علم و فناوری استان قم، اظهار امیدواری 
کرده است  که دکتر رهسپار فرد بستر تعامل و همکاری با سایر  رؤسای دانشگاه ها و 
پارک های علم و فناوری را فراهم کرده تا بتوان نقشی شایسته در تحقق اهداف نظام علم 

و فناوری و ارتقای عملکرد این حوزه ایفا نمود.
گفتنی است، خیراله رهسپارفرد دانش آموخته دکترای ریاضی کاربردی و عضو هیئت 
علمی گروه مهندسی کامپیوتر دانشگاه قم است و از سوابق اجرایی وی می توان به 
تصدی مسئولیت معاونت دانشجویی ، مدیریت فناوری اطلاعات و معاونت آموزشی و 

پژوهشی دانشکده فنی و مهندسی و پردیس دانشگاهی قم اشاره کرد.
همچنین در این مراسم وزیرعلوم، تحقیقات و فناوری طی نامه ای جداگانه از زحمات 
و خدمات شایسته رئیس سابق پارک علم و فناوری استان قم، سید حسین اخوان علوی 

نیز تجلیل کرد

ذوالنوری نماینده مردم قم ؛

ستاد امر به معروف و نهی از منکر
 با منکرهای کلان برخورد کند

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: باید از همه ظرفیت های قانونی در 
ارتقای جایگاه امر به معروف و نهی از منکر استفاده شود.

حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری در دیدار اعضای ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر استان قم، بیان کرد: باید در زمینه امر به معروف و نهی از منکر حساسیت 

ویژه ای داشت در این زمینه قم اقدامات خوبی انجام داده است.
عضو کمیسیون امنیت مجلس بیان کرد: جهت گیری کلی این است که ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر با هدف پیگیر رسالت و وظایف خود ارتقا پیدا کند و نظارت های 

خود را افزایش دهد.
وی عنوان کرد: در زمینه جایگاه امر به معروف کوتاهی هایی بوده است که باید 
جبران شود در این زمینه ضرورت تشکیلات قوی و توانمند بیش از گذشته احساس 

می شود و ستاد امکانات لازم را باید مهیا سازد.
حجت الاسلام والمسلمین ذوالنوری خاطرنشان کرد: باید در جایگاه قانونی این 
ستاد نظارت باشد و برای توسعه فعالیت هایش نیز ردیف بودجه ای را تعریف کرد و در 

راستای رفع موانع اهتمام ورزید.
وی گفت: تحولات و تغییرات به تشکیلاتی نیاز دارد و اگر دولت در این باره لایحه ای 

ارائه نماید می توان این ساختار را متحول و برای آن بودجه ای تعریف کرد.
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس افزود: همچنین باید به دنبال نیروهای دغدغه 
مند باشیم تا در این ساختار به وظایف خود عمل کنند و هر گونه کمی و کاستی آنها را 

در جهت تحقق اهدافشان ناامید نسازد.
وی بیان کرد: در جهت هم افزایی بیشتر و تحولات روزافزون نیز باید از تجربیات استان 

قم استفاده کرد و برای ادارات و دستگاهها سهم مشخصی تعیین شود.
توسعه  برای  راهی  نقشه  اگر  کرد:  عنوان  ذوالنوری  والمسلمین  الاسلام  حجت 
ظرفیت ها مد نظر داشته باشیم بهتر می توان این اهداف را ترسیم و محقق ساخت، 

همچنین باید به دنبال راهی در تامین نیازها باشیم.
وی تصریح کرد: علی رغم بضاعت اندک استان، ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
پیشرفت های خوبی داشته است و باید در جهت تداوم فعالیت ها مورد حمایت قرار 

گیرد. 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: برخی منکرها کلان است 
و باید ریشه ای با آن مقابله کرد، فسادهای بزرگ و پول های بادآورده و جریاناتی که با 
زور در صدد فاسد کردن مدیران هستند، جزء این منکرهای کلان است و باید با جدیت 
مورد رصد و برخورد قرار گیرد و ستاد در این عرصه ها ورود کرده و کارش فراتر از این 

ها باشد.
 

عضو شورای اسلامی شهر قم :

مردم نسبت به نرخ پارکینگ های قم 
معترض هستند

عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: مردم شهر قم نسبت به نرخ پارکینگ ها اعتراض 
دارند و مسافران نیز خواهان خدمات بیشتری در پارکینگ ها هستند.

در  مردمی  مطالبات  به  اشاره  با   ، استقامت  مرتضی  والمسلمین  حجت الاسلام 
خصوص ساماندهی هسته مرکزی شهر و خاصه وضعیت پارکینگ ها اظهار کرد: نرخ 
پارکینگ ها با توجه به در نظر گرفتن شرایط مردم، اعتراضات و مطالبات بسیاری را به 
دنبال داشته است و موضوع برای مجاورین حرم جدی است و مسافران نیز درخواست 

خدمات بیشتری از شهرداری برای پارکینگ ها دارند.
وی افزود: تعداد اندکی خودرو برقی در حال انجام خدمت هستند و با توجه به موارد 
طرح شده به نظر کافی نمی باشد وافزایش تعداد خودروهای خدمت رسان در این 

بخش ضروری است.
عضو شورای شهر قم با اشاره به ضرورت بازنگری در بهای دریافتی خودروهای 
برقی، افزود: انتظار از شهرداری و خاصه معاونت حمل و نقل این است که با 
بررسی شرایط موجود و انتظارات به حق جاری در این زمینه تسریع بیشتری در 
امور داشته و با زمان بندی مناسب و اولویت بالا مشکلات خودروهای برقی موجود 

را رفع کند.

مدیر روابط عمومی حرم بانوی کرامت  اعلام کرد:
مراسم های هفتگی  حرم مطهرحضرت معصومه)س( 

مدیر روابط عمومی حرم بانوی کرامت گفت: مراسم شب های حرم در هفته جاری از 
شنبه تا پنج شنبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین حبیب الله فرحزاد و مداحی 
یاسین شیخ زاده، علی حبیب زاده، سید محسن بنی فاطمی، رضا ایزدی، جواد برزگر و 

علی مالکی نژاد برگزار می شود.
حجت الاسلام علی قاسمی در گفت وگویی، با اشاره به برنامه های حرم در هفته جاری 
اظهار کرد: مراسم نیایش صبحگاهی از شنبه ۲۲ مردادماه الی چهارشنبه ۲۶ مردادماه 
هر روز بعد از نماز صبح با قرائت دعای عهد و روز پنج شنبه صبح ۲۷ مردادماه مراسم 
و  والمسلمین سید حسین مؤمنی  با سخنرانی حجت الاسلام  زیارت عاشورا  قرائت 

مداحی سید علی حسینی نژاد در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود.
وی اضافه کرد: صبح روز جمعه ۲۸ مردادماه مراسم قرائت دعای ندبه با سخنرانی 

حجت الاسلام والمسلمین نائینی و مداحی مسعود زمانی برگزار می شود.
مدیر روابط عمومی حرم بانوی کرامت گفت: مراسم قبل از ظهر نیز در هفته جاری از 
شنبه تا پنج شنبه با سخنرانی حجج اسلام والمسلمین ربانی اصفهانی، حسین سعیدیان 
و محمدرضا حسنی برگزار می شود که هر کدام به ترتیب سخنرانی دو روز از هفته را بر 
عهده دارند و روز جمعه حجت الاسلام والمسلمین ابوالفضل مدرسی به ایراد سخن 

می پردازد.
وی ادامه داد: مراسم قبل از مغرب نیز شنبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 
سید رضا طباطبایی و مداحی ناصر آبیار، یکشنبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 
میردامادیان  حجت الاسلام  سخنرانی  با  دوشنبه  آبیار،  ناصر  مداحی  و  میردامادیان 
و مداحی سید علی حسینی تبار، سه شنبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 

میردامادیان و مداحی قاسم جباری برگزار می شود.
با سخنرانی  کریم همراه  قرآن  با  انس  نیز محفل  پنج شنبه عصر  قاسمی گفت: 
حسین  تلاوت  و  تدینی  مهدی  مداحی   ، میردامادیان  والمسلمین  حجت الاسلام 

معتمدی، پروینی نژاد و اقبالی برگزار می شود. 
شنبه  از  فرحزاد  حبیب الله  والمسلمین  حجت الاسلام  جاری  هفته  در  افزود:  وی 
تا پنج شنبه در مراسم شب های حرم مطهر به ایراد سخن می پردازد و به ترتیب یاسین 
شیخ زاده، علی حبیب زاده، سید محسن بنی فاطمی، رضا ایزدی، جواد برزگر و علی 

مالکی نژاد برای زائران حرم مدیحه سرایی خواهند کرد.
قاسمی تصریح کرد: در مراسم عزاداری جمعه شب نیز حجت الاسلام والمسلمین 

حسینی اراکی به ایراد سخن و جواد احمدی به مداحی خواهد پرداخت.
  

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

تصویربرداری از ۱۸۷۸ کیلومتر
 از راه های استان قم

معاون فنی و راه های روستایی  اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
گفت:طرح اسکن و تصویربرداری از ۱۸۷۸ کیلومتر از راه های قم با هدف تهیه بانک 

اطلاعات جامع راه های استان قم اجرا شد.
محمدرضا زیدآبادی،  از اجرا و تکمیل طرح اسکن و تصویر برداری از راه های استان 
قم خبرداد و گفت:با توجه به ضرورت تهیه و بارگذاری بانک اطلاعات جامع و برخط از 
وضعیت راه ها در سرور اداره کل  طرح اسکن و تصویر برداری راه های استان قم اجرا شد.
او  بازه زمانی  اجرای این طرح با استفاده از ظرفیت فنی عوامل کارشناسی اداره کل 
متبوع و صرف کمترین هزینه ممکن دوماهه عنوان  کرد و گفت:نظر به تجارب سنوات 
گذشته واجرای طرح هایی که به منظور تهیه بانک اطلاعات از راه های استان صورت 
گرفته که به دلیل حجم انبوه فایلها، عملا امکان بارگزاری و دسترسی کاربران میسور نبود، 

نسبت به اجرای طرح نوآورانه ای اقدام و به مرحله اجرا درآمد.
زیدآبادی گفت: درمقایسه ای اجمالی از تصویر برداری و اسکن راه های استان قم طی 
سنوات گذشته و اجرای کنونی طرح، شاهد افزایش چشمگیر کیفیت تصاویر، صرف 
کمترین هزینه و کاهش حجم فایلها، که این مهم امکان بارگذاری فایل ها درسامانه و 

دسترسی آسان کاربران را فراهم آورده است، هستیم.
وی ، از اهداف اصلی اجرای این طرح به جمع آوری اطلاعات جامع از ۱۸۷۸کیلومتر 
راه های استان اشاره کرد و افزود: با توجه به قابلیت فنی عوامل اجرایی و استفاده از 
دوربین مناسب، دراین طرح امکان تصویر برداری همزمان از سطوح جاده ای، حرایم، 

علائم، تجهیزات ایمنی، ابنیه فنی و... فراهم آمده است.
معاون فنی وراه های روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم با 
یادآوری این مهم که دراین طرح امکان درج موقعیت جغرافیایی، طول و عرض مسیر، 
زمان برداشت تصویر و... فراهم شده است،عنوان کرد: با توجه به متغیرهای زمان، این 

طرح هر ۶ماه یکبار اجرا  و به روز رسانی می شود.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم  :

ظرفیت پرورش مرغ آرین در قم
 افزایش می یابد

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم  گفت: با ارائه بسته های 
حمایتی همچون پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به مرغداران ، ظرفیت پرورش مرغ آرین 

در این استان افزایش می یابد.
منصور دیان اردستانی بیان داشت: در همین رابطه دستورالعمل فرآیند پرداخت 
تسهیلات یارانه دار به پرورش دهندگان مرغ آرین ابلاغ شده که بر اساس آن، امکان 
پرداخت تسهیلات ۶ درصدی به منظور پرورش مرغ گوشتی از سویه آرین در استان قم 

فراهم شده است و این روند تا پایان شهریورماه سال جاری ادامه خواهد یافت.
وی با اشاره به اینکه قم در زمینه پرورش طیور ظرفیت های قابل توجهی دارد،  تاکید 
کرد: حمایت از بهره برداران این بخش مهم اقتصادی در استان، علاوه بر افزایش میزان 
تولید محصول و درآمدزایی بیشتر، به ارتقا امنیت غذایی که از شاخص های مهم مورد 

توجه سازمان جهاد کشاورزی است نیز کمک می کند.
وی ادامه داد: میزان جوجه ریزی مرغ گوشتی در قم طی ماه های اخیر متناسب با 
نیازهای استان و ظرفیت های صادراتی آن توسط بهره برداران در حال انجام است و در 
این رابطه به دنبال افزایش استفاده از نژاد آرین هستیم که می تواند موجب مقاوم سازی 

صنعت مرغداری در برابر تحریم های ظالمانه شود.
برنامه احیای مرغ لاین آرین با هدف ارتقای امنیت و سلامت گوشت مرغ کشور 
یکی از اولویت هایی است که در کشور دنبال می شود، لاین آرین مخصوص ایران است 
که طی سال های اخیر احیای این نژاد به دلیل ویژگی های خاص در کشور مورد توجه 
قرار گرفته است به طوری که »آرین« عضوی از خانواده طیور در وزارت جهادکشاورزی 
شناخته شده و این وزارت خانه به دنبال اجرای برنامه هایی برای افزایش ظرفیت پرورش 
این نژاد است. با تولید مرغ لاین با نژاد ایرانی تحت عنوان آرین، تمام نیاز مرغداری های 
کشور به مرغ لاین و اجداد از داخل تامین می شود؛ پیش از این قسمتی از مرغ اجداد 
مورد نیاز کشور از خارج تامین می شد که در سال های اخیر به علت تحریم های ظالمانه 

واردات آن متوقف شده بود.
به گفته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی تا دو سال آینده تمام مرغ گوشتی تولید شده 
در کشور از مرغ لاین با نژاد ایرانی خواهد بود، گفتنی  است حلقه های تولید مرغ گوشتی 

ابتدا خط لاین، اجداد، مادر و مرغ گوشتی تجاری است.
»مرغ اجداد تخم گذار« در نسل آخر، مرغ  هایی را تولید می کنند که محصولشان تخم 
مرغ است. به این معنی که برای تخمگذاری مناسب هستند. »مرغ اجداد گوشتی« نیز 

در نسل آخر، مرغ  هایی را تولید می کند که محصول آنها گوشت شان است.
 

 روز جمعه چهارم شهریورماه ؛

یادواره شهدای دهستان نیزار قم
 برگزار می شود

دهمین یادواره جامع شهدای دهستان نیزار استان قم، روز جمعه چهارم شهریورماه 
امسال در کنار مضجع شریف امامزاده عبدالله)ع( برگزار می شود.

به گزارش روز شنبه ستاد خبری یادواره جامع شهدای دهستان نیزار، امسال یادواره 
۶۳ شهید ۲۱ روستای دهستان نیزار با طرحی متفاوت و در قالب برنامه های گوناگون در 

طول یک هفته از روز شنبه ۲۹ مرداد الی جمعه چهارم شهریور ترتیب می یابد.
بر اساس این گزارش، عناوین برخی برنامه های متنوع که در طول این یک هفته برگزار 
می شود، عبارتند از همایش خواهران انقلابی با موضوع حجاب و عفاف، ویژه برنامه 
شهدا و جهاد تبیین و دفاع همه جانبه، گلباران مزار شهدا و دیدار با خانواده شهدا، پخش 
فیلم دفاع مقدس در طول هفته، اعزام کاروان نسیم شهدا به روستاهای مختلف، تاسیس 
مرکز نیکوکاری شهدای دهستان نیزار، برگزاری مسابقات فرهنگی و ورزشی، شهدا و دهه 

نودی ها و برنامه های متنوع دیگر.

 در گفت و گو با یک روانشناس مطرح شد؛

تکنیک های صحیح »پول توجیبی دادن« به بچه ها

نخستین کاری که به آسیب کمتر کودکان در هنگام جدا 
شدن والدین  کمک می کند  آماده کردن آنان برای جدایی 
از تصمیم خود برای جدایی  است. والدین می بایست 
حرف بزنند و کودکان را در عمل انجام شده قرار ندهند.آن 
ها باید فرصت پردازش، درک و پذیرش این مسئله بسیار 
مهم و  استرس برانگیز را به آنها بدهند. اطمینان بخشیدن 
به آنها از این جهت که قطع ارتباط زناشویی باعث این نمی 
شود که روابط پدر و مادر با آنها کم رنگ بشود. یکی از نکات 

ضروری است.
این  تصور  با  خانوادگی  بحران های  در  وقت ها  بیشتر 
که کودکان فهمی از این مسائل ندارند آن ها را در مقابل 
تصمیم انجام شده قرار می دهیم. این درحالی است که 
همین تصیمم گیری ها در هویت آن کودک و آینده او 
تاثیر عمیقی دارد. یعنی اگر والدین از هم جدا شوند آن 
کودک تا آخر عمر به عنوان فرزند طلاق شناخته می شود. 
دکتر محسنی کبیر روانشناس سلامت، زوج درمانگر و 
مشاور مرکز مشاوره دانشجویی دانشگاه تهران در این باره 
می گویند اگر کودکان برای عواقب بحران های خانوادگی 
مانند طلاق والدین آمادگی نداشته باشند در آینده ممکن 

است به مشکلات روانی پیچیده ای دچار شوند.
خانم دکتر محسنی کبیر از نگاه یک روانشناس قدم 
اول برای کمتر شدن آسیب طلاق در کودکان در چه 

موادری خلاصه می شود؟
نخستین کاری که به  آسیب کمتر کودکان در هنگام جدا 
شدن والدین کمک می کند  آماده کردن آنان برای جدایی 
از تصمیم خود برای جدایی  است. والدین می بایست 
حرف بزنند و کودکان را در عمل انجام شده قرار ندهند.آن 
ها باید فرصت پردازش، درک و پذیرش این مسئله بسیار 
مهم و  استرس برانگیز را به آنها بدهند. اطمینان بخشیدن 
به آنها از این جهت که قطع ارتباط زناشویی باعث این 

نمی شود که روابط پدر و مادر با آنها کم رنگ بشود. یکی 
از نکات ضروری است. این مسئله به خصوص در کودکان 
زیرا کودکان کوچک تر  دارد  ویژه ای  اهمیت  تر  کم سن 
ممکن است در ذهن خود اینگونه تصور کنند که در طلاق 
والدین مقصر هستند یا نگران بشوند که چه کسی از آنها 
نگهداری خواهد کرد بنابراین باید با حوصله به سوالات و 

نگرانی های آنها گوش کنید.
نزد  یکدیگر  از  والدین  بدگویی  عدم   دیگر  مهم  نکته 
پدر  اینکه  تکرار  و  بدگویی   با  باشد.  می  خود  فرزندان 
ت یا مادرت به تو بی توجه است نه تنها  کمکی به فرزند 
خود نمی کنند بلکه به آسیب بیشتر دامن می زنند. هیچ 
فرزندی دوست ندارد این جمله را بشنود که مورد علاقه 
پدر یا مادرش نیست! بنابراین والدین به جای بدگویی از 
یکدیگر بهتر است این جمله را تکرار  کنند  گرچه ما زن و 
شوهر خوبی نبودیم اما هر دو تو را دوست داریم  و تو برای 
هر دوی ما مهم هستی و هیچ خللی به علاقه مانسبت  
به تو بعد از طلاق به وجود نخواهد آمد. این صحبت ها 
باعث می شود که فرزندان احساس دوست نداشتنی بودن 

نکنند یا حداقل کمتر این احساسات را داشته باشند.
ها  دیدار  یکدیگر  از  والدین  جدایی  از  بعد  مدتی 
ممکن است به تعویق بیفتد ،یا والدی با همان بدگویی 
ها کودک را از دیدار والد دیگر سرد کند.این دیدار ها 
بعد از طلاق چطور می تواند به کاهش آسیب های 

روانی در کودکان کمک کند؟
به نکته خوبی اشاره فرمودید گاه دیده شده است  والدی 
که حضانت را بر عهده دارد برای انتقام ، والد دیگر  را از 
دیدار فرزند محروم می کند و گاه  کودک هم برای از دست 
ندادن محبت یک والد  علاقه ای به دیدار والد دیگر نشان 
نمی دهد.  مسئله مهمی که والدین باید به آن  توجه کنند 
بهتر  و  دیگر است  والد  با  فرزندان  دیدار  از  مانع نشدن 

است والدی که حضانت را بر عهده دارد فرزند را به دیدار 
با والد دیگر تشویق نماید و او را برای دیدن پدر یا مادرش 
و یا صحبت کردن در مورد او مورد سرزنش و شماتت قرار 

ندهد.
آیا ممکن است والدین با محبت و در واقع ترحم  

بیش از حد باعث آسیب به فرزندان خود شوند؟
بله دقیقا. گاه یکی از والدین یا هر دو به دلیل احساس 
گناه یا ترس از خلا عاطفی فرزندان توجه و محبت بیش 
از حد به آنان ابراز می کند و از خطاهایشان چشم پوشی 
می کنند و این جبران افراطی خود به آسیب بیشتر دامن 
می زند. در این شرایط  فرزندان مهارت های ارتباطی را به 
خوبی یاد نمی گیرند و نمی توانند رفتارهای خود را مدیریت 

نمایند.
اگر والدین مدتی بعد از طلاق قصد ازدواج مجدد 
داشته باشند با چه راهکارهایی می توانند آسیب این 

بحران برای کودکان خود را کمتر کنند؟
از جمله  دارد  نیز مسائل مهمی وجود  ازدواج دوم  در 
اینکه حتما فرزندان را از ازدواج خود مطلع کنند و با آنها 
داده شود  اطمینان  آنها  به  مورد صحبت شود.  این  در 
که در رابطه آن ها تغییری ایجاد نخواهد شد. در ارتباط 
همسر جدید با فرزندان مهم تر از نقش همسر جدید در 
ارتباط با فرزندان، خود فرد است که در ارتباط فرزند یا 
فرزندانش با همسر جدید نقش کلیدی دارد. به عبارت 
دیگر در این گونه خانواده ها روابط خطی نیست و  ما با 
یک شبکه ای از روابط روبرو هستیم که بر روی هم تاثیر 
می گذارند و همدیگر را تقویت می کنند. روابط زن و شوهر 
با یکدیگر، روابط والدی که حضانت را بر عهده دارد با فرزند 
یا فرزندان  و رابطه ای که بچه ها با والد دیگر دارند همه و 
همه در ارتباط همسر جدید با فرزندان تاثیر گذار است. 
به طور مثال وقتی  فرد به فرزندان خود بیشتر از همسر 
جدیدش توجه می کند خواه ناخواه باعث ایجاد هیجان 
منفی در همسر نسبت به فرزندان می شود و این هیجان 
منفی می تواند باعث اختلاف زن و شوهر هم بشود و 
رابطه را خراب تر کند.  یا اگر ارتباط خوبی با همسر فعلی 
خود نداشته باشد مسلما بچه ها هم از این اختلافات در 
امان نیستند و دود این ارتباط بد بیشتر از همه به چشم آنها 
می رود. و از سوی دیگر وقتی توجه بیش از حد به همسر 
جدید داشته باشد باعث ایجاد هیجان متفی در فرزندان 
و تخریب رابطه فرزندان با خود و همسر جدید می شود. 
یا وقتی والد دیگر بچه ها را بر علیه همسر جدید تحریک 
می کند یا اگر روابط آنان با نامادری و ناپدری خوب است 
سرزنش و به آنها احساس گناه بدهد مسلما افرادی که  
در این شرایط بیشتر از همه دچار آسیب می شوند بچه ها 
هستند. آنچه که مهم به نظر می رسد توجه والدین به این 
نکته است که اگر واقعا فرزندان خود را دوست دارند به تاثیر 
رفتار و سخنان خود در ایجاد هیجانات منفی آگاه باشند 
و با توجه کردن به احساسات و عواطف فرزندان خود از 
آسیب بیشتر جلوگیری کنند و برای جدایی با حداقل 

آسیب، با روانشناس مشاوره داشته باشند.

در گفت و گو با یک روانشناس مطرح شد؛

کودکان را مقابل این تصمیم انجام شده قرار ندهید!

گروه زندگی- زهره سعیدی :
از دوران بچگی که یادم می آید، پدربزرگ و مادربزرگ همیشه به من پول توجیبی 
می دادند، پدر و مادرم اعتراض می کردند که »بچه پولکی بار می آید« و دقیقا همین 
جمله را تکرار می کردند، اما آنها از عملکرد خودشان دفاع می کردند  و توضیح 
می دادند که اگر میزان پول توجیبی مشخص باشد، بچه اقتصادی و صرفه جو 
می شود و همین هم شد ، چون من پول هایم را جمع می کردم تا کتاب بخرم یا 
خوراکی هایی که دوست دارم را تهیه کنم حتی گاهی اوقات به پدرم پول هم قرض 

می دادم.
یکی از دوستانم اما خاطره چندان خوبی  از این پول توجیبی ها نداشت،  می گفت 
مادرش مجبورشان می کرده همه را پس انداز کنند در حالیکه بچه ها دوست داشتند 
مبلغی از  پول هایشان را هم خرج کنند. به خاطر همین گاهی پول هایشان را 

یواشکی خرج می کردند و بعد هم کتک مفصلی از مادرشان می خوردند.
برخی از خانواده ها معتقد هستند که پول توجیبی در زمانی که بچه عقل رس 
شده باشد، لازم است و برخی دیگر می گویند که خیر!  بچه را بد تربیت می کند در 
حالیکه به گفته روان شناسان پول توجیبی دادن به بچه ها خوب است به شریطی که 
زیاد و نجومی نباشد و بچه ها را ولخرج نکند که این هم تکنیک های خاص خودش 

را دارد.
زارعی، پدر یک خانواده چهار نفری در این باره می گوید: »تجربه من در زندگی 
می گوید که بزرگترین اشتباه پدر و مادر دادن پول مفت به بچه ها است ، به نظرم 
باید پول در ازای یک کار یا فعالیت داخل یا خارج از منزل به بچه ها داده شود تا آنها 
قدر پولشان را بدانند. مثلا درباره خودم بگویم که من هر پولی به فرزندم می دادم، 
به طور مستقیم یا غیر مستقیم در قبال یک کاری بود که انجام می داد مثلا تابستان 
 ـسیزده ساله ام را تشویق می کردم که به مرکز آموزش فنی و حرفه ای  ها پسر دوازده 
برود و هزینه راهش را هم می دادم، او برای اینکه اندوخته ای برای خود داشته باشد 
بخشی از مسیر را پیاده می رفت یا اینکه گاهی با من از منزل خارج می شد تا بخشی 
از پولش را پس انداز کند.حال که هجده سال دارد و در دانشگاه قبول شده عملا از 

نظر مالی استقلال پیدا کرده است«.
جوادی  نیز در این باره می گوید: »خیلی از پدر و مادرها خودشان مدیریت مالی 
بلد نیستند ، بنابراین نمی توانند به بچه هایشان نیز یاد دهند. اول باید خود پدر و 

مادر در این زمینه چگونگی رفتار با پول و سرمایه را یاد بگیرند«.
*بهترین سن پول تو جیبی دادن

طبق گفته روانشناسان بهترین سن پول توجیبی دادن به بچه ها سنین مدرسه 
است چرا که بچه ها هم با پول و شمارش آشنا می شوند و هم می توانند مدیریت 

آن را یاد بگیرند.
*تکنیک های طلایی پول توجیبی دادن به بچه ها

1-به فرزندتان قدرت انتخاب بدهید
»مارال رحیم زاده«، روانشناس در این باره می گوید: »پدر و مادری که تشخیص 
دادند زمان مناسب پول توجیبی دادن به فرزندشان فرا رسیده ، بهتر است به بچه 
ها قدرت انتخاب بدهند مثلا به او بگویند که می توانی پولت را خرج کنی یا اینکه 
پس انداز کنی برای روزی که به آن نیاز داشتی و می خواستی چیز مورد علاقه ات را 

بخری مثل یک کتاب یا اسباب بازی و هر چیز دیگری.«
2-پول توجیبی تان مبلغ معینی باشد

پدر و مادرهایی که پول تو جیبی دادن به بچه هایشان بی نظم و قاعده است و هر 
زمان که بچه اراده می کند ، می تواند از آنها به هر هدفی پول دریافت کند، آینده بچه 
ها را خراب می کنند . به جای تربیت یک بچه اقتصادی یک مصرف کننده بزرگ 

می کنند که به درد خود و جامعه اش نخواهد خورد.
رحیم زاده می افزاید: »برای پولی که به کودک می دهید  زمان و اندازه معین 
مشخص کنید و بدان پایبند باشید تا بچه هم بداند که همه چیز نظم و تربیت دارد 
و نمی تواند هر زمان که اراده کند برای هرخریدی پول دریافت کند و برنامه ریزی 
نداشته باشد.مبلغ پول براساس عرف و نیاز بچه باشد نه اینکه اگر وضع مالی تان 
خوب هم هست، زیاد پول تو جیبی بدهید. مثلا اگر کودک دبستانی است اندازه 
یک خوراکی خریدن در روز پول بگیرد یا اگر تاکسی واتوبوس سوار می شود آنها را 

لحاظ کنید.«
طبق تحقیقات بچه هایی که بیش از نیاز پول دریافت می کنند به سمت مصارف 

تصنعی می روند و بدون فکر پول خرج می کنند.
3-پول تو جیبی دادن را شرطی نکنید

همانطور که در صحبت های یکی از مردم در این گزارش دیدیم، اینطور مطرح 
شد که در ازای انجام کار به فرزندش پول می دهد در حالیکه این یک روش تربیتی 
اشتباه است و بچه را شرطی می کند تا همیشه کاری که می کند، انتظار جبران 
داشته باشد و توقعاتش بالا می رود. رحیم زاده تأکید می کند که بچه ها باید بدانند 
برخی کارها جزو وظایفشان در زندگی است و مسئولیت هایی برعهده دارند، مثلا 
اینکه در امور منزل کمک کنند یا خریدهای خانه را گاهی انجام دهندد و در ازاء این 

کارها   نباید پول دریافت کنند.
4-هدایای غیرنقدی به بچه ها بدهید

همیشه نباید هدیه دادن به پول و پول توجیبی ختم شود، گاهی برای بچه ها 
کتاب تهیه کنید یا وسایل مورد نیازشان را خریداری کنید مثلا اگر  کفش ورزشی 
لازم دارند و قدری هم پول جمع کرده اند، شما هم کمکشان کنید و از پس اندازشان 
هم استفاده کنید و اینطور نباشد که پول توجیبی یک اهرم فشار یا یک تشویق برای 

بچه ها شود.
5-پول توجیبی برای کارآفرینی نه کارمندی!

خیلی از مسائل تربیتی در خانواده ها به ما می گوید که ما بچه هایمان را برای 
کارمند شدن تربیت می کنیم نه کارآفرین شدن. برای کارآفرینی قدری هم پس انداز 
و استقبال مالی برای بچه ها لازم است. کمکشان کنید تا صاحب کار باشند و تولید 
کنند و ازین پول های شخصی شان نیز استفاده کنند این خود انگیزه و انرژی زیادی 
به بچه ها می دهد هر چند که کاری کوچک انجام دهند و این کار یک فعالیت خیریه 

و کمک به فقرا باشد.
رحیم زاده می گوید: »گاه پیش می آید که پول توجیبی بچه ها را غیر مستقل 
تربیت می کند، اینکه هر ماه منتظر یک پرداخت مشخصی باشند ممکن است 
روحیه کارآفرینی آنها را ضعیف کند. در این راستا می توانید کارهایی چون فعالیت 
های خیریه و ارزشی را هم به بچه ها یاد دهید مثلا اینکه اگر پولی پس انداز می کنند 

بخشی از پولشان برای کار خیر پس انداز شود.
6-دخالتی در نحوه خرج کردن پول توجیبی بچه ها نداشته باشید

برخی والدین پول توجیبی می دهند اما بچه ها را زور می کنند که  حتما به این 
مصرف برسانند یا اینکه حتما پس انداز کنند این روش درستی نیست اجازه دهید 
بچه ها استقبال داشته  باشند اگر روششان اشتباه بود، طی آزمون و خطا یاد 
می گیرند که در آینده چطور پول خرج کنند یا چه میزان پس انداز کنند فقط کافی 
است شما روش های مختلف را به آنها آموزش دهید و بعد خودشان انتخاب کنند که 

چطور پولشان را خرج یا پس انداز کنند.
رحیم زاده می گوید:»  بچه ها شاید ابتدا نحوه صحیح هزینه کردن پول توجیبی 
شان را بلد نباشند مثلا همه را در ابتدا خرج شکلات و بستنی و توپ و ازاین دست 
وسایل کنند، بهتر است والدین صبور باشند و در کنارشان راهنمایی کنند تا نه به 
اضطراب بیافتند و نه اینکه راه اشتباه را چندین بار بروند. کم کم بچه ها یاد می گیرند 

که مدیریت مالی داشته باشند.
یکی از مزایای پول توجیبی دادن به بچه ها آموزش صرفه  جویی است که بخشی 
از خودشان و بخشی والدین صورت می گیرد و بچه ها یاد می گیرند که بخشی از 

پولشان را همیشه نگه دارند تا در مواقع لزوم خرج کنند.
شما برای آموزش پول توجیبی دادن به  بچه هایتان چطور عمل می کنید. برایمان 

بنویسید.
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یک فعال کارگری خطاب به سرپرست وزارت کار:

وعده ی خود به بازنشستگان را عملی کنید
عیدعلی کریمی با انتقاد از عدم تعیین تکلیف نهایی حقوق بازنشستگان گفت: 
اگر امکان افزایش حقوق بازنشستگان وجود ندارد حداقل قیمت ها را به سال 

گذشته بازگردانند.
عیدعلی کریمی با اعلام اینکه پس از گذشت پنج ماه از ابتدای سال ۱۴۰۱ 
هنوز قانون افزایش حقوق سایر سطوح بازنشستگان اجرا نشده است، با اشاره به 
مصوبه دولت در مورد حقوق بازنشستگان اظهار داشت: تورم در برخی از کالاها 
۱۰۰ درصد است و به طور میانگین تورم بالای ۵۰ درصد اعلام شده اما حقوق 
بازنشستگان سایر سطوح تنها ۱۰ درصد افزایش یافته، این بی انصافی در حق 
وزارت  سرپرست  اظهارات  آخرین  درباره  ادامه  در  کریمی  است.  بازنشستگان 
کار درخصوص وضعیت افزایش حقوق بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
گفت: صحبتهای ضد ونقیض آقای زاهدی وفا در خصوص میزان افزایش حقوق 
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی، به نوعی وقت کشی است. ایشان بعد از ۵ 
ماه بلاتکلیفی، فرصت بیشتری برای گفتگو با کانون های بازنشستگی می خواهد. 
دبیر اجرایی خانه کارگر قزوین افزود: آقای سرپرست وزارت کار طی هفته گذشته 
برای مشخص شدن وضعیت  بار وعده هایی  نماینده دولت چندین  به عنوان 
بازنشستگان دادند که عملی نشد. به گفته ی کریمی، از نظر اخلاقی و شرعی، 
وعده دادن و عمل نکردن درست نیست؛ بنابراین عمل نکردن به وعده آنهم از 

جانب مسئولان و مقامات اصلًا پذیرفتنی نیست. 
وی از گرانی های صورت گرفته در ۵ ماه گذشته سال جدید انتقاد کرد و خواستار 
بازگرداندن شرایط دستمزدی به سال های قبل شد و گفت: در آن سال ها با ارزش 
دستمزدی که می گرفتیم، بهتر می توانستیم زندگی کنیم، اما الان معاش را از 

جامعه کارگری گرفته اند.

وزیر اقتصاد : 

رفع دغدغه های سرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی دراولویت است

وزیر امور اقتصادی و دارائی گفت : رفع دغدغه های سرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی جزو اولویت های دولت است و مسوولان اجرایی استان ها تمام قد در 

کنار تولیدکنندگان هستند.
سید احسان خاندوزی روز شنبه در نشست با مجمع نمایندگان و صادرکنندگان 
استان مازندران در سالن جلسات استانداری مازندران افزود: امنیت سرمایه گذاری 
بازار  در  ثبات  با  کشور  صنعت  و  تولید  حوزه  در  توسعه ای  طرح های  اجرای  و 
اقتصادی افزایش خواهد یافت. وی ادامه داد : توسعه اقتصادی در کشور نیز با 
افزایش سرمایه گذاری ها روی خواهد داد و دولت برای تحقق این امر برنامه دارد.

وزیر امور اقتصادی و دارائی با بیان این که دولت خود را خادم بخش خصوصی 
می داند، گفت: مسوولان اجرایی استان برای توسعه کشور زیر پای تولیدکنندگان 
فرش قرمز پهن می کنند. وی بر ضرورت تعیین محور توسعه در استان های کشور 
طبق برنامه تاکید کرد و افزود : نباید اجرای طرح های اقتصادی بی جهت و 
غیرکارشناسی باشد و مسوولان استانی اولویت های اقتصادی محلی تدوین کنند.
خاندوزی گفت : تسهیل صادرات از نقاط مختلف کشور باجدیت در دست 

پیگیری است و باید استانداران در مسیر رونق کسب و کار گام بردارند.

قائم مقام وزیر صمت اعلام کرد:

اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها؛ 
راهکاری برای سالم سازی شبکه توزیع

قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در امور بازرگانی با اشاره به دستاوردهای 
طرح مردمی سازی و باز توزیع عادلانه یارانه ها، گفت: اجرای این طرح باعث 
شناسایی دهک هایی با درآمد پایین تر شده و همچنین شبکه توزیع سالم تر و بدون 

رانت کار خواهد کرد.
محمدصادق مفتح با اشاره به دستاوردهای طرح مردمی سازی و بازتوزیع عادلانه 
یارانه ها، اظهار داشت: این طرح از ایجاد مفاسد و رانت در تامین ارز سوبسید داری 

که در اختیار نظام های مختلف وارداتی و تولید قرار می گیرد، جلوگیری می کند.
تا  اولیه تولید  از واردات مواد  با اشاره به حلقه های متعددی ایجاد شده  وی 
تحویل محصول به دست مصرف کننده، افزود: به عنوان مثال نهاده های دامی 
که در اختیار مرغداران قرار می گیرد ۵ یا ۶ حلقه را طی می کند، لذا اختصاص 
فساد  ایجاد  زمینه  حلقه،  اولین  به عنوان  اولیه  مواد  واردکننده  به  یارانه ای  ارز 

سیستماتیک و سازمان یافته را فراهم می کند.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی با ابراز تاسف از اینکه طی سال های گذشته 
شاهد رانت های بزرگی در این زمینه بوده ایم، تصریح کرد: به میزانی که کشور 
متحمل هزینه برای تامین ارزهای ارزان می شد، مصرف کننده های نهایی که گروه 

هدف دولت بودند، منتفع نمی شدند.
مفتح با تاکید بر اینکه در همه جای دنیا به حلقه نهایی که تولیدکننده است یارانه 
داده می شود، افزود: اجرای این طرح باعث شناسایی دهک هایی با درآمد پایین تر 

شده و همچنین شبکه توزیع سالم تر و بدون رانت کار خواهد کرد.

گفت:  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  رئیس 
زمین های شهرک های صنعتی که به متقاضیان واگذار 

شده اگر فعالیتی در آن صورت نگیرد خلع ید می شود.
در  اول  صف  برنامه  در  حضور  با  طاهری  مصطفی 
مورد چالش ها و مشکلات صنایع کوچک و شهرک های 
و  صنایع  کمیسیون  عملکر  درباره  همچنین  صنعتی 
معادن افزود: عمده مشکلات حوزه صنایع کوچک در 
چند محور رصد می شود است؛ یکی از محور ها، بحث 
نوسازی  خصوص  در  بعدی  موضوع  و  است؛  بانکی 

آنهاست.
و  کوچک  صنایع  واحد  هزار   ۷۰ حدود  گفت:  وی 
پیشران صنایع  موتور  که  دارد  وجود  در کشور  متوسط 

بزرگ محسوب می شوند.
 طاهری اضافه کرد: صنایع کوچک و متوسط می توانند 
کمک کننده و مکمل صنایع بزرگ باشند ضمن اینکه 
با این بخش،  شعار عدالت محوری جمهوری اسلامی 

قابل تحقق است
معادن  و  صنایع  کمیسیون  عملکرد  خصوص  در  وی 
مجلس در تدوین قوانین، طرح ها و نظارت ها، تصمیم 
ها، راهبرد ها و سیاست گذاری هایی که منجر به بهبود 
وضعیت صنعت و معدن در کشور می شود و همچنین 
تدابیر و تصمیماتی که برای حدود ۹۰ درصد از صنایع 
زیر مجموعه این کمیسیون است گفت: صنایع کوچک 
نام  به  از آن ها در جا هایی  دو دسته هستند یک سری 
شهرک های صنعتی هستند که با چارچوب و قوانینی 
رصد می شود. یعنی شخصی یک زمینی داشته، و تغییر 
کاربری داده یک صنعتی را آنجا راه اندازی کرده، که ما 

در چند محور مشکلات آن ها را بررسی می کنیم. 
به ویژه در حوزه صنعت،  طاهری گفت: بخش دیگر 
نوسازی و بازسازی است، زیرا اگر نوسازی نشود بهره وری 
ما به دلیل فرسوده و کهنه بودن، منفی می شود چنانچه 

میزان سرمایه گذاری در صنعت نسبت به استهلاک برای 
نخستین بار در سال ۹۸ منفی شد.

 تسهیل در صدور مجوز ها نیز اشاره کرد و افزود: راه 
انجام می شود.  و کار در سه مرحل  اندازی یک کسب 
شروع به کار کسب و کار نیاز به مجوز و دریافت مجوز 
فرایند پیچده خود را دارد در صورتیکه طبق قانونی که 
اوایل امسال ابلاغ شد باید دریافت مجوز تهسیل شود 
یعنی فقط با یک خوداظهاری شغل ایجاد و سپس بعد 

راستی آزمایی شود.
 طاهری گفت: در ادامه این فرایند، یعنی بعد از ایجاد 
مرحله  می شود.  شروع  تولید  آزمایی،  راستی  و  شغل 
بازار و فروش  انتهای زنجیره است یعنی بحث  بعد هم 
تولیدات، ما در این قسمت هم در بخش تجارت داخلی و 
هم بخش تجارت خارجی ضعف داریم که بخشی مربوط 

به تحریم ها و بخشی هم مربوط به زیر ساختهاست.
 وی با بیان اینکه هم اکنون ۸۸ درصد تجارتمان توسط 

دریایی  صنعت  به  ما  که  می شود  انجام  دریایی  ناوگان 
پنج  حدود  اکنون  هم  افزود:  ایم،  پرداخته  کم  خیلی 
درصد از تجارت خارجی ما از طریق ناوگان ریلی انجام 

می شود که در این حوزه نیز مشکلاتی وجود دارد 
به  مربوط  که  فرصت هایی  و  چالش ها  به  طاهری   
خصوصی  مدیریت  با  خصوصی  صنعتی  شهرک های 
اشاره کرد و گفت: همه شهرک های صنعتی خصوصی 
با توجه به اینکه متقاضی دارد، اما توسط وزارت صمت 

اداره می شود، که عملکرد ضعیفی در این زمینه دارد 
 وی در خصوص چالشی به نام زمین در شهرک های 
صنعتی  شهرک  در  که  واحدی  افزود:  نیز  صنعتی 
می خواهد ایجاد شود، نخست باید جواز تأسیس دریافت 
کند، بر اساس این جواز زمینی به آن تخصیص می یابد 
که در این مرحله نیاز ها و نحوه واگذاری زمین، و میزان 
پرداخت هزینه زمین مشخص است. سپس مجموعه اش 
را ایجاد می کند جواز بهره برداری می گیرد. بعد از بهره 

برداری شروع به تولید می کند.
رئیس کمیسیون و صنایع و معادن مجلس ادامه داد: 
روش  سه  به  صنعتی  شهرک های  در  زمین  واگذاری 
انجام می شد عده ای زمین را می گیرند جواز هم دریافت 
می کنند، اما از آنجا هیچ بهره برداری صنعتی نمی کنند و 
زمین را احتکار می کنند تا زمین افزایش قیمت پیدا کند 

که با طبق قانون بایدخلع ید شود. 
وی گفت: عده ای هم هستند زمین و جواز هم دریافت 
کرده اند، اما از آن بهره برداری نمی کنند و آن را اجاره 
می دهند که به نوعی سواد گری می کنند که این هم باید 

خلع ید شود. 
 طاهری اضافه کرد:، اما عده ای هستند که زمین را 
گرفته اند بهره برداری هم کرده اند، اما بنا به دلایلی در 
تولید موفق نشده اند خط قرمز ما در کمیسیون صنایع 

حمایت از این گونه تولیدات است. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

 زمین های بدون فعالیت در شهرک های صنعتی خلع ید می شود

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری سایپا-SE۱3۱-مدل ۱3۹۶به شماره شهربانی 3۵8 و ۲۲ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 

۱۴۰۱۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱۰۴۰
بموجب پرونده اجرایی کلاسه)۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۰۴۰/۱با شماره بایگانی۱۴۰۱۰۱۱۱۵(، متعهد:مهدی عابدینی-متعهد له:فائزه شهبازی با موضوع لازم 
الاجرای تعداد یکصد وچهارده)۱۱۴( عدد سکه تمام بهار ازادی عندالمطالبه به استناد سند ازدواج:شماره سند:۲۲۷۱،تاریخ سند:۱۴۰۱/۰۱/۰۸،دفترخانه صادر 
کننده:دفترخانه ازدواج ۴۵ قم یک دستگاه خودروی سواری سایپا-SE۱۳۱-مدل ۱۳۹۶به شماره شهربانی ۳۵۸ و ۲۲ ایران ۱۶  با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ 

سعدی متعلق به آقای مهدی عابدینی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

۱۳۵۸۳۸۰۲۴M:۳۵۹۹۹۶۳ شماره موتورH۴۱۱۱۰۰NAS:مدل ۱۳۹۶-شماره شاسی-SE۱۳۱-خودروی سواری سایپا
مشخصات بدنه براساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:

خودرو از ناحیه گلگیر جلو چپ ودرب عقب چپ صافکاری بدون رنگ واز ناحیه گلگیر عقب چپ،گلگیر جلو راست،گلگیر عقب راست ودربهای سمت راست راست 
فرو رفتگی دارد ودست پائین دارای خط وخش می باشد.

دارای دو حلقه لاستیک جلو دارای آج ۴۰ درصد ولاستیک عقب چپ درحد نو ولاستیک عقب راست ۶۰ درصد آج می باشد.
فاقد آنتن سقف،خطر عقب چپ شکسته ودارای جک وآچار وزاپاس می باشد.وکارکرد کیلومتر ۱۱۰۷۰۵ می باشد.

خودرو دارای بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ ۱۴۰۲/۰۱/۰۲ نزد شرکت بیمه آسیا بوده است.
کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۱/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک میلیارد و دویست وپنجاه میلیون ریال معادل یکصدو بیست وپنج میلیون 

تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز یکشنبه ۱۴۰۱/۰۶/۰۶ درخیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 

بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
شروع  تومان(  میلیون  وپنج  بیست  یکصدو  معادل  ریال  میلیون  وپنجاه  دویست  و  میلیارد  )یک  پایه ۱/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
به شماره شبا  ثبت  به حساب سپرده  از مبلغ کارشناسی  پرداخت ده درصد  به  پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط  بالاترین قیمت  به  و 
IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت 
ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی 

وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.  )م الف ۱۵۵۸۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۱/۰۵/۲3

-----------------------------------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو-پارس- به شماره شهربانی 73۹ م ۲۶ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۰7۴3
استاد  له:مونا  نیا-متعهد  عسگری  هادی  متعهد:محمد  بایگانی۱۴۰۱۰۰۷۸۷(،  شماره  کلاسه)۱۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۷۴۳با  اجرایی  پرونده  بموجب 
محمدعلی،سند ازدواج:شماره سند:۴۶۸۹ ،تاریخ سند:۱۳۹۳/۰۴/۱۲،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۳۸وطلاق شماره ۳۵ شهر قم استان قم یک 
دستگاه خودروی پژو-پارس- به شماره شهربانی ۷۳۹ م ۲۶ ایران ۱۶با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمدهادی عسگری نیا واقع در پارکینگ المهدی بازداشت 

گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی پژو-پارس- به شماره شهربانی ۷۳۹ م ۲۶ ایران  ۱۶-مدل ۱۳۸۹-رنگ سفید-شماره شاسی: ۷۸۸۰۶۶AK۲CA۲۱NAAN  شماره 
موتور:۱۲۴۸۹۱۳۱۰۶۱

خصوصیات بدنه:
خودرو هنگام بازدید ظاهرا سالم می باشد وآثار برخورد وتصادف روی بدنه وسایر قسمتها مشاهده نگردید.همچنین طبق استعلام بعمل آمده از سامانه سنهاب 
وبیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران با مشخصات مذکور دارای بیمه نامه شخص ثالث وحوادث ۱۴۰۰/۵/۱/۱۳۶/۳۳۷۷۳/۱۷۷۳ نزد شرکت بیمه ایران تا تاریخ 

۱۴۰۱/۱۲/۰۲ بیمه می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ۱/۴۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک میلیارد و چهارصد میلیون ریال معادل یکصدو چهل میلیون تومان( ارزیابی 

نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه ۱۴۰۱/۰۶/۰۸ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه 

۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه۱/۴۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )یک میلیارد و چهارصد میلیون ریال معادل یکصدو چهل میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
 IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد 
را پرداخت نمائید(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ 
برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، 
مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی 
های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.  )م 

الف ۱۵۵۸۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۱/۰۵/۲3

-----------------------------------------------------------------------
آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱- رأی اصلاحی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۰۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۵۷ مربوط به تقاضای آقای محمدطاهری دوست فرزند 
قربان در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۵۲۳۵۱ مورخ ۱۳۹۹/۶/۵ دفترخانه ۳۵ قم )م الف۱۳۰۷۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 

آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اسکناس(
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۵۷۶ شماره  رأی   -۱
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۹۹ مربوط به تقاضای آقای حسینعلی صادقی فرزند 
حسین درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۲ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۶ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین زرین اقبال صفحه ۱۹۶ 

دفتر۸۸ )م الف۱۴۲۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۴۴ شماره  رأی   -۲
حمیدی  علیرضا  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۴۴
به  بنا شده  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  فرزند کرمعلی درقسمتی 
مساحت۷۵/۵۱ مترمربع پلاک شماره ۲/۲۲۲ فرعی از۲۲۷۹ اصلی واقع در قم 
بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳۷ 

دفتر ۲۰۱ )م الف۱۴۲۸۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۵۴ شماره  رأی   -۳
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۰۷ مربوط به تقاضای خانم ایران دیناری فرزند جادر 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۸۶۲ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین محمدی صفحه ۲۸ دفتر ۲۶۹)م 

الف۱۴۳۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۹۹ شماره  رأی   -۴
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۰۹ مربوط به تقاضای آقای اصغر عزیزی فرزند لطف اله 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۸۰ مترمربع 
پلاک شماره ۵۴ فرعی از ۱۹۴۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از محمدرضا منادی صفحه ۲۵۱ دفتر ۱۶۹ 

)م الف۱۴۳۳۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۳۹ شماره  رأی   -۵
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۲۰ مربوط به تقاضای خانم ربابه رحمانی منش فرزند 
مراد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 

به مساحت ۱۶۸ مترمربع پلاک شماره ۵۳۴ فرعی از ۱۹۵۳ اصلی واقع در قم بخش 
۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از علی همتی 

ورجبعلی بزرگ کرمی صفحه ۵۳۸ دفتر ۱۹۵)م الف۱۴۳۳۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۴۰ شماره  رأی   -۶
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۲۳ مربوط به تقاضای آقای روح اله عابدینی فرزند قدرت 
اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۶۸ مترمربع پلاک شماره ۵۳۴ فرعی از ۱۹۵۳ اصلی واقع در قم بخش ۲ 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از علی همتی 

ورجبعلی بزرگ کرمی صفحه ۵۳۸ دفتر ۱۹۵)م الف۱۴۳۳۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۶۵ شماره  رأی   -۷
فرزند  عزیزی  مصطفی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۱۸
محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۵۸/۸۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از معصومه عادلی صفحه 

۲۰۳ دفتر۵۴۴ )م الف۱۴۳۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۹۴ شماره  رأی   -۸
نقی  فرزند  کرمی  احمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱۷
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰/۳۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۶۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۶۲۲۲۹ مورخ ۱۳۹۴/۵/۲۲ 

دفترخانه ۱۲ قم )م الف۱۴۳۳۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۵۵۳ شماره  رأی   -۹
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۲۴ مربوط به تقاضای آقای احمد جامه بزرگی فرزند 
محمد اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۲۰۰/۶۰ مترمربع پلاک شماره۷۱۸ فرعی از ۱۹۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از یداله اسکندری 
طی سند قطعی شماره ۲۰۳۵۵ مورخ ۱۳۵۱/۱۲/۵ دفترخانه ۶ قم )م الف۱۴۳۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۸۴ شماره  رأی   -۱۰
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۴۷ مربوط به تقاضای خانم معصومه عجبی فرزند علی 
حسین درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 

شده به مساحت ۱۲۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۶/۳۰۶ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
اسماعیل بهروز طی سند قطعی شماره ۲۲۳۸۳ مورخ ۱۳۵۲/۳/۱۹ دفترخانه ۶ قم 

)م الف۱۴۳۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۸۳ شماره  رأی   -۱۱
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۴۶ مربوط به تقاضای آقای محمدرحیم قربان نژاد فرزند 
حمزه درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۲۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۶/۳۰۶ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسماعیل بهروز 
طی سند قطعی شماره ۲۲۳۸۳ مورخ ۱۳۵۲/۳/۱۹ دفترخانه ۶ قم )م الف۱۴۳۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۲۲۹ شماره  ۱۲-رأی 
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱۱ مربوط به تقاضای خانم مرضیه دادبین فرزند ذبیح 
اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۹/۸۳ 
مترمربع پلاک شماره ۱۳ فرعی از ۲۴۰۹ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خانم بسی عطاری و یونس 
گائینی صفحه ۲۲ دفتر ۷۳ وصفحه ۵۷۷ دفتر ۵۲ وطبق نامه شماره ۵۳۸۴ مورخ 
۱۳۶۷/۴/۱۴ دادسرای عمومی قم درقبال دومیلیون وپانصد هزار ریال بازداشت می 

باشد )م الف۱۴۳۴۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۰8
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۵/۲3
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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رئیس هیات تنیس استان قم  خبرداد:
حضور تنیسور نوجوان قمی در اردوی تیم ملی
رئیس هیات تنیس استان قم گفت: یکی از تنیسورهای نوجوان این استان موفق 
به حضور در اردوی تیم ملی رده سنی زیر ۱۲ سال شده است. ساره حسنی اظهار 
داشت: »امیرعلی طالب زاده« تنیسور قمی است که به اردوی تیم ملی رده سنی 
زیر ۱۲ سال دعوت شده است. وی بیان کرد: اردوی تیم ملی رده سنی زیر ۱۲ سال 
کشور از بیستم لغایت بیست و چهارم مرداد ماه در تهران در حال برگزاری است. وی 
ابراز داشت: تیم ملی ایران در رده سنی زیر ۱۲ سال خود را برای حضور در مسابقات 

کشور قزاقستان آماده می کند.
 

این مسابقات در دو رده سنی برگزارشد؛

 مسابقات اسکواش قهرمانی کشور در قم 
مشخص شدند

نفرات برتر مسابقات اسکواش قهرمانی پسران کشور در خانه اسکواش مجموعه 
ورزشی هفتم تیر قم در ۲ رده سنی مختلف مشخص شدند.. براساس این گزارش 
،مسابقات به مدت ۲ روز در ۲ رده سنی زیر ۱۷ و زیر ۱۹ سال در قم آغازشده بود که 
در نهایت در رده سنی زیر ۱۷ سال علی چنگالیان از استان اصفهان و در رده سنی زیر 
۱۹ سال نیز پویا شفیعی با غلبه بر حریفان عنوان قهرمانی کشور را از آن خود کردند. 
گفتنی است این مسابقات با حضور ۶۰ اسکواش باز از ۱۵ استان کشور در هر ۲ رده 
سنی جمعه شب به پایان رسید. مسابقات اسکواش قهرمانی پسران کشور در جدول 

تک حذفی ترتیب یافت و ورزشکار قهرمان هر رده سنی پنج بازی را برگزار کردند.
 

با کسب ۶ مدال طلا، ۵ نقره و 8 برنز ؛

قهرمانی کاراته کاران قمی در مسابقات 
کشوری کاراته

تیم قم قهرمان مسابقات کاراته قهرمانی کشور سبک شوتوکان شد. براساس این 
گزارش ،بیست و یکمین دوره مسابقات قهرمانی کشور سبک شوتوکان روزجمعه  در قم 
به کار خود پایان داد. در پایان این مسابقات، کاراته کاران قم با کسب ۶ مدال طلا، ۵ نقره 
و ۸ برنز بر سکوی نخست ایستادند.  تیم تهران هم با کسب ۶ مدال طلا، ۳ نقره و ۷ برنز 
در رده دوم ایستاد و اصفهان هم با ۳ طلا، ۱ نقره و ۳ برنز سوم شد. این رقابت ها با حضور 
۳۵۰ ورزشکار از ۱۵ استان در ۵ رده سنی خردسالان، نونهالان، نوجوانان، جوانان و 

بزرگسالان به مدت دو روز در سالن نخلستان مجموعه ورزشی سپاه قم برگزار شد.

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
۱- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۰۲۸مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۸۳مربوط به 
تقاضای آقای ابوالفضل عموئی اصل فرزند اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱۸۱/۴۳ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
محمد حسین باریک لو سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۶۷۹ خریداری 

به موجب سند رسمی شماره ۱۳۵۹۱۷ مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۰۱ دفترخانه ۵ قم)م الف ۱۴۳۸۰(
۲- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۳۷۵مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۴۷مربوط به 
تقاضای آقای رضا آقاجانی فرزند اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۸/۱۶ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 
۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۳۶ خریداری به موجب سند ۵۱۲۰۸ مورخ ۱۳۹۸/۰۴/۲۵ دفترخانه ۵۹ قم )م الف 

)۱۴۴۲۰
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۲۵مربوط  به  ۳- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۶۹۴مربوط 
به تقاضای آقای علی رضا محمد رضا بیگی فرزند یحیی در ششدانگ یک باب کارخانه به مساحت ۹۷۵۹/۰۵ 
مترمربع پلاک شماره ۴۵۶/۱/۱۰ اصلی واقع در قم بخش نه حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر یک صفحه ۱۱۸ نسبت به دو ونیم دانگ ۲- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر یک 
صفحه ۱۲۴ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۴۸۶۷۴ مورخ ۱۳۶۶/۱۱/۰۶ دفترخانه ۲۰ قم نسبت به نیم 

دانگ)م الف ۱۴۴۲۲(
۴-رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۹۶مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۹۴مربوط به 
تقاضای آقای بهرام علی خذری فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۰/۵۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۸۵/۲۴۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمد بیگدلی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۱۹ صفحه ۱۰۹)م الف ۱۴۴۲۳(

۵- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۸۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۴۶مربوط به 
تقاضای آقای سید وحید رضویان فرزند سید حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۴/۶۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۶۹۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۳۱۴۲ مورخ 

۱۴۰۱/۰۳/۲۸ دفترخانه ۸۱ قم )م الف ۱۴۴۴۱(
۶- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۸۳۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۹۳مربوط به 
تقاضای آقای حسین بابا غلامی فرزند اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۳/۱۷ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۴۹۱/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از مرتضی جهانگیریان)م الف ۱۴۴۴۲(
۷- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹۰۹مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۴۰مربوط به 
تقاضای آقای حسین آزاد دریا کناری فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۸۴/۲۱ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۴۳۱ و ۱۰۴۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از ۱- رضا عسگری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۴۴۷ صفحه ۲۱۱ ودفتر ۲۳۹ صفحه ۳۳ و ۲- 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ورثه مرحوم محمدعلی اجلال سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۳ صفحه 

۲۴۲)م الف ۱۴۴۴۴(
۸- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۹۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۶مربوط به 
تقاضای آقای محمدرضا دهقانی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۹/۴۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۸۷۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۸۹۴۹ مورخ 

۱۳۹۸/۱۰/۱۰ دفترخانه ۱۰۵ قم )م الف ۱۴۴۴۷(
۹- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۰۲۴مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۶۰مربوط به 
تقاضای آقای جعفر صادق نائینی فرزند صادق در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۸ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۸۶۸ اصلی)۱۱۲۲۸ مکرر اصلی( واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از ۱- غلامرضا پور مینو سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۰۳ صفحه ۵۰۸ ۲- مع الواسطه از محمد 

علی پور کمره سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۷ صفحه ۱۹۶)م الف ۱۴۴۵۰(

۱۰- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۷۲۷مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۱۰مربوط به 
تقاضای خانم رسل سادات الموسوی فرزند قاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۲/۱۹ مترمربع 
پلاک شماره ۴۲۳۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

۹۶ صفحه ۵۹۱ به موجب سند ۱۳۷۵۲۵ مورخ ۹۵/۱۲/۳ دفترخانه ۷ قم)م الف ۱۴۴۵۴(
۱۱- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۴۰۰۵مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۷۷مربوط به 
تقاضای خانم معصومه عموئی فرزند عابد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱۸۶/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از طرف اقدس 

واکرم واعظم وفاطمه سزاوار فرزندان حسینعلی وسلطنت سزاوار)م الف ۱۴۴۵۵(
۱۲- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۸۳۸مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۵۸مربوط به 
تقاضای آقای حسین مرادی خورآبادی فرزند علی در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۳۱۸/۴۴ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۸۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
۱- سند رسمی شماره ۹۲۹۰۴ مورخ ۱۳۸۳/۱۱/۰۱ و اقرار نامه اصلاحی شماره ۹۷۶۰۸ مورخ ۱۳۸۴/۰۵/۱۳ 

دفترخانه ۱۲ قم ۲- سند رسمی شماره ۶۱۸۱۱مورخ ۱۳۹۰/۱۰/۰۱ دفترخانه ۲۴ قم )م الف ۱۴۴۵۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۲3
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۶/۰7
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند:
۱- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۳۹ مربوط 
به تقاضای آقای مصطفی زندیه فرزند مرتضی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۷۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۷۹/۲/۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید عباس آقائی صفحه ۲۰۳ دفتر ۱۳۹ )م الف۱۴۳۴۱(
۲- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۴۹ مربوط 
به تقاضای آقای حسین ملکی فرزند بیرامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۱ مترمربع پلاک شماره ۶۶ فرعی از۱۸۷۱ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۱۸۷۱/۶۶/۳۸۷ 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از یحیی 

رحیمی آلنی صفحه ۳۸۶ دفتر ۱۰۸ )م الف۱۴۳۴۲(
۳- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۳۴ مربوط 
به تقاضای خانم فاطمه میرزائی فرزند حسن درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۵۱/۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۶ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از محمد قدیری صفحه ۵۵ دفتر ۳۰۷)م الف۱۴۳۴۳(
۴- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۷۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۱۳ مربوط 
به تقاضای خانم حانیه نیک ذات فرزند محمدرضا درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت۴۷/۶۷ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیک)م الف۱۴۳۴۴(
۵- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۹۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۹۶ مربوط 
به تقاضای آقای محمد دوستی فرزند نباتعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۰۹۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی وخریداری مع الواسطه از محمد حسن یوسفی چهرقانی صفحه ۱۶۰ دفتر ۲۰۳)م الف۱۴۳۴۵(
۶- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۲۷ مربوط به 
تقاضای آقای حمید مرادپور فرزند احد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی ازباقیمانده ۲۱۸۴ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از غریب رضا زند )م الف۱۴۳۴۶(
۷- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۴۶ مربوط به 
تقاضای آقای حمید تقی زاده فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۵۵ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از حسن وحسین وفاطمه وبتول وربابه وزهرا یابنده وراث محمد یابنده)م الف۱۴۳۴۷(
۸- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۶۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۲ مربوط به 
تقاضای آقای غلامرضا باوقار فرزند عین اله توضیحا اینکه نام متقاضی از غلامرضا طبق تصمیم هیات حل اختلاف 
به رضا تغییر یافت است درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۹/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۸۲۳ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره ۳۵۹۲۴ مورخ ۱۳۸۸/۸/۲۰ دفترخانه ۲۶ قم )م الف۱۴۳۴۸(
۹- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۱۱ مربوط 
به تقاضای آقای احمدعلی امیرآبادی فرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۸۰ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱۴۹ دفتر۵ )م الف۱۴۳۴۹(
۱۰- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۸۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱۰ مربوط 

به تقاضای آقای ابراهیم امینی کیا فرزند غلامرضا درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۱۰/۶۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از شهره وشعله ورضا بیگدلی وراث مرحوم عبدالعلی بیگدلی)کما فرض 

اله( صفحه ۴۲۱ دفتر۲۶ )م الف۱۴۳۵۰(
۱۱- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۳۷۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۹۰ مربوط 
به تقاضای آقای نادعلی آقا زیارتی فراهانی فرزند علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۶۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از انسی رضویان احدی از ورثه سید محمد رضویان )م الف۱۴۳۵۱(
۱۲- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۹۰ مربوط 
به تقاضای آقای حسن ارکاک فرزند کتابعلی،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۴۵/۸۲ 
مترمربع پلاک شماره ۲۸ فرعی از۱۹۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی شماره ۵۹۸۷۳ مورخ ۱۴۰۱/۱/۱۸ دفترخانه ۳۵ قم )م الف۱۴۳۷۸(
۱۳- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۰۲ مربوط 
به تقاضای آقای احمد رشیدی فر فرزند کمند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیک ۴۵۶۰-۱۳۹۵ )م الف۱۴۳۷۹(
۱۴- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۹۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۲۶ مربوط 
به تقاضای خانم معصومه کلائی فرزند قدرت اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۶۵/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۴۱ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ربابه یابنده ورثه مرحوم محمد یابنده )م الف۱۴۴۲۱(
۱۵- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۶۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۴۸ مربوط 
به تقاضای آقای مهدی سجادی فرزند داود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره ۲۷۹ فرعی از۱۸۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از علی فلاحی صفحه ۲۵۳ دفتر ۱۵۴)م الف۱۴۴۲۴(
۱۶- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۳۷ مربوط 
به تقاضای آقای سیف اله عارفی شریفیان فرزند یداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۰/۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲۱۳اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فاطمه دهقان خیرآبادی صفحه۱۶۳دفتر۲۰۸ )م الف۱۴۴۲۵(

۱۷- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۶۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۲۷ مربوط 
به تقاضای آقای هادی حسینی فرزند گل محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره ۱۵۰ فرعی از۱۸۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از چراغعلی بهشتی ودی صفحه۱۱۵ دفتر۱۵۴ )م الف۱۴۴۴۳(
۱۸- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۹۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۴۳ مربوط 
به تقاضای خانم ربابه غریبی کاظم آبادی فرزند محمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۳۳۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از کمال ساجدی صفحه۲ دفتر۴۳۱ )م الف۱۴۴۴۵(
۱۹- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۹۴ مربوط 
به تقاضای خانم معصومه شکیبا فر فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷۵ مترمربع پلاک شماره ۱۵۴ فرعی از ۱۸۷۸ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۸۲ دفتر ۳۱۰ )م الف۱۴۴۴۶(
۲۰- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۶۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۸۴ مربوط 
به تقاضای آقای علی رضا نحوی فرزند مصطفی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 

مساحت ۹۳/۶۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۶۷۷/۶/۱۱۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۰۸ دفتر ۵۴۶ بمقدار ۸۶/۵۰ سهم مشاع وصفحه ۲۲۳ دفتر ۱۱۹ 

بمقدار ۷/۱۳ سهم مشاع )م الف۱۴۴۴۸(
 ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۷۲ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۵۸ شماره  رأی   -۲۱
مربوط به تقاضای آقای امیر نحوی فرزند مصطفی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷۷/۵۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۶۷۷/۶/۱۱۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۱۱ دفتر ۵۴۶ بمقدار ۵۲/۷۵ سهم مشاع وسند قطعی شماره 
۱۰۹۲۴۷ مورخ ۱۳۸۸/۱۲/۲۴ دفترخانه ۷ قم بمقدار ۱۹ سهم مشاع و طی سند قطعی شماره ۷۵۹۲۲ مورخ 

۱۴۰۱/۳/۳۱ دفترخانه ۵۶ قم بمقدار ۵/۸۲ سهم مشاع )م الف۱۴۴۴۹(
۲۲- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۵۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۴۳ مربوط 
به تقاضای خانم زهرا جعفری مطلوب فرزند محمد ابراهیم درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و فاطمه ومهدی وربابه وحسن شهرت همگی حسینعلی 

زاده وراث مرحوم محمد حسینعلی زاده)کما فرض اله( )م الف۱۴۴۵۱(
۲۳- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۹۱ مربوط 
به تقاضای خانم فاطمه فرهنگی زاده فرزند موسی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۲/۱۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی دوست یوسفی یوسفیان ثبت دفتر الکترونیک ۴۹۰۷- ۱۳۹۸)م 

الف۱۴۴۵۲(
۲۴- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۱۲ مربوط 
به تقاضای خانم بتول موسوی فرزند سیدآقا درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۴۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۶۶/۱/۲۱۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباس شفیعی کریم آبادی صفحه ۴۶۰ دفتر۱۳۴ )م الف۱۴۴۵۳(
 ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۳۳۲ شماره  رأی   -۲۵
مربوط به تقاضای آقای مهدی خزائلی پور فرزند اصغر درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۷/۹۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۹۸/۱۰/۳۶۱ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیک ۲۴۹- ۱۴۰۰)م 

الف۱۴۴۵۶(
۲۶- رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۳۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۸ مربوط 
به تقاضای آقای سعید خزائلی پور فرزند اصغر درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۳۷/۹۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۹۸/۱۰/۳۶۱ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیک ۲۵۰- ۱۴۰۰)م الف۱۴۴۵۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۲3
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۶/۰7
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

ایمان / رضا ملکی

۵ ساله بود که توپ پلاستیکی شد آمال آرزوهای کودکی که در ذهن کوچک 
خود بازی با توپ را بهترین تفریح وعشق به آن را با تمامی وجود در آسفالت 
خیابان وزمینهای خاکی وچمنهای پارکها جستجو می کرد.پدر،سید حسین 
بدری از فوتبالیهای قدیمی قم با سه فرزند برومندش که همگی فوتبالی بودند 
جمع چهار نفره ای را تشکیل میدادند که درتمامی بازیهای خاطره انگیز 
خیابانی وگل کوچک بر دوستان رقیب پیروز شده وخانواده بدری گل سر سبد 

منطقه امام در فوتبال گل کوچک نام گرفتند.
فوتبال  ،در  کرد  خیره  خود  به  را  نگاهها  زود  خیلی  کوچک  عرفان  سید 
نونهالان چهره شد وگام نخست را در ۱۲ سالگی با حضور درتیم افشید ودر 
مسابقات نوجوانان لیگ برتر فوتبال درکشور تجربه کرد.دراین مسابقات نگاه 
استعدادیاب فوتبالی استقلال تهران روی او چرخید. بعد از آن به تهران رفت 
ودرتیم نوجوانان استقلال تهران  شاگرد علی رضااکبرپور بازیکن شایسته 
قدیمی این تیم شد،سید عرفان با بدشانسی درحضور دراین تیم قوزک پایش 
شکست وناچارا به درمان پرداخت تاجای باز شده خود درتیم استقلال را به 

دیگری بسپارد.
مشکلات عدیده ای باعث شد تا سید عرفان نتواند درتهران به فوتبال اش 
ادامه دهد که اگر این امر اتفاق می افتاد بدون شک یکی از چهره های ثابت 

تیم ملی نوجوانان قرار میگرفت.به قم آمد به تیم خوب پیام رفت ودرمسابقات 
کشوری تبریز درمسابقه ۱۳ گل زد تا آقای گل بازیها شود.

آقای گل مسابقات نوجوانان وبزرگسالان قم
تیم ایرانجوان با زحمات پدر سید عرفان درسال ۱۴۰۰-۱۴۰۱ جلوه ای ویژه 
دانست.او در مسابقات  نوجوانان با ۲۸ گل ودر مسابقات بزرگسالان با ۹ گل 
به آقای گلی این مسابقات رسید تا همگان ظهورچهره موفقی را در مستطیل 
سبز برای قم متصور سازنند.سید عرفان بوی گل میدهد ومسیری که او دنبال 
می کند می بایست با تدبیر وآگاهی پیش رو همراه باشد تاعرفان بتواند به حق 

مسلم اش که همانا ورود به تیم ملی جوانان کشور است برسد.
مسیر معنوی درکنار فوتبال

سید عرفان درخانواده ای بزرگ شده که بوی معرفت وعشق به خاندان 
پاک عصمت وطهارت)ع( متجلی است.حرکت ارزشمند وی قبل از برگزاری 
مسابقات جوانان دراستادیوم تختی که با نواخته شدن بانک اذان درکنار چمن 
سبز قامت بست واطاعت پروردگار یکتا دربرآرودن نماز اول وقت به جا آورد از 
جمله حرکتهای اصولی وریشه ای معنوی در ورزش است که درنگاه جستجوگر 
دوستداران واقعی فوتبال به این حرکت ارزشی با تقدیر از وی جلوه ای نیکو 
یافت وصدا وسیمامرکز نور نیز به آن پرداخت تا بدانیم که جوانان پاک خاک 
نیز دنبال می  را  مقدس قم همواره درکنارورزش مسیرهای روشن معنوی 
نمائید.برای سید عرفان عزیز در ادامه راه فوتبالی خود آرزوی بهترینها را داریم.

با آینده داران فوتبال استان قم؛

سیدعرفان بدری؛ آقای گل تکنیکی و با استعداد

نگاهی به مسابقات قهرمانی فوتسال فرهنگیان ایران ؛

فرهنگیان قم در شیراز سوم شدند
 ایمان / رضا ملکی

لباس  که  قم  داشتنی  دوست  های  بچه  سالهاست 
خدمت به نسل جوان را در آموزش وپرورش به تن کرده 
اند در میادین کشوری صاحب افتخار میباشند در فوتبال 
وفوتسال قمیها همواره در مسابقات کشوری فرهنگیان 

یکی از سه سکوی کشوری را زیر پای خود دیده اند.
این بار شهر گل وبلبل وشاهچراغ وحافظ وسعدی میزبان 

فوتسالیستهای کشوری بود.
بچه های خوب ودلاور قمی که بسیارشان مشغول تعلیم 

وتربیت نسل جوان ما در مدارس میباشند این بار توانستند 
باشکوهی خاص وبا اندکی اختلاف به مقام سومی این دوره 

از مسابقات دست یابند.
بازیکن  کاویانپور  اسامه  به  مسابقات  گل  آقای 
فوتبال  داشتنی  ودوست  تکنیک  پا،خلاق،با  چپ 
قم رسید تا قمی ها ثابت کنند که درفوتسال کشور 
برای  حرف هائی  خوبشان  فوتسالی های  همچون 

گفتن دارند.
هدایت این تیم به عهده سعید توسلی بازیکن شاخص 

گذشته های فوتبال وفوتسال آموزشگاهی قم بدست آورد.
)سرمربی(،  توسلی  سعید  ازراست،  ایستاده  نفرات 
مهدی  فرهادی،  حسن  نوریان،  نجفی،غلام  ابوالفضل 
زارعی، امیر محمدی، محسن صفری )سرپرست(نشسته از 
راست، محمد عرب خراسانی، ابوالفضل سلطانی، محسن 

میر قیصری، اسامه کاویانپور،روح اله ایثاری
به  ایمان  وزین  روزنامه  ورزشی  سرویس  ویژه  تبریک 
بازیکنان،کادر فنی وهیئت همراه این تیم که توانستند با 

دست پر از آوردگاه شیراز به قم باز گردند.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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کارشناس ارشد مطالعات آمریکا:

اقدامات هوشمندانه ایران مانع از شانه 
خالی کردن آمریکا شده است

یک کارشناس مسائل آمریکا گفت: طرف های غربی همواره سعی کردند تا توپ 
را به داخل زمین ایران بیندازند اما رفتار هوشمندانه ایران مانع از شانه خالی کردن 

آمریکا در مذاکرات شده است. 
محمدعلی شفیعی در گفت وگو با ایرنا در مورد گفت وگوهای اخیر وین گفت: 
مواضع جمهوری اسلامی ایران کاملا روشن و شفاف است و تفاوتی با گذشته 
ندارد. ایران موضع خود را تغییر نداده که بخواهیم بگوییم پیشنهاداتی را پذیرفته و 

یا نپذیرفته است. 
این کارشناس مطالعات آمریکا بیان کرد: در متن پیشنهادات طرف اروپایی هم 
جمهوری اسلامی ایران اعلام کرده است باید انتفاع اقتصادی مردم ایران در نظر 
گرفته شود و تحریم ها لغو شود و تضمینی بر مبادلات اقتصادی برای ایران گنجانده 
شود لذا تا زمانیکه این موضوعات و خواسته های ایران عملیاتی نشود، توافقی صورت 

نخواهد گرفت.
وی یادآور شد: اینکه طرف های اروپایی عنوان می کنند متن نهایی شده و منتظر 
تصمیم سیاسی پایتخت ها هستند، حرف درستی نیست زیرا متن نهایی شده، متنی 
است که طرفین باید آن را بپذیرند و این در واقع همان پیشنهادی است که طرف های 
غربی مطرح می کنند و تنها خواسته ایران روی این پیشنهاد بحث انتفاع اقتصادی 
است که در بسته پیشنهادی اروپایی ها مطرح نشده است و ایران هم نکات مورد نظر 

خود را به طرف اروپایی اعلام کرده است و آمریکا باید تصمیم نهایی خود را بگیرد.
این کارشناس ارشد مطالعات آمریکا درباره اینکه الان آمریکایی ها باید تصمیم 
نهایی خود را بگیرند، گفت: اروپایی ها نمی توانند تضمینی روی این موضوع بدهند 
زیرا بسته شدن فضای اقتصادی در مقابل ایران موضوعی است که آمریکایی ها 
اعمال کردند یعنی سال ۲۰۱۸ که ترامپ از برجام خارج شد اروپایی ها عنوان کردند 
در برجام خواهند ماند و روابط  قبلی خود را ادامه می دهند اما به تعهدات خود عمل 

نکردند.
شفیعی افزود: از طرفی شرکت های خصوصی تابع دولت های خود نیستند و 
اقتصاد اروپا هم اقتصاد خصوصی است و این شرکت ها از ترس تحریم های آمریکا، 
حاضر نیستند در ایران سرمایه گذاری کنند به همین دلیل آمریکا باید تصمیم نهایی 

بگیرد.
وی همچنین در ادامه با اشاره به تزریق گاز به سانتریفیوژهای نسل جدید گفت: در 
فضای کلی دولت جدید آمریکا نگاه کنیم بایدن قبل از انتخابات این فضا را به وجود 
آورد که ما به برجام  برمی گردیم اما همان زمان قبل از انتخاب شدن شروطی را در 
سی ان ان منتشر کرد که بر مبنای آن کارشناسان عنوان می کردند این فضا، فضای 

برگشتن نیست بلکه شرط جدید گذاشتن است.
پژوهشگر حوزه آمریکا افزود: بعد از انتخابات هم ما همین فضا را دیدیم چراکه اگر 
آنها می خواستند به برجام بازگردند مانند توافق پاریس که خارج شده بودند و با یک 
بیانیه به توافق آب و هوای پاریس برگشتند، در مورد برجام نیز می توانستند حداقل 
تعهدات خود را بپذیرند و به برجام برگردند اما دولت بایدن این کار را انجام نداد و اعلام 

کرد که ما مجددا مذاکره می کنیم.
شفیعی تصریح کرد: از سوی دیگر ایران که تا آن زمان یعنی حتی دو سال بعد 
از خروج آمریکا از برجام هنوز به تعهدات خود پایبند مانده بود، شروع به کاهش 
تعهدات ذیل برجامی خود کرد و در حقیقت همین اقدام ایران، آمریکا را تحت فشار 
قرار داد و آن کشور را مجاب کرد که دوباره برگردد و سعی کند شرایط ایران را بپذیرد 

و مذاکرات را آغاز کند.
وی عنوان کرد: اما با گذشت زمان این مذاکرات ادامه دار شد و آمریکایی ها از ایران 
خواسته های فرابرجامی داشته و همواره سعی کردند ایران را مجبور به خواسته های 
خود کنند که تیم مذاکره کننده کشورمان زیر بار این فشارها و خواسته های آمریکا 
نرفت و اعلام کرد که توافق باید به گونه ای باشد که منافع اقتصادی ایران تامین شود. 
پژوهشگر حوزه آمریکا یادآور شد: طرف های غربی همواره با جوسازی رسانه ای 
به دنبال این بودند که توپ را به زمین ایران انداخته و وانمود کنند که ایران متن 
اروپایی ها را هم نپذیرفته است در صورتیکه ایران نکات مورد نظر خود را به آنها اعلام 

کرده است و مانع از شانه خالی کردن آمریکا شده است.
شفیعی اضافه کرد: مشکل بزرگی که آمریکایی ها آن مواجه هستند، فضای داخلی 
خود آمریکا است. یکی از رسانه های آمریکایی چند روز گذشته مطلبی را منتشر کرد 
مبنی بر اینکه »تنها دستاورد سیاست خارجی بایدن این است که به عنوان پدر بمب 
هسته ای ایران شناخته می شود.« از سوی دیگر نیز ایران بارها اعلام کرده است که به 
دنبال ساخت سلاح هسته ای نیست و همواره به دنبال استفاده صلح آمیز از فناوری 

هسته ای است.
شفیعی خاطرنشان کرد: طرف های غربی همواره سعی کردند تا توپ را به داخل 
زمین ایران بیندازند اما رفتار هوشمندانه ایران در قبال آنها باعث شد که دولت آمریکا 
هم در فضای بین المللی و هم در فضای داخلی کشور آمریکا تحت فشار قرار بگیرد و 

ایران در این زمینه دست بالا را داشته باشد.

مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت امور خارجه مطرح کرد:

دولت تکنوکرات راهکار خروج
 عراق از بحران

مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت خارجه، با اشاره به بن بست سیاسی کنونی در 
عراق گفت: به نظر می رسد که یکی از محتمل ترین راهکارهای موقت برای خروج 
عراق از این وضعیت این است که فردی غیرسیاسی، غیرحزبی و تکنوکرات که مورد 
قبول شخصیت های اصلی عراق باشد، مسئولیت در این کشور را بر عهده بگیرد و 
در ادامه زمینه را برای برگزاری انتخابات زودرس و اصلاح قانون انتخاباتی این کشور 

فراهم کند. 
قاسم محبعلی، در گفت وگو با ایسنا در ارتباط با پیشنهاد اخیر مقتدا صدر مبنی بر 
اینکه در عراق دولتی تشکیل شود که در آن جریان صدر و همچنین ائتلاف "دولت 
قانون" به محوریت نوری مالکی حضور نداشته باشد،  اظهار کرد: این به این معناست 
که دولتی غیرسیاسی و غیرحزبی در عراق تشکیل شود و احتمالا منظور آقای صدر 

این بوده که شخصی مثل آقای مصطفی کاظمی روند در عراق را ادامه دهد.
سه سناریو پیش روی عراق برای عبور از بن بست سیاسی 

وی در پاسخ به این سوال که آیا به نظرش دیگر گروه های شیعه از جمله ائتلاف 
هماهنگی)جریان های شیعی( چنین موضوعی را می پذیرد با توجه به اینکه 
ائتلاف دولت قانون و آقای مالکی از گروه های عمده این ائتلاف هستند، افزود: 
در حال حاضر هیچ کدام از گروه های شیعه در عراق نمی توانند به تنهایی دولت 
تشکیل دهند. بنابراین سه سناریو می توان در مورد بن بست سیاسی موجود در 
عراق درنظر گرفت. بن بست اول برگزاری انتخابات زودهنگام در این کشور است 
به نحوی که یک گروه اکثریت مطلق را خود یا با ائتلاف به دست آورد و در ادامه 
اقدام به تشکیل دولت کند. سناریو دوم این است که دولت غیرحزبی در عراق به 
صورت موقت شکل گیرد و سناریو سوم که در واقع از ذهن دور است این است که 
گروه های مختلف شیعه از جمله ائتلاف شیعیان و جریان صدر با یکدیگر ائتلاف 
کنند و همچنین اختلافات موجود بین اکراد نیز برطرف شود و در ادامه نخست 
وزیر و رئیس جمهور انتخاب شوند که همان طور که اشاره کردم احتمال تحقق این 

گزینه بسیار کم است.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: هیچگاه از روش و رفتارهای 
اقتصادی خودمان که کمکی به اصلاح اقتصادی نمی کند، انتقاد نمی کنیم و چون 
توجهی به این مطلب نداریم، دنبال اصلاح ساختارها هستیم. در صورتی که باید 
توجه داشته باشیم هیچ دولتی در اصلاح ساختاری موفق نمی شود مگر اینکه 

مردمش اقناع شوند که این اصلاحات به نفع آنان است 
محسن کوهکن در گفت وگو با ایلنا، درباره عملکرد دولت سیزدهم در یکسالی 
که روی کار آمده است، گفت: معتقدم اگر زمانی قرار است آسیب شناسی روی 
مشکلات اقتصادی داشته باشیم و برسیم به مؤلفه ها و عوامل مختلفی که تاثیر 
مثبت و یا منفی روی حل مشکلات اقتصادی و یا اصلاح ساختارها و در مجموع 
بر بهبود وضعیت اقتصادی کشور و مردم تاثیر دارد، به یک پارامترهای می رسیم 
که ممکن است از بعضی از آن ها غافل بوده باشیم. به طوری که اگر به طور جدی 
ورود پیدا نکنیم و طرح موضوع نداشته باشیم و رسانه ها و کارشناسان نپردازند به 
نوعی می توان گفت بحث های اقتصادی را ما خیلی سطحی، روبنایی و قشری جلو 

می بریم.
وی تاکید کرد: اگر مشکلات را ابتدا کارشناسی و احصا نکنیم و بعد به مداوای 
اساسی نپردازیم و در مورد راه حل هایی که می خواهیم در کوتاه، میان و بلندمدت 
انجام دهیم مردم را اقناع نکنیم که به نفع شان است نه قول و وعده می تواند مبنای 
اصلاح ساختاری  مشکلات اقتصادی کشور باشد و نه می شود یک ارزیابی و تحلیل 

درستی از آن ها داشت.
مشکلات  معتقدم  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
اقتصادی ناشی از چند عامل است، نخست آن که از سال ۱۳۹۰ تا سال ۱۴۰۰ 
سرمایه گذاری تقریبا ۵۰ درصد شده است یعنی نصف شده است؛ آیا برای افزایش 
ضریب اشتغال راهی غیر از افزایش سرمایه گذاری وجود دارد؟ کسی اگر راه دیگری 
را برای اقدام اساسی و گام موثری دارد بیاید و مطرح کند. یا سهم بخش دولتی در 
سرمایه گذاری  افزایش پیدا کرده است، این ها یک مشکلات ساختاری است که 

نهایتا با چند برنامه می توان بخشی از آن ها را به هر جهت حل کرد. 
وی یادآور شد: رئیس جمهور چه آقای رئیسی باشد و چه کسی دیگر، زمان 
تبلیغات ریاست جمهوری اگر اشاراتی را داشته باشد مبنی بر این که من فلان 
مشکلات را حل می کنم و بعد به طور مثال یکسال یا دوسال از این گفته ها بگذرد و 
ما بخواهیم تحلیل و ارزیابی درستی از گفته ها داشته باشیم، فرقی هم نمی کند چه 
مثبت و چه منفی؛ در اینجا تبلیغات مثبتی می کنیم که مبنای کارشناسی ندارد و یا 

تبلغیات منفی را رد می کنیم که به هر جهت یک روش عوامانه است. 
جراحی های اقتصادی درکوتاه مدت با تلخی همراه بوده است

کوهکن با بیان این که سوال این است اگر کارشناسان اقتصادی ریشه های کهنه 
شده ای مشاهده می کنند و نظری دارند که شما باید به هر جهت یک جراحی کنید  
آیا باید انجام شود؟ اظهار داشت: در جراحی های اقتصادی در دنیا شیرینی این 
جراحی ها کوتاه مدت نیست بلکه این اقدامات در کوتاه مدت تلخی دارد و معمولا 
دولت ها کمتر زیر بار این می روند. در زمان تصدی خودشان موافق این هستند که 

چنین تلخی به کام مردم برای شیرینی آتی بنشیند و این یک واقعیت است.
وی افزود: من به یک نقطه قابل قبول که نظر کارشناسان بر آن است در خصوص 
اقدامات  دولت در یکسال گذشته اشاره کنم، البته اینکه تصمیمی که گرفته شده 
است با موفقیت همراه خواهد بود و یا خیر به عوامل مختلف دیگری مانند اجماع 
سه قوه، توجیه مردم، نظارت، سهل کردن مجوزها برای کسب و کار و نظارت برای 
برخورد با تخلفات بستگی دارد تا یک تصمیم صحیحی که نظرات کارشناسانه با 
پشتوانه دارد در میان مدت برای مردم شیرینی اش را نشان دهد در غیر اینصورت 
اگر این کارها صورت نگیرد، آن تلخی همچنان در کام خواهد ماند و مصیبت 
این خواهد که از نظر فرهنگ عمومی مردم در آینده برای هرگونه اصلاح ساختار 
اقتصادی و یا جراحی در دل اقتصاد که بعضا به بیماری های کهنه ای تبدیل شده 

است، مقاومت می کنند آن وقت دولت ها هم به سیاست از این ستون به آن ستون 
فرج است، خواهند رسید. 

این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: دولت یک گام برداشت 
که ظاهر آن تلخی بر کام مردم گذاشت و بسیار هم در موردش گفته شد و آن جمع 
کردن بساط دو نرخی بودن در کشور بود زیرا این دو نرخی بودن خودش عامل 
بسیاری از رانت ها و رانت خواری ها بود و باعث شده بود افراد سالم و متخصص 
به علت این که بعضا حاضر نیستند در دام فساد، رانت و رشوه بیفتند، در رشته 
تخصصی خودشان سرمایه گذاری نکنند و یا اصلا نتوانند مجوز بگیرند که به اعتقاد 

من اگر این حفره ها جمع شود، بسیاری از تکالیف روشن خواهد شد.
اراده دولت  بر اصلاح ساختار اقتصادی است 

وی ادامه داد: معتقدم اگر بخواهیم یک گزارشی از عملکرد دولت داشته باشیم و 
استدلال کنیم که دولت موفق بوده است یا خیر؛ یک جمله باید بگویم که آن اراده 

برای اصلاح ساختار اقتصادی است و من این را بزرگترین گام می دانم.
هنوز  اما  شود،  داده  کالابرگ  که  است  قرار  قوانین  طبق  داد:  ادامه  کوهکن 
زمینه های آن فراهم نشده است به همین خاطر امروز یارانه ها را نقدی به مردم 
می دهند که همین امر نقدینگی و تزریق پول را بالا می برد. نمی خواهم رد کنم اما 
سوال این است با این اوصاف چه کاری باید انجام داد؟ اگر امروز کارشناسان در 
میزگردها می نشینند و از بیمار بودن ساختار اقتصادی، دو نرخی، رانت ها، مجوزی 
بودن ها، تکثر ایستگاه ها سر فعالیت های کسب و کار می نالند، گام اصلی و اولیه 
رفتن به سمت و سوی تک نرخی است، چرا؟ شما اگر تک نرخی کردید آن کسی که 
قدرت رقابت دارد که بتواند کالای با کمیت و کیفیت بهتری به مردم ارائه دهد بالا 
می آید و معمولا در یک چنین فضایی به جای این که ارتباطات و روابط خانوادگی، 
زیر میزی دادن و رانت، تکلیف را روشن کند؛  اراده، تخصص و توان تولیدکنندگان 
است که آن ها را جلو می برد یا از صحنه تولید حذف می کند و این بزرگترین راه 

است.
وی در ادامه تاکید کرد: گام اول را دولت برداشته است، گامی که دولت های 
گذشته جسارت برداشتنش را نداشتند. خاطرم هست در ابتدای مجلس هفتم 
که ماه های آخر دولت اصلاحات بود یک زمانی آقای خاتمی به مجلس تشریف 
آوردند و در صحبت هایشان اشاره کردند ما آمادگی داریم در مورد اصلاح قیمت ها 
با مجلس همکاری کنیم چه قدم های برداریم؟ من به یکی از دوستان گفتم این کار 

بزرگ زمان ماه عسل دولت هاست نه زمان خداحافظی.
این فعال سیاسی ادامه داد: درباره این تصمیم مهم کم و بد صحبت کردیم. بارها 
در تلویزیون گفته شد این کار را می کنیم، جلوی قاچاق را بگیریم، این گونه صحبت 
کردن کفایت نمی کند زیرا شنونده ای که اطلاعات لازم را ندارد به ما خواهد گفت 
آیا شما جربزه و توان جلوگیری از قاچاق را ندارید و برای ما قیمت را بالا می برید؟ در 
صورتی که این کار مزایای دیگری دارد که فعالیت های اقتصادی را به سمت و سوی 
تولید با رقابت همراه با افزایش کیفیت پیش می برد که نهایتا به نفع مصرف کننده 
در میان مدت و درازمدت خواهد بود و اینجا یک دستاورد برای این دولت مشاهده 

می کنیم.
وی بیان کرد: صرف این که تصمیم بگیریم دلار به سمت ۴ هزار و ۲۰۰ تومان 
برود و قیمت ها را اصلاح کنیم، آیا کفایت می کند، خیر؟ فرهنگ عمومی اقتصاد 
در جامعه ما اشکالات زیادی دارد. رقابت ها، رقابت های سالمی نیستند. در یک 
چنین شرایطی اگر بعضی از اصلاحات در بعضی از نقاط دیگر انجام نشود و اگر 
در یک روش های اقناعی در یک دوره کوتاه، میان و درازمدت فرهنگ اقتصادی 
اصلاح نشود که من شهروند را به این باور برساند که منافع شخصی من در تضاد 
با منافع عمومی و مالی اقتصادی جامعه نیست و در راستای آن است من هم در 
تصمیم گیری هایم منافع جمع و عموم را مراعات نمی کنم اما اگر غیر از این باشد 
با یک روش درست اقناع می شوم و زمانی در جیب من پول سالم می آید و می رود 

که حاکمیت هم در امر سیاست گذاری ورود داشته باشد و به کارهای تصدی گری 
نپردازد.

کوهکن خاطرنشان کرد: من شهروند باید این درک را داشته باشم لذا وقتی اعمال 
تصدی گری در بخش اقتصادی بر عهده من افتاد، باید درست عمل کنم.

وی یادآور شد: ۸ سال عضو اتاق بازرگانی صنایع و معادن بودم، آن زمان هم معتقد 
بودم در بحث ارز باید ورود پیدا کنیم که این یک اصلاحاتی در فعالیت  بخش های 
خصوصی را می طلبد. امروز فضای مجازی به مسئله ای دامن زده است که یک 
حاکم وجود دارد که ما شهروندان هستیم و یک محکوم وجود دارد که دولت است. 
در صورتی که هیچگاه از روش و رفتارهای اقتصادی خودمان که کمکی به اصلاح 
اقتصادی نمی کند، انتقاد نمی کنیم و چون توجهی به این مطلب نداریم، دنبال 
اصلاح ساختارها هستیم. در صورتی که باید توجه داشته باشیم هیچ دولتی در 
اصلاح ساختاری موفق نمی شود مگر اینکه مردمش اقناع شوند که این اصلاحات 
به نفع آنان است و آن ها هم رفتار اقتصادی خودشان را با فضای جدید تطبیق دهند 

و در یک شکل رقابتی سالم رفتار کنند.
کوهکن درباره عملکرد تیم اقتصادی دولت و مدیریت رئیس جمهور در رأس این 
تیم گفت: ما در تحلیل و ارزیابی ها در بخش های مختلف مرتکب یک اشتباه بزرگ 
استراتژیک که همه جناح ها و اکثریت مردم هم در دام آن افتاده اند، شده ایم و آن 
این است که به جای اصلاح ساختار، روش ها و انتقادات و ارائه پیشنهادات برای 
اصلاحات اساسا سراغ اشخاص می رویم. اگر یک روش، تصمیم، قانون و آئین نامه 
اجرایی درست باشد و اجرا شود، باید آثارش این باشد که با عوض شدن مدیران کار 
خودش را درست انجام دهد. من این شیوه را شیوه درستی نمی دانم. چرا؟ بارها 
مشاهده کرده    ایم یک مدیری را که بر سر کاری می گذاریم از ابتدا تا انتهای کارش 
فقط ایراداتش را مطرح می کنیم بعد هم یک مدیر دیگری را جایگزین آن می کنیم و 
مجددا بعداز چندماه همان فضا را برای او هم تکرار می کنیم ما کمتر عادت کرده ایم 

به سمت و سوی اصلاحات بنیادی برویم.
اقتصاد را باید واقع بینانه تحلیل کرد و برای اصلاح آن برنامه ریزی کرد 

وی ادامه داد: در مورد وزیر صنعت تعدادی از دوستان مجلسی به سمت و سوی 
استیضاحش رفتند، بی اطلاع نیستم تعدادی از نمایندگان، هیات رئیسه و رئیس 
مجلس جلسات زیادی گذاشتند تا این موضوع را بررسی کنند در این بررسی ها 
به مطالبی رسیدند که دولت قبل هم به آن رسیده بود، مبنی بر این که در شرایط 
اقتصادی موجود باید بخش بازرگانی و نظارت مستقل، قدرتمند و قوی این کار را 
انجام دهد. این مسئله باعث می شود این تصمیم با آهنگ و حرف دیگری مطرح 
شود و موضوعات تغییر جهت پیدا کند به خاطر همان ایراد و اشکال که بیان شد، 
یک عده عنوان می کنند حقوق نمایندگان تضییع شد و نگذاشتند استیضاح مطرح 
شود و این حرف ها نشان می دهد وزیر ایراد دارد در صورتی که فضا این را نشان 

می دهد.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: قبل از بخش 
مدیریتی ساختار ایراد دارد لذا تا زمانی که ساختار ایراد داشته باشد، هر مدیری 
را بگذارید همین آش و همین کاسه است. ساختار را اصلاح کنید اگر این مدیر 
موفق بود، نشان دهنده آن است که تشخیص شما درست بوده است و ایراد صد در 
صد برای ساختار است. من فکر می کنم مدیران اقتصادی هرکسی که باشند لابد از 
این هستند که اجتهاد نکنند. ایرادات در اقتصاد ما مشخص است بارها گفته شده 
است. مهم این است که در یک باور جمعی به اجماعی برسند که اشکالات را احصا 
کنند و هیچ راه حلی نیست که صد در صد منفعت داشته باشد و تبعاتی نداشته 
باشد، بلکه اجماع کنند و به باور مشترکی برسند که ضررش کمتر و منافعش بسیار 

بیشتر است چون اقتصاد را باید واقع بینانه تحلیل کرد و برای اصلاحش برویم.
نقطه مثبت، تیم اقتصادی ناهماهنگ است 

وی افزود: اگر چنین اتفاقی بیفتد در تحلیل ها صد در صد سهم را به مدیریت 
در این بخش ها نمی دهیم چون صد در صد را به این ها بدهیم دچار یک اشتباه 
می شویم. آیا ساختار صد در صد صحیح و درست است؟ فکر نمی کنم کسی چنین 
نظری داشته باشد. آیا بخش نظارت که وظیفه خودش را باید قبل از عملکرد انجام 
دهد و با شروع انحراف از برنامه و قانون تذکر دهد این رویه را انجام می دهد؟ امکان 
دارد بگوییم خیر. مرحوم استاد پروش می گفت شما هیچ گاه با جاهل مبارزه نکنید، 
با جهل مبارزه کنید. زیرا اگر با یک جاهل مبارزه کنید یک جاهل دیگر جای او 
می آید اما اگر شما با جهل مبارزه کنید، بستری برای این که جاهل فرمان را در 

دست بگیرد دیگر نیست.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی بیان کرد: اگر تیم اقتصادی متکی 
به تصمیمات فرد باشد، انتظار چیست؟ می خواهیم همه افراد یک جور فکر کنند؟ 
این نوآوری و نظرات کارشناسی کجا می رود؟ اگر این ها متفاوت باشند و بگوییم 
بینش شان محل اختلاف است و کنارشان بگذاریم بدانید در جایی که به یک نظر 
می رسیم امکان دارد انتخاب اول ضعیف باشد شما افراد قوی را انتخاب کنید، 
بگذارید اختلاف نظر داشته باشند. حرف ها و بحث های خودشان را داشته باشند. 
مقام معظم رهبری در زمان دولت اصلاحات یک جمله ای فرمودند و ما به مطالب 
کلیدی ایشان کمتر توجه می کنیم. ایشان فرمودند رئیس جمهور مانند پلیس 
سر چهارراه است؛ یعنی اگر پلیس برود کنار هرکسی هرکاری می کند که کلاف 
سردرگم می شود اما پلیس سر چهارراه باعث روان شدن می شود. مهم این است 
رئیس جمهور سر این تصمیمات باتوجه به ساختار و نظرات کارشناسی و اقناعی 
که برای مردم می گیریم، بایستد و به سمت وسوی اهداف تعریف شده برویم که این 
اهداف برنامه است و باید اجرایش در چارچوب قوانین دائمی رعایت شود. پس 
به جای این که بگوییم تیم اقتصادی هماهنگ است به نظرم من نقطه مثبت، تیم 
اقتصادی ناهماهنگ است در نقطه منفی باید ساختار و چارچوب ها را اصلاح کنیم 

این گونه هرکسی بگذاریم در جایگاه مدیریتی اش اجتهاد نفس نمی کند.

محسن کوهکن: 

هیچ دولتی بدون اقناع مردم در اصلاحات ساختاری موفق نمی شود

رئیس  اولین  افغانستان گفت: غنی  پیشین ستاد  رئیس   
جمهور افغانستان است که برای دیدار با رئیس جمهور آمریکا 
یعنی دونالد ترامپ، همانند یک سرباز وارد پایگاه بگرام شد که 

وابستگی اش را نشان داد. 
»محسن پاک آئین« رئیس پیشین ستاد افغانستان در وزارت 
امور خارجه با اشاره به فرارسیدن یک سالگی استقرار طالبان 
در افغانستان و سقوط دولت اشرف غنی در گفت وگو باایلنا 
اظهار کرد: قبل از هر چیز باید به دلایل فروپاشی دولت اشرف 
غنی اشاره کرد که در دو محور قابلیت اشاره دارد. در محور 
کشور  اداره  برای  او  شخصیت  که  داشت  توجه  باید  داخلی 
چندان محکم نبود و از سوی دیگر کابینه او هم چندان قوی 
و مستحکم چینش نشده بود. غنی در شرایط در انتخابات 
ریاست جمهوری پیروز شد که آرای کمی به خود اختصاص 
داد و به نوعی یک رأی شکننده در این میان وجود داشت و از 

سوی دیگر هم احتمال تقلب در آن انتخابات به صورت کلی 
مطرح شده بود. حمایت آمریکا هم یکی از دلایل باقی ماندن او 

در قدرت بود و حدود یک میلیون رای توانسته بود کسب کند.
وی ادامه داد: رقیب اشرف غنی یعنی عبدالله عبدالله هم 
حدود یک میلیون رأی کسب کرد و در نتیجه هیچکدام از این 
دو نفر نتوانستند به صورت انفرادی و مستقل رئیس جمهور 
شوند. در همین راستا بود که هر دو نفر با هم توافق کردند که 
یک دولت به اصطلاح ائتلافی به وجود بیاورند اما اختلاف هایی 
که در این میان به وجود آمد، باعث شد تا اشرف غنی نتواند 
کشور را آنگونه که باید، مدیریت کند و به همین دلیل کنترل 
اوضاع از دست او خارج شد. یکی از دلایلی که می گویم کنترل 
اوضاع از دست او خارج شد، عملکرد و نحوه نامناسب او در 
مواجهه با طالبان از حیث میدانی و سیاسی بود. از سوی دیگر 
وابستگی شدید او به آمریکا هم باعث شد تا مردم اطمینان 
خود به او را از دست بدهند؛ به گونه ای که اشرف غنی اولین 
رئیس جمهوری تاریخ افغانستان است که برای دیدار با رئیس 
جمهور آمریکا یعنی دونالد ترامپ، همانند یک سرباز وارد پایگاه 
نظامی آنها شد که نشان از وابستگی او داشت. این کارشناس 
ایستادن اشرف غنی در کنار  مسائل سیاسی تصریح کرد: 
ترامپ آن هم در پایگاه هوایی بگرام باعث شد تا مردم افغانستان 
احساس حقارت و کوچک شدن کنند و به همین دلیل بود که 
شهروندان این کشور اعتماد خود به او و کابینه اش را از دست 
و  قبایل  تا  دیگر همین مساله موجب شد  از جهتی  دادند. 
طیف های گوناگون سیاسی افغانستان از اشرف غنی فاصله 
بگیرند و همین موضوع در نهایت باعث شد زمانی که طالبان 
اقدام به پیشروی در ولایات این کشور کرد و به سمت کابل آمد، 
هیچکسی با آنها به نفع اشرف غنی مقابله نکند و سلاح در 

دست نگیرند. به همین دلیل طالبان به راحتی وارد شهرهای 
مهم و در نهایت پایتخت افغانستان شد و به همین دلیل او از 
بُعد داخلی کاملًا بی پشتوانه بود. آمریکا هم که قول حمایت از 
او را داده بود اساساً پشت غنی را خالی کرد و در نهایت هم او از 

کشور فرار کرد و طالبان جایگزین حکومت گذشته شد.
بلاتکلیفی میان اجزای دولت کابل کاملًا واضح است

پاک آئین افزود: اینکه بگوییم طالبان به صورت یطرفه و اتفاقی 
کابل را در ۱۵ آگوست ۲۰۲۱ تصرف کرد و سپس آن اتفاق ها 
رخ داد، کاملًا غلط است؛ چراکه آمریکایی ها به بهانه مقابله 
با تروریسم و طالبان وارد افغانستان شده بودند ولی خودشان 
به گونه ای عمل کردند که پس از ۲۰ سال دوباره این کشور 
که میلیاردها دلار در آن خرج کرده بودند، به دست طالبان 
افتاد. خروج عجولانه و غیرمسئولانه آنها از افغانستان باعث 
شد تا ارتش این کشور بدون پشتوانه و حمایت هوایی در مقابل 
طالبان بر روی زمین قرار بگیرد که تلفات را افزایش داد. از سوی 
دیگر هم باید توجه داشت که بخشی از داعشی ها که در سوریه 
و شمال شرقی  به شرق  آمریکایی ها  توسط  داشتند  حضور 
افغانستان منتقل شدند تا به صورت نیابتی اهداف آنها را دنبال 
کنند. در این راستا نقش پاکستان را هم باید در نظر گرفت؛ 
چراکه اسلام آباد به صورت علنی از طالبان برای رسیدن به کابل 

و پس از آن چیره شدن بر تمام مناطق افغانستان حمایت کرد.
این تحلیلگر مسائل افغانستان خاطرنشان کرد: به همین 
جهت است که می گویم حضور طالبان در کابل  فرار غنی از 
کشور اتفاقی نبوده است اما هم دشمنان افغانستان و هم ضعف 
داخلی اشرف غنی باعث شد تا طالبان بر کابل مسلط شود. 
دلیل عدم اقبال عمومی از طالبان هم همین بود. این جریان با 
سابقه ای نامناسب و بد همچنان در نظر افکار عمومی افغانستان 

مشروعیت ندارد. از سوی دیگر طالبان هیچگونه استفاده ای از 
اقوام و مذاهب مختلف در ساختار جدید افغانستان نکرد و به 
همین علت اقبال عمومی همچنان هم ضعیف است و یک 
بلاتکلیفی را میان اجزای دولت مستقر در کابل شاهد هستیم. 
به موازات این روند، شاهد بروز و ظهور داعش در جای جای 
را علیه  آنها عملیات هایی  و در مقاطعی  افغانستان هستیم 
طالبان انجام دادند. این اقدام دقیقاً توسط آمریکایی ها علیه 
طالبان انجام شد تا افغانسنان را بی ثبات نشان دهد که از این 

اقدام هم برای خود و علیه منافع روسیه استفاده می کند.
وی در پایان گفت: آمریکایی ها به این نتیجه رسیده اند که باید 
با ایجاد ناامنی در آسیای میانه علیه روس ها اقدام کنند و این 
مساله را با داعش و گسترش آن در افغانستان و اطراف آن دنبال 
می کنند. اینکه چرا بعد از یک سال هنوز کشورهای منطقه و 
فرامنطقه طالبان را به رسمیت نشناختند دلایل مشخصی دارد. 
این جریان همین حالا از مقبولیت مردمی برخوردار نیست و 
از طریق انتخابات هم به قدرت نرسیده است. همچنین دولت 
فراگیر با حضور اقوام تشکیل نداده است و به همین دلیل 
آنها طالبان را نمی خواهند. در سازمان ملل هم هنوز کُرسی 
به حکومت اشرف  افغانستان در دست دولتمردان منتسب 
غنی است و هنوز هم در برخی کشورها سفرای دوران اشرف 
غنی در سفارتخانه های افغانستان حضور دارند. سیاست های 
ضد حقوق بشری طالبان علیه زنان و مردم افغانستان هم یکی 
از دلایلی است که باعث شده جهان این جریان را بعد از گذشت 
یکسال به رسمیت نشناسند. طالبان نه در داخل و نه در خارج 
مقبولیت ندارد و تا زمانی که این روند ادامه داشته باشد، نه 
مقبولیت داخلی خواهد داشت و نه از حیث خارجی مشروعیت 

کسب می کنند.

محسن پاک آئین:

طالبان در داخل و خارج افغانستان مقبولیت ندارند
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جزییات جلسه رسیدگی به اتهامات مصطفی تاج زاده 
مصطفی تاج زاده به سه عنوان از جمله تبانی علیه امنیت ملی متهم است که با توجه به تفهیم اتهام متهم و 
پاسخگو نبودن او در خصوص این اتهامات، رئیس دادگاه ختم رسیدگی را اعلام نمود تا در مهلت قانونی مقرر 
نسبت به صدور رای اقدام نماید.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، صبح روزشنبه 
جلسه رسیدگی به اتهامات مصطفی تاج زاده با سه عنوان اتهامی در شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب اسلامی برگزار شد.در 
این جلسه که به ریاست قاضی صلواتی تشکیل شده بود نماینده دادستان کیفرخواست متهم را که در ۳۶ صفحه 
تنظیم شده بود و حاوی قرائن و شواهد متعددی از اقدامات تاجزاده علیه امنیت ملی قرائت کرد.در کیفرخواست 
صادر شده علیه تاج زاده، سه عنوان اتهامی از جمله اجتماع و تبانی علیه امنیت ملی با ذکر مصادیقی پیرامون 
هرکدام از این عناوین اتهامی ذکر شده است.پس از قرائت کیفرخواست، رئیس دادگاه از متهم خواست به سوالات 
مطرح شده پاسخ دهد و در خصوص اتهاماتی که با ذکر مصادیق و مستندات به وی وارد گردیده توضیح دهد و از 
خود دفاع کند که تاجزاده پاسخگو نبود.پس از این، قاضی صلواتی با توجه به تفهیم اتهام متهم و امتناع تاجزاده 
از پاسخگویی به سوالات دادگاه به وی فرصت دفاع آخر را داد که تاج زاده مجددا سخن یا دفاعی را مطرح ننمود 

و در نتیجه رئیس دادگاه ختم رسیدگی را اعلام نمود تا در مهلت قانونی مقرر نسبت به صدور رای اقدام نماید.

آخرین وضعیت بیماری کرونا دراستان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته ۲ فوتی ناشی از کرونا در قم داشتیم و حال 
۲۹ بیمار دیگر نیز وخیم است.مهدی مصری ، در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا دراستان قم اظهار داشت: 
در ۲۴ ساعت منتهی بیست و دوم مردادماه تعداد ۲۷ بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.
وی با بیان اینکه در این مدت ۸۱ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: طی شبانه 
روز گذشته ۲ فوتی ناشی از کرونا داشتیم و در مجموع تعداد ۱۰۱ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند و حال 
۲۹ بیمار نیز وخیم است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۱۳۴ تست انجام گرفته نتیجه ۷۳ 
تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و ۹۱۲ هزار و ۴۸ دُز واکسن کرونا در استان قم 

تزریق شده است.

جزئیات قتل محیط بان کرمانشاهی  
دادستان عمومی و انقلاب استان کرمانشاه جزئیات قتل محیط بان کرمانشاهی توسط پدر مقتول را تشریح کرد. 
شهرام کرمی عصر شنبه در جمع خبرنگاران، بااشاره به قتل محیط بان کرمانشاهی توسط پدر مقتول، اظهارکرد: 
ساعت ۱۱:۴۴ دقیقه پیش از ظهر روزشنبه ۲۲ مرداد به محض خروج برومند نجفی –محیط بان قاتل - از مجتمع 
دادسرای اطفال کرمانشاه یکی از نزدیکان مقتول با تبر به سمت سرباز زندان که قاتل را همراهی می کرد حمله ور 
شده و او را از ناحیه دست مجروح  می کند.  وی اضافه کرد: در این هنگام پدر مقتول که از قبل در بیرون از محوطه 
دادگاه کمین کرده بود، بیرون آمده و هشت گلوله از اسلحه کلاشینکف به سمت قاتل شلیک می کند که سه 
گلوله آن به قاتل اصابت کرده و باعث مرگ او می شود.دادستان کرمانشاه اضافه کرد: پدر مقتول و کسی که او را 
در این ماجرای خونین همراهی می کرد، متواری شده اند که دستورات لازم به ضابطین قضایی  جهت دستگیری 

متهمین صادر شد.

 تمدید مهلت انتخاب رشته آزمون سراسری تا دوشنبه 
 رییس سازمان سنجش آموزش کشور از تمدید مهلت انتخاب رشته آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ تا پایان روز 
دوشنبه ۲۴ مردادماه خبر داد. به گزارش روابط عمومی سازمان سنجش، عبدالرسول پورعباس گفت: تاکنون 
۳۱۰ هزار داوطلب مجاز به انتخاب رشته نسبت به انتخاب رشته در آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ اقدام کرده اند 
و سایر داوطلبان مجاز به انتخاب رشته لازم است حداکثر تا پایان روز دوشنبه ۲۴ مردادماه به پایگاه اطلاع رسانی 

سازمان سنجش مراجعه و نسبت به انتخاب رشته اقدام کنند.

غلامعلی ریاحی وکیل مشهور، به کما رفت 
 غلامعلی ریاحی وکیل پرونده های جنجالی سیاسی و مطبوعاتی به کما رفت.به گزارش خبرآنلاین، یکی 
از معروفترین وکلای ایران در پرونده های جنجالی به کما رفت. این خبر را هوشنگ پوربابایی وکیل پایه یک 
دادگستری به خبرآنلاین داد. به گفته او، غلامعلی ریاحی که از معروفترین وکلای پرونده های سیاسی و مطبوعاتی 

است در بستر بیماری است و ظاهرا از هفته گذشته به کما رفته است.

شهردار شیراز استعفا کرد
 لطف الله شیبانی فرماندار شیراز گفت: ۱۳ عضو شورای اسلامی شهر شیراز با استعفاء احسان اصنافی شهردار 
شیراز موافقت کردند.کمتر از یکسال قبل، سید احسان اصنافی عضو ششمین دوره شورای اسلامی شهر شیراز با 

تصمیم این شورا به عنوان شهردار این کلانشهر انتخاب شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف و ضبط ۵۶ عدد سکه تاریخی و اشیای عتیقه 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از تحویل ۵۶ عدد سکه  تاریخی و اشیای عتیقه مکشوفه به اداره کل میراث 

فرهنگی استان خبر داد. 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهار داشت: فردی با طرح شکایت مبنی بر اینکه از سال ها قبل به علت علاقه به 
اشیاء عتیقه اقدام به خرید و جمع آوری کلکسیونی از سکه های قدیمی طلا، نقره و مس متعلق به دوره های 
اشکانی، ساسانی و تعدادی سر پیکان مفرغی هزاره اول قبل از میلاد به ارزش تقریبی ۱۰ میلیارد ریال کرده و 
حین انجام معامله اموال موصوف از وی سرقت شده است، موضوع در دستور کارآگاهان پلیس آگاهی استان 
قم قرار گرفت. وی افزود: مال باخته در اظهارات خود عنوان کرد به علت مشکلات مالی جهت فروش اموال یاد 
شده از طریق یکی از دوستانش با یک خریدار آشنا و در زیرزمین منزلی قصد انجام معامله داشته که در این 
حین، یکی از طلبکاران به در منزل مراجعه و نامبرده برای اقناع وی به در منزل مراجعه و در لحظه مذاکره اموال به 
سرقت می رود. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در تحقیقات پلیس مشخص شد مالک منزل با نقشه 

قبلی و تبانی با خریدار، یکی از طلبکاران مال باخته را از حضور وی در محل مطلع تا نقشه شان را عملی کنند.
سردار اسماعیلی با بیان اینکه ۲ نفر در این رابطه دستگیر و اموال شامل ۵۶ عدد سکه و سر پیکان عتیقه کشف 
شده است، افزود: در نهایت با هماهنگی مقام قضائی اموال مکشوفه تحت عنوان اموال تاریخی و فرهنگی کشور 

تحویل سازمان میراث فرهنگی استان شد.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۱۸۵ کیلوگرم تریاک با عملیات مشترک پلیس 
فرمانده انتظامی استان از کشف ۱۸۵ کیلوگرم تریاک، با همکاری مشترک پلیس مبارزه با مواد مخدر قم و 

البرز خبر داد 
سردار سیدمحمود میرفیضی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز 
مشخص شد یک قاچاقچی مواد مخدر قصد دارد با یک دستگاه خودروی "ال ۹۰" محموله مواد افیونی را از 
یکی از استان های جنوب شرقی کشور و با عبور از محور مواصلاتی قم به پایتخت منتقل کند که در ادامه با اعلام 

به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
فرمانده انتظامی استان قم افزود: سپس طی هماهنگی های قضائی مأموران در عوارضی "سلفچگان" اعزام و 

با کنترل تردد خودروهای عبوری سرانجام خودرو مذکور را شناسایی و متوقف کردند.
سردار میرفیضی خاطرنشان کرد: در ادامه طی بازرسی از خودرو موصوف، مقدار ۱۸۵ کیلوگرم مواد مخدر از 
نوع تریاک کشف و راننده نیز دستگیر شد. فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: نهایتاً متهم به همراه پرونده 

متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم؛

توقیف کامیون بنز حامل ۱۱ تن چوب قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم از توقیف یک دستگاه کامیون بنز و کشف ۱۱ تن چوب قاچاق 

در استان خبر داد 
سرهنگ "ولی ترابی" اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری استان یک دستگاه کامیون بنز حامل چوب قاچاق 
را در عوارضی قم- گرمسار متوقف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل خودرو توقیف شده، ۱۱ تن انواع چوب 
قاچاق و فاقد هرگونه مجوز کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد. سرهنگ ترابی بیان داشت: برابر اعلام 
کارشناسان، ارزش ریالی محموله کشف شده ۳۳۰ میلیون ریال برآورد شده است. معاون عملیات فرماندهی 
انتظامی استان قم گفت: متهم به همراه خودرو توقیفی و کالای قاچاق برای سیر مراحل رسیدگی به مرجع 

ذیصلاح تحویل شد.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 2 هزار کیلو آرد قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف ۲ هزار کیلو آرد قاچاق از یک دستگاه خودروی " نیسان "در این استان 

خبر داد 
سرهنگ امیرمختاری اظهارداشت: مأموران کلانتری ۱۹ توحید شهرستان قم با انجام گشت زنی در سطح 
حوزه استحفاظی خود به یک دستگاه خودروی نیسان مشکوک شدند و آن را به دلیل حمل بار قاچاق توقیف 
کردند. وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودروی موصوف، تعداد ۴۹ گونی چهل کیلویی آرد قاچاق مربوط به 
نانوایی لواش فاقد مجوز و قاچاق کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم افزود: در این رابطه یک نفر دستگیر 
و متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شد. سرهنگ مختاری 
خاطرنشان کرد:پلیس قم با قاچاقچیان چوب به شدت مقابله خواهد کرد و شهروندان نیز می توانند در صورت 

مشاهده هرگونه موارد مشکوك در این خصوص، موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح کرد:

راهکار کنترل معضل زباله گردی
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: اگر شهروندان موضوع 
تفکیک پسماند از مبدأ را به درستی رعایت کنند و پسماندهای خود را به غرفه ها تحویل 

دهند معضل زباله گردی تا حدود زیادی کنترل می شود.
سید عبدالله میرابراهیمی اظهار داشت: با توجه به حلقه هایی که بر اساس قانون 
مدیریت پسماند تعریف شده است، در ابتدا بحث تولید پسماند مطرح بوده که لازم 
است با ارائه آموزش و فرهنگ سازی، اقشار جامعه را نسبت به مضرات آلودگی های 

مرتبط با پسماند آگاه کرد.
به گفته وی، موضوع دوم که حائز اهمیت بوده ذخیره سازی پسماند است که توسط 
تولیدکننده که شهروندان هستند باید مدیریت شود و در واقع این دو حلقه با مشارکت 

شهروندان تأثیر بسزایی در تکمیل حلقه های بعدی چرخه مدیریت پسماند دارد.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به فعالیت ۵۴ غرفه بازیافت 
در سطح شهر خاطرنشان کرد: بخشی از پسماندهای خشکی که شهروندان تفکیک 
می کنند، در غرفه ها تحویل گرفته می شود و شهروندان در ازای پسماندهایی که تحویل 

می دهند، می توانند هدایایی به ازای پسماند خشک خود دریافت کنند.
وی خاطرنشان کرد: ۵۰ میلیارد تومان به منظور سرمایه گذاری در راستای ایجاد 

زیرساخت های پردازش و تفکیک پسماند صورت گرفته است.
میرابراهیمی با اشاره به معضل زباله گردی که در کشور مشاهده می شود گفت: این 
معضل با توجه به شرایط اقتصادی نامناسب ایجادشده و اقشار آسیب پذیر را تحت تأثیر 

قرار داده است.
وی یادآور شد: اگر تفکیک پسماند در مبدأ به درستی انجام شود، به ساماندهی این 

معضل کمک کرده و در این زمینه اصلاح رفتار صورت خواهد گرفت.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: افرادی که با عنوان زباله گرد 
اقدام به خرید ضایعات شهروندان می کنند هیچ گونه پوششی از لحاظ کنترل، نظارت 
و هزینه های مازاد بیمه و قانون کار ندارند و در نتیجه بخشی از پسماندهای ارزشمند 
شهروندان را دریافت می کنند؛ اما از طرفی ما ظرفیت بخش خصوصی را داریم که 
طبق ضوابط و قوانین جامعه، هزینه های بسیاری را پرداخت می کند و این سبب 
می شود که درآمد و منابع کمتر شود و نتیجه اینکه قیمت تمام شده ای که از شهروند 

خریداری می شود، کم شود.
میرابراهیمی با بیان اینکه مشکلات بهداشتی نیز در کمین خریدوفروش ضایعات 
توسط افراد غیرمجاز وجود دارد، عنوان کرد: افرادی که در محدوده داخل شهر، 
ضایعات خریدوفروش می کنند باعث بروز مشکلات بهداشتی، افزایش حیوانات و 

حشرات و … هستند و خود این هزینه های مازادی را به شهر تحمیل می کند.
وی با اشاره به اینکه گاراژهای ضایعاتی در اندازه و ابعاد متفاوت در حال فعالیت 
هستند تصریح کرد: ازآنجایی که ارزش مواد پسماند خشک به واسطه رشد منابع نفتی 
بیشتر شده است، تلاش می کنیم در کنار اعمال قانون مدیریت پسماند از ظرفیت 
دستگاه قضا استفاده شود تا از آسیب هایی که به واسطه این گاراژها به بدنه شهر وارد 

می شود جلوگیری کنیم.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم اجرای نقطه ای طرح های 
آرام سازی ترافیکی

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برخی از معایب حوزه حمل ونقل 
و ترافیک شهری، گفت: اجرای نقطه به نقطه طرح های آرام سازی ترافیکی در شهر قم 

به خاطر شناسایی نقاط ضعف و قوت بهتر نتیجه می دهد.
مسعود طبیبی در جلسه کمیته فنی شورای ترافیک استان در سالن شهید مولوی 
شهرداری قم، با اشاره به پیشنهاد و بررسی لیست بیست گانه نصب سرعت کاه در معابر 
شهری بر اساس درخواست های راهور و مناطق شهری، اظهار داشت: برابر مصوبات 
شورای ترافیک کشور، نصب سرعت کاه در معابری که سرعت مجاز در آن ها بیشتر از 
۵۰ کیلومتر است توصیه نشده و راهکارهای آرام سازی مانند کاهش عرض سواره رو، 

تغییرات خطوط و غیره مورد تأکید قرارگرفته است.
وی خاطرنشان کرد: یکی از معضلات مهم مجموعه مدیریت شهری قم در آرام سازی 
معابر سواره رو، طولانی مدت بودن روند اجرایی شدن آن در همکاری با دستگاه های 
دیگر بوده که لازم است تا قبل از اجرای طرح های آرام سازی، نصب سرعت کاه مانند 
روال قبل تداوم یاید و یا این طرح به عنوان پایلوت در برخی معابر پیاده و مزیت و نواقص 

آن به درستی شناخته شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برخی از معایب حوزه حمل ونقل 
و ترافیک شهری، گفت: اجرای نقطه به نقطه طرح های آرام سازی ترافیکی در شهر قم 

به خاطر شناسایی نقاط ضعف و قوت بهتر نتیجه می دهد.
وی بابیان اینکه فاصله زیاد بین تصویب و اجرای طرح های ترافیکی، از مشکلات 
اصلی شهر قم در مدیریت بهتر ترافیک و حمل نقل است، ابراز کرد: مجموعه مدیریت 
شهری قم در نصب سرعت کاه های استاندارد در تعامل و همکاری کامل با پلیس راهور 

است.
طبیبی با تأکید بر اینکه برای مدیریت بهتر حوزه ترافیک و کاهش سوانح و تصادفات 
شهری باید هر هفته دست کم یک سرعت کاه مصوب در معابر شهری نصب شود، 
افزود: برای افزایش هوشیاری رانندگان همچنین لازم است تا از تجهیزات جدید و 

مدرن کنترل ترافیک و آرام سازی ترافیک در معابر پرخطر شهری استفاده شود.
 

دبیر شورای ترافیک استان قم خبرداد:

ثبت بیش از ۱۰۰۰ سانحه رانندگی
 در تیرماه 

دبیر شورای ترافیک استان قم با اشاره به آمار بالای تصادفات شهری، گفت: تیرماه 
امسال بیش از هزار مورد تصادف و ۹ مورد فوتی در قم ثبت شده است.

وحید مقدم در جلسه کمیته فنی شورای ترافیک استان در سالن شهید مولوی 
شهرداری قم، با اشاره به پیشنهاد و بررسی لیست بیست گانه نصب سرعت کاه در 
معابر شهری بر اساس درخواست های راهور و مناطق شهری، اظهار داشت: دبیرخانه 

شورای ترافیک استان با نصب سرعت کاه در معابر شهری پرخطر موافق است.
وی پیشنهاد و بررسی لیست بیست گانه نصب سرعت کاه در معابر شهری بر اساس 
درخواست های راهور و مناطق شهری را موردتوجه قرار داد و گفت: حد مجاز سرعت 
در برخی معابر شهری منطبق با واقع نیست و لازم است تغییراتی در آن صورت بگیرد 

تا امکان نصب سرعت کاه نیز اجرایی شود.
سهم شهرداری از تخلفات راهنمایی و رانندگی پرداخت شود

دبیر شورای ترافیک استان قم با اشاره به نامه مدیرکل دفتر حمل ونقل و دبیر شورای 
عالی ترافیک شهرهای کشور در خصوص ارائه و ارسال آمار جرائم اعمال شده توسط 
دوربین های ثبت تخلف شهری و تأکید بر منتفع شدن شهرداری قم از این محل، 
تصریح کرد: وزارت کشور نسبت به مشخص شدن میزان درآمد و پرداخت آن به 

دستگاه های دخیل در امر ترافیک و حمل ونقل شهری تأکید دارد.
وی همچنین با بیان اینکه آمار تصادفات شهری در قم بالاست، خاطرنشان کرد: 

تیرماه امسال بیش از هزار مورد تصادف و ۹ مورد فوتی در قم ثبت شده است.
پیامبر  بلوار  به  معلم  میدان  تقاطع  دوربرگردان  انسداد  طرح  به  اشاره  با  مقدم 
اعظم)ص(، یادآور شد: با توجه به حجم بالای مراسمات آیینی در این بلوار، لازم است 

تا یک طرح جامع جهت مدیریت ترافیک تصویب و اجرایی شود.
وی طرح اصلاح هندسی بلوار شهید آوینی حدفاصل میدان مفید تا بلوار عطار 
نیشابوری را مورد تأکید قرار داد و گفت: در محدوده بلوار شهید آوینی همچنین برخی 

موانع فیزیکی مانند تیرهای برق نیز مشکلاتی به وجود آورده است.
 

اجرای طرح کوچه های آسمانی؛

تابلوهای جدید کوچه های شهدا
 در منطقه 2 قم نصب شد

در ادامه برنامه های نصب تابلوهای جدید و هوشمند کوچه های شهدا در طرح 
کوچه های آسمانی، سه تابلوی شهدای گران قدر در معابر منطقه دو شهرداری قم 

نصب شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، آئین نصب تابلوهای جدید کوچه های شهدا 
با حضور مصطفی ملایی رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی 
شهر قم، رضا رحیمی مدیر منطقه دو شهرداری و جمعی از مسئولان سپاه استان و 

خانواده های معظم شهدا برگزار شد.
 در این مرحله از رونمایی تابلوی شهدا، تابلوی شهید حسین بیگدلی در کوچه ۳۶ 
خیابان توحید، شهید فیروز صادقی در کوچه ۲۰، ۱۴ متری امام حسین علیه الاسلام 

و شهید فرهاد محمدیان نیز در محله شیخ آباد نصب شد.

مدیر منطقه یک شهرداری قم از پیشرفت ۵۲ درصدی پروژه چهل اختران با 
تملک ۱۱۰ پلاک خبر داد. 

مجید محمدرضاخانی اجرای پروژه چهل اختران را یکی از پروژه های مهم منطقه 
یک در سال ۱۴۰۱ دانست و گفت: ادامه این پروژه امسال با توجه به تأمین منابع 
مالی آن در سفر اخیر ریاست جمهوری به شهر قم، در دستور کار قرار گرفته است.

او تعداد املاک واقع در طرح چهل اختران را ۱۵۰ پلاک اعلام کرد و افزود: تا 
امروز تعداد املاک خریداری شده در این طرح ۱۱۰ پلاک بوده و تملک ۴۰ پلاک 

هنوز باقی مانده است که امیدواریم به زودی به پایان برسد.
مدیر منطقه یک شهرداری قم، یکی مشکلات تملک در محدوده چهل اختران را 
قیمت پایین املاک دانست و بیان کرد: املاک قدیمی ساز هستند و ارزش ریالی 

کمتری نسبت به سایر نقاط شهر دارند و این موضوع چالش هایی برای اهالی این 
محله ایجاد کرده است.

او حجم عملیات انجام شده در پروژه چهل اختران را ۱۵ هزار و ۲۷۶ مترمربع 
عنوان کرد و گفت: میزان پیشرفت فیزیکی پروژه تا امروز در حدود ۵۲ درصد بوده 
و برای ادامه پروژه با حجم ۱۴ هزار و ۴۰۰ مترمربع نیازمند ۱۶۰ میلیارد تومان 

اعتبار هستیم.
محمدرضاخانی در پایان با تأکید بر استفاده از اراضی ۴۸ هکتاری در اتمام 
این پروژه عنوان کرد: خوشبختانه با تأمین منابع مالی این پروژه و اختصاص 
دوباره مدیریت اراضی ۴۸ هکتاری به شهر قم امیدواریم این پروژه نیز به زودی به 

بهره برداری برسد.

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت ۵2 درصدی پروژه چهل اختران 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در خصوص رفتن آقای زاکانی از قم و 
انتخاب او به عنوان شهردار تهران گفت: من به آقای زاکانی گفتم از قم نرو، اما گوش 
نکرد و در حق مردم قم بد کرد.البته بار ها خواسته ام نسبت به ایشان اعتراض کنم که 
گفته اند این کار را نکن، اما بابت حمایت از او در آمدن به قم شرمنده ام و از مردم قم 

عذرخواهی می کنم.
احمد امیرآبادی فراهانی ظهر شنبه در نشست صمیمی با مدیران رسانه استان قم که 
به مناسبت روز خبرنگار در دفتر وی برگزار شد اظهار داشت: در قانون بودجه ۱۴۰۰ و 
۱۳۹۹ موضوع اصلاح یارانه آمده بود، اما دولت آن را اجرایی نکرد و علت آن مشخص نشد 

و به مجلس نیز گفته نشد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی بیان داشت: دولت سیزدهم این کار را انجام 
داد و کارشناسان اقتصادی این اقدام را تحسین کردند چرا که عوائد آن بیش از عدم 

اجرای طرح بوده است و با روش گذشته کشور قطعاً با مشکل مواجه می شود.
افزایش قیمت ها فقط مختص ۴ قلم کالا نبوده است

وی عنوان داشت: اشتباهی که وزیر سابق کار انجام داد، بالا بردن ۵۷ درصدی برای 
افزایش حقوق کارگران بود که این امر بدون محاسبه دقیق صورت گرفت و منجر به تشدید 
تورم شد در حالی که در دولت های در این زمینه ساعت ها کارکارشناسی انجام می دهند و 

تصمیم نهایی با حساسیت های بسیاری اتخاذ می شود.
نماینده قم در خانه ملت، ادامه داد: بر خلاف آنچه گفته شد افزایش قیمت ها فقط 
مختص ۴ قلم کالا نبوده و افزایش قیمت ها به بسیاری از کالاها کشانده شد و کالاهای 

مرتبط با این ۴ قلم کالای اصلی افزایش قیمت داشتند.
سپاه مانع توافقات ایران و غرب نیست 

امیرآبادی فراهانی در ادامه به موضوع برجام اشاره کرد و گفت: در موضوع برجام نیز 
چند اختلاف با طرف مقابل وجود دارد که در حال بحث است.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی ادامه داد: تضمین آمریکایی ها مهمترین 
بحث برجام است که آنان تضمین یک ساله را قبول کردند که برای ما پذیرفتنی نیست.

وی افزود: آنچه مطرح می شود که موضوع سپاه در توافق برجام قرار دارد درست 
نیست، هرچند که قبلًا مطرح بوده اما امروز رسانه های معاند به دروغ این مسئله را مطرح 
می کنند. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: اینکه برخی می گویند سپاه 

مانع توافق ایران با کشور های غربی هست دروغ است.
رشد 8 درصدی اقتصاد کشور دور از انتظار نیست

وی با بیان اینکه رشد ۸ درصدی اقتصاد کشور دور از انتظار نیست افزود: با اجرای طرح 
مردمی شدن یارانه ها در دو سال آینده شاهد کاهش تورم در اقتصاد کشور خواهیم بود.

نماینده قم در خانه ملت، گفت: دولت ۶۰ هزار میلیارد تومان از محل درآمد هدفمندی 
یارانه ها برای رشد اقتصادی کشور در نظر گرفته است که رقم قابل توجهی است.

انتقاد از تخصیص زمین های شهرک قدس به عده ای خاص 
وی در بخش دیگری از سخنان خود عنوان کرد: اینکه زمین های مرغوب شهرک قدس 
به برخی تعاونی های خاص همانند استانداری و نیروهای مسلح داده شده قابل قبول 

نیست.
امیرآبادی فراهانی افزود: این موضوع به وزیر مسکن هم انتقال داده شد و اگر قرار است 
این زمین ها به امر مسکن سازی اختصاص باید به جامعه ایثارگران و اعضای کمیته امداد 

داده شود که در این صورت پذیرش مردمی نیز بیشتر است.
۲۰۰۰ هکتار زمین از برخی مؤسسات در قم پس گرفته می شود

 عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی به موضوع کمبود زمین برای ساخت مسکن 
در قم اشاره کرد و گفت: دو هزار هکتار زمین از برخی مؤسسات خاص که زمین دریافت 

کرده و هیچ گونه عملیات ساخت و سازی ندارند در حال بازپس گیری است.
وی با بیان اینکه در دوره قبل لیست این زمین ها از سوی مدیر کل راه و شهرسازی سابق 
قم در اختیار نمایندگان قم داده نشد تا پیگیری های لازم صورت گیرد افزود: یک مجموعه 
هزار هکتار زمین ملی را گرفته و دور آن را دیوار کشیده است و این در حالی است که قادر 

به ساخت و ساز نیست و مجموعه ای که در داخل شهر دارند در حدود ۴ هزار متر است و 
برای توسعه این میزان زمین نیاز آنها نیست.

نماینده قم در خانه ملت، ادامه داد: هزار هکتار زمین نیز در انتهای شهرک مهدیه وجود 
دارد که در حال بازپس گیری است و به زودی کار آن انجام می شود.

باید برای ساخت و ساز در بافت های فرسوده قم برنامه ریزی شود
امیرآبادی فراهانی با اشاره به آمار بالای متقاضیان مسکن در استان قم بیان داشت: 
۱۳۰ هزار نفر متقاضی مسکن در استان قم ثبت نام کردند که این آمار از اصفهان بیشتر 

است و در این زمینه نیازمند همت مضاعف هستیم و نباید با کسی تعارف کرد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: باید به تولید مسکن در کشور و 
استان قم کمک کنیم و در این زمینه بانک ها می بایست تسهیلات مورد نیاز را در اختیار 

مردم قرار دهند.
وی هنچنین عنوان داشت: باید برای احیا و ساخت و ساز در بافت های فرسوده قم که 
پهنه گسترده ای است برنامه ریزی کرد؛ چرا که در این مناطق زیرساخت هایی همانند آب، 

برق، گاز و غیره فراهم است و نیاز نیست هزینه ای در این زمینه صورت گیرد.
صحبت با وزیر برای تغییر رییس دانشگاه علوم پزشکی قم 

امیرآبادی فراهانی بیان داشت: از عملکرد مجموعه مدیریت استان راضی هستیم و تنها 
با دانشگاه علوم پزشکی قم مشکل داریم و نابسامانی های زیادی گزارش شده و با وزیر نیز 

در خصوص جابجایی مدیر کل صحبت هایی شده است.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی بیان داشت: مسیر قم به ورجان که به جاده 
مرگ معروف شده بود طی سه سال ردیف بودجه در نظر گرفته شد که متأسفانه این کار 
در دولت قبل انجام نشد اما در این دوره اقدامات خوبی انجام شده است و این محور در 

حال تعریض است.
دیگر قصد کاندیداتوری نمایندگی مجلس را ندارم

مجلس  انتخابات  آتی  دوره  در  شدن  کاندیدا  خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
شورای اسلامی عنوان داشت: به نظرم سه دوره نماینده بودن کافی است اما برخی ها 
نظر دیگری دارند و من چند جا این موضوع را مطرح کردم که دیگر قصد کاندیداتوری 

نمایندگی مجلس را ندارم.
نماینده قم در خانه ملت، تاکید کرد: سه نفری که در دوره بعدی به عنوان نماینده قم 
خواهند بود باید همفکر باشند چرا که اختلافات بین نمایندگان استان موجب خسارت 

است و باید برای حل مشکلات قم نمایندگان وحدت داشته باشند.
امیرآبادی فراهانی ادامه داد: اگر حس کنم حضورم باعث وحدت نمایندگان استان 
می شود در دوره آتی می آیم و اگر نه ممکن است نیایم و در دوره آقای لاریجانی با وجود 

اینکه اختلاف سلیقه داشتیم اما در مسئله قم کوچک ترین اختلافی نداشتیم.
وی به حضور مدیران و نیرو های جوان و کاربلد در دستگاه های اجرایی قم اشاره کرد 
و گفت: با مدیران فعلی که با انگیزه و با برنامه هستند میتوان اقدامات راهگشا و خوبی 

را در قم شاهد بود.

امیرآبادی نماینده مردم قم در جمع خبرنگاران :

بابت حمایت از زاکانی عذرخواهی می کنم

اذعان صهیونیست ها به شکست حمله تل آویو به غزه 

طرح:محمدعلی رجبی

مدیرکل دفتر فنی، عمرانی و حمل ونقل ترافیک 
استانداری قم با بیان این که بحث دو نقشه ای به یک 
معضل در شهر قم تبدیل شده است، گفت: متاسفانه 
برخی یک نقشه تهیه  کرده که با آن مجوزهای لازم 
ساخت وساز را دریافت و سپس در مرحله ساخت از 

نقشه دیگری استفاده می کنند. 
عباس صادقیان پیش از ظهر شنبه در گفتگو با 
خبرنگاران، با اشاره به اینکه متأسفانه در شرایط فعلی 
در بسیاری از موضوعات دچار روزمرگی شده ایم و 
تنها متناسب با درخواست ها حرکت می کنیم، اظهار 
کرد: به همین دلیل هنوز نتوانسته ایم یک برنامه 

مناسب برای استان تهیه کنیم.
مدیرکل امور فنی استانداری قم با بیان اینکه در 
مطرح  کرده ایم،  ورود  استان  معضلات  از  برخی 
کرد: یکی از این موضوعات، بحث تخلفات ساخت و 
سازها بوده که برنامه ریزی هایی در این راستا انجام و 

اقداماتی آغاز شده است.
وی با تأکید بر لزوم کاهش تخلفات ساخت وسازها 
در قم عنوان کرد: تلاش ما بر این است که با توجه به 
وضعیت موجود و نگاه به طرح تفصیلی، پیشنهادی 
حداقل  به  ساخت وسازی  تخلفات  که  کنیم  ارائه 

برسد.
یک  به  نقشه ای  دو  بحث  اینکه  به  اشاره  با  وی 
معضل در شهر قم تبدیل شده است، خاطرنشان 
کرد: متأسفانه برخی یک نقشه تهیه کرده که با آن 
مجوزات لازم ساخت وساز را دریافت کنند و سپس 
در مرحله ساخت از نقشه دیگری استفاده می کنند.
صادقیان با بیان اینکه تلاش ما بر این است که 
این موضوعات دو نقشه ای را حذف کنیم، تصریح 
کرد: یکی از دلایل این اقدام بحث نسبت تفکیک ها 
ابعاد  دارای  زمین ها  دیگر  شهرهای  در  است، 
رعایت  و نسبت های ساخت وسازی  بزرگ هستند 

می شود؛ ولی در قم به دلیل اینکه متراژ زمین ها 
کم است، نسبت های ساخت وسازی رعایت نشده 
و شاهد تخلفات گوناگون هستیم. وی با اشاره به 
اینکه این تخلفات علل های مختلفی دارند که باید 
شود،  اقدام  آن ها  رفع  راستای  در  و  بررسی شده 
یادآور شد: طرح تفصیلی محدودیت هایی دارد که 
نمی توان در آن ورود کرد، اما در کارگروه جلوگیری 
که  داریم  تلاش  غیرمجاز  ساخت وسازهای  از 

نسبت های ساخت وساز را اصلاح کنیم.
اینکه  بیان  با  قم  استانداری  فنی  امور  مدیرکل 
ضوابط  به  باید  تفصیلی  طرح  در  بازنگری  برای 
در  کرد:  ابراز  کنیم،  نگاه  مسکن  عالی  شورای 
مواردی که محدودیت داریم در کارگروه جلوگیری 
در ساخت وسازهای غیرمجاز و حتی شورای تأمین 
استان ورود پیدا کرده و ان شاءالله مشکل را برطرف 

می کنیم.

مدیرکل دفتر فنی استانداری قم:

بحث دونقشه ای درساخت وسازها به معضل تبدیل  شده است


